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روزنامه صبح ایران

معاون وزیر کار اعلام کرد

کلاس های کنکور بلای جان مهارت آموزی شده است!

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس: 

به ازای هر 30 نفر یک کارمند داریم

رئیس جمهوری در دیدار وزیر امور خارجه عمان:

حضور نیروهای خارجی عامل اصلی تنش در منطقه است

واکاوی انگیزه های رئیس جمهوری سابق

تلاش های بی پایان 
احمدی نژاد برای گریز از پایان
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خبرگزاری رویترز پس از نشست فوق العاده کمیسیون مشترک 
برجام، به نقل از معاون سیاسی وزیر امور خارجه ایران اعلام کرد که این 
نشست سازنده بوده است.، معاون سیاسی وزیر امور خارجه ایران پس 
از نشست فوق العاده کمیسیون مشترک برجام در وین به خبرگزاری 
رویترز گفت: جو نشست سازنده بود. مذاکرات خوبی داشتیم. نمی توان 
گفت که تمامی مشکلات مان را حل و فصل کردیم اما تعهدات زیادی 

داده شد.سید "عباس عراقچی" پس از پایان نشست ...

محمدرضـا خباز درباره بده بسـتان های نماینـدگان گفت: من 
در طول این چهار دوره ای که در مجلس بودم متاسـفانه مشـاهده 
می کـردم هرچـه از عمـر مجلـس می گذشـت ایـن مسـئله که 
تعـدادی از نماینـدگان انتظاراتی دارند و فعالیتشـان در چارچوب 
وظیفه نمایندگی نیسـت بیشـتر به چشـم می خورد و روز به روز 
تعـداد این افـراد افزایش پیـدا می کرد تـا اینکـه در اوایل دولت 

آقـای روحانـی به عنوان معـاون تقنینی انتخاب شـدم ...

سیدعباس عراقچی: 

نشست کمیسیون
 مشترک برجام سازنده بود

محمد رضا خباز: 

برخی نمایندگان 
کار چاق کن شده اند
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 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم از فعالیت یک هزار و 800 حلقه چاه غیر مجاز در استان قم 
خبر داد و گفت: باید با مدیریت صحیح جلوی برداشت غیر اصولی از سفره های زیرزمینی گرفته 
شود.احمد حاج حسینی مسگر  در جلسه شورای توسعه و برنامه ریزی استان قم که در سالن امام 
جواد )ع( استانداری قم برگزار شد، اظهار داشت: 800 کیلومتر رودخانه داریم که با اعتبارات ملی 
صد درصد تعیین حریم بستر شده اند و برای این امر 15 میلیارد ریال اعتبار اختصاص یافته است.
وی افزود: در استان قم یک هزار و 800 حلقه چاه غیر مجاز وجود دارد که 137 مورد آن بازرسی 
صورت گرفته و مشخص شده که 14 حلقه از آن از دهه 80 تاکنون فعالیت داشته در حالی که 
اغلب برای مصارف غیر خانگی که برای مصرف دامداری و یا زراعی استفاده می شوند.مدیرعامل 

شرکت آب منطقه ای استان قم بیان کرد: این شرکت مکلف شده است تا با بررسی و ...

استاندار قم با بیان اینکه از نظرات کارشناسی اصحاب رسانه در مسیر توسعه استان استقبال 
می کنیم گفت: مدیران نیز باید با تقویت ارتباط خود با خبرنگاران، مشکلات مطرح شده از سوی 
ایشان را بررسی و پیگیری کنند.دکتر بهرام سرمست در نشست صمیمی با فعالان فضای مجازی 
استان قم طی سخنانی با اشاره به پیشنهادات اعضای جلسه اظهار کرد: مدیران استانی باید از 
نظرات موثر فعالان خبری استان در راستای پیشبرد برنامه های خود بهره ببرند.سرمست بیان 
کرد: گاهی مسائلی مطرح می شود که باب دل مسئولان نیست؛ ولی با این حال بایستی مورد 
توجه قرار گرفته و اصلاح آنها در اولویت کاری مدیران اجرایی باشد.وی افزود: تصور ما این است 
که خبرنگاران یار مدیران و دلسوز مسائل استان هستند و اطلاع رسانی آنها از معایب را نمایانگر 

مسئولیت پذیری ایشان در حوزه کاری شان می دانیم...

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم خبر داد؛

وجود ۱۸00 چاه
آب غیر مجاز در قم

استاندار قم تاکید کرد

ضرورت برخورد با تخلفات 
در دستگاه های دولتی
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انتشار لیست دوتابعیتی ها
 هیاهو برای هیچ!

سخنگوی دولت مطرح کرد

پشت تخریب چهره های نظام سازمان منافقین هستند
پمپئو می تواند با »مرضیه هاشمی« مصاحبه کند

حفظ حرمت ها؛ پازل گمشده تمدن بشری

سالمندآزاری
پدیده ای خاموش در جامعه

زمان اعلام حکم دادگاه نجفی مشخص شد

ایران رو به سالمندی می رود و آمارها نشان می دهد که 
طی 10 سال آینده در کشور، به ازای هر 10 خانوار، هفت 
سالمند بالای 60 سال خواهیم داشت.چندی پیش رئیس 
اورژانس اجتماعی کشور اعلام کرد که متاسفانه بعد از 
»کودک آزاری« و »همسرآزاری«، »سالمندآزاری« رتبه 

سوم خشونت های خانگی را از آن خود کرده است. حال 
این سئوال مطرح می شود که این ناهنجاری تازه متولد 
شده که محصول دنیای به ظاهر مدرن امروز است و در 
نطفه خشکانده نشده، از کدام نابسامانی های روانی نشأت 

می گیرد و در کدام عقده فروخورده ریشه دارد؟...

حدود 6 سال از تحویل مسوولیتش می گذرد، اما او بر حسب عادت دیرینه هر از گاهی با طرح اظهارات غیرمعمول 
و کنش های نامتعارف،  توجه رسانه ها را به خود جلب می کند. او چه می خواهد و چه می جوید؟ »محمود احمدی نژاد« 
هنوز هم قادر است به موجب اظهارات و اقداماتی جنجالی و زیر سایه سکوت طیفی از جریانات و چهره های سیاسی و نیز 
نهادهای مسوول، نام خود را در صدر اخبار و تحلیل های رسانه های داخلی و خارجی قرار دهد،  اما به چه قیمتی؟یک بار 

دولت را هدف هجمه های خود قرار می دهد، یک بار شمشیر را علیه دستگاه قضا از رو می بندد...
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مدیرعامل فولاد مبارکه در مجمع عمومی عادی سالانه شرکت 
فولاد مبارکه  که روز یکشنبه 30 تیرماه سال 98 در محل سالن 
اجتماعات نگین نقش جهان برگزار شد، از رشد 102 درصدی سود 

خالص فولاد مبارکه در سال 97 خبر داد.
و  سهامداران  از  درصد  با حضور 84.88  که  مجمع  این  در   
نمایندگان صاحبان سهام شرکت برگزار شد، عباس نعیمی به 
نمایندگی از سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران 
به سمت رئیس مجمع، سید محمد حسینی بهشتیان به نمایندگی 
از شرکت توسعۀ سرمایۀ رفاه و خانم سیفی با سمت ناظر مجمع و 
طهمورث جوانبخت با سمت دبیر مجمع به عنوان اعضای هیئت 

رئیسه انتخاب شدند. 
مهندس حمیدرضا عظیمیان دراین مجمع  ضمن ارائۀ گزارش 
فعالیت هیئت مدیرۀ شرکت در سال مالی منتهی به 29 اسفندماه 
سال 1397، این سال را از منظر سودآوری، سالی درخشان از ابتدای 

بهره برداری شرکت تاکنون برشمرد.
 مهندس عظیمیان با اشاره به عملکرد شرکت در حوزۀ تولید افزود: 
در سال 1397 شرکت فولاد مبارکه با تولید بیش از 7 میلیون و 582 
هزار تن، 45.7 درصد از تولید فولاد کشور را به خود اختصاص داد. 
ضمن این که گروه فولاد مبارکه با تولید بیش از 9 میلیون تن فولاد 
خام بیش از 54 درصد از سهم بازار فولادسازان بزرگ کشور را به خود 

اختصاص داده است.
او ادامه داد: به همت کارکنان زحمتکش شرکت و با اجرای موفق 
طرح های توسعه در سال 1397، فولاد مبارکه موفق به تولید بیش از 
6 میلیون و 343 هزار تن کلاف گرم و یک میلیون و 555 هزار تن 
کلاف سرد شد که در کلاف گرم رشد 6 درصدی و در کلاف سرد 

رشد 4 درصدی را شاهد بودیم.

* عملکرد درخشان شرکت فولاد مبارکه در حوزه فروش 
مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه به عملکرد درخشان شرکت در 
حوزۀ فروش اشاره کرد و افزود: طی سال 1397 فولاد مبارکه موفق 
به فروش بیش از 6 میلیون و 714 هزار تن انواع محصولات فولادی 
تخت شد که با رشد 48 درصدی نسبت به سال 1396 درآمدی 

بالغ بر 23,410 میلیارد تومان برای شرکت به ارمغان آورد.
وی میزان فروش محصولات در بازار داخلی در سال 1396 را 
حدود 5 میلیون و 695 هزار تن اعلام و اظهار کرد: فروش داخلی 
در سال 1397 به 5 میلیون و 836 هزار تن افزایش یافت. در همین 
راستا با توجه به رسالت فولاد مبارکه در تأمین نیاز داخل با اولویت 
آن بر صادرات و افزایش سهم بازار داخلی، میزان صادرات شرکت از 

یک میلیون و 292 هزار تن به 878 هزار تن کاهش یافت.
مهندس عظیمیان با اشاره به رشد بیش از 100 درصدی سود 
خالص شرکت، خاطرنشان کرد: در سال 1397 سود عملیاتی شرکت 
بیش از 11,933 میلیارد تومان بود که نسبت به سال 1396، رشدی 
77 درصدی داشته است. همچنین سود ناخالص شرکت رقمی بیش 
از 10,952 میلیارد تومان بود که در مقایسه با سال 1396، رشدی 
51 درصدی داشت و سود خالص شرکت با رشد بیش از 102 
درصد، به 12,230 میلیارد تومان رسید که از ابتدای بهره برداری 

شرکت تاکنون بی نظیر است.

او با تأکید بر این که عملکرد مطلوب شرکت در سال 1397 
تأثیر مثبتی بر ارزش شرکت در بازار سرمایه داشته است، افزود: 
حاصل این عملکرد درخشان از مجمع سال قبل تا مجمع فعلی 
این در  بازدهی 112 درصدی برای سهامداران شرکت است. 
حالی است که با اجرای موفق افزایش سرمایه به میزان 73.33 
سرمایه  افزایش  بزرگ ترین  که  انباشته  سود  محل  از  درصد 
تاریخ بورس است، فولاد مبارکه به  انباشته در  از محل سود 
هزار   558.6 بازار  ارزش  با  سرمایه  بازار  شرکت  بزرگ ترین 

میلیارد ریال تبدیل شد.
وی در ادامه به عملکرد سه ماهۀ اول شرکت در سال 1398 
اشاره کرد و افزود: فولاد مبارکه در سه ماهۀ اول سال 1398 موفق 
به فروش یک  میلیون و 953 هزار تن انواع محصولات شد که 
بیش از 9 هزار و 594 میلیارد تومان برای شرکت درآمد حاصل 
از فروش و رشد 103 درصدی نسبت به سه ماهه اول سال قبل به 

ارمغان آورده است.

* مهم ترین برنامه های شرکت فولاد مبارکه درسالجاری
مدیرعامل فولاد مبارکۀ در بخش پایانی سخنان خود گفت: 
مهم ترین برنامه های شرکت در سال جاری عبارت اند از: برنامه ریزی 
تملیک  طریق  از  پایدار سنگ  منابع  از  برخورداری  برای  مدون 
طرح های موجود و اکتشاف؛ تلاش جهت بهره برداری و تسریع در 
اجرای کلیۀ طرح های مصوب در شرکت اصلی و شرکت های گروه 
به منظور افزایش سود و خلق ارزش افزوده ازجمله طرح خط نورد 
گرم 2؛ تأمین الکترود مصرفی موردنیاز به عنوان استراتژیک ترین 
مادۀ اولیه شرکت حداقل برای 3 سال؛ مشارکت در افزایش سرمایۀ 
شرکت های سرمایه پذیر خصوصا شرکت های معدنی و تأمین مالی از 
طریق افزایش سرمایه، انتشار اوراق بدهی و ورود شرکت های گروه 

به بازار سرمایه.
* مصوبات مجمع عادی سالانۀ شرکت فولاد مبارکه

بنا بر این گزارش، مجمع عادی سالانۀ شرکت فولاد مبارکه با 
تصویب موارد ذیل به کار خود خاتمه داد:

1_تصویب صورت های مالی گروه و شرکت اصلی مربوط به سال 
مالی منتهی به 1397/12/29

2_انتخاب سازمان حسابرسی به عنوان بازرس قانونی و علی البدل و 
حسابرس مستقل برای سال مالی منتهی به 1398/12/29

3_انتخاب روزنامه های دنیای اقتصاد، صمت و تعادل به عنوان 
به  منتهی  مالی  سال  برای  شرکت  کثیرالانتشار  روزنامه های 

1398/12/29
4_در ارتباط با تقسیم سود، مجمع با اکثریت آرا مقرر نمود مبلغ 
3،900 میلیارد تومان )به ازای هر سهم 300 ریال( به سهامداران 

پرداخت و الباقی به سود انباشته دورۀ مالی بعد منتقل گردد.
5_اعضای هیئت مدیره به شرح ذیل برای مدت 2 سال انتخاب 

شدند:
سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران

شرکت سرمایه گذاری صدر تأمین
شرکت سرمایه گذاری استان اصفهان

شرکت سرمایه گذاری استان آذربایجان غربی
شرکت بهسازان انرژی تدبیر زنگان

مدیرعامل فولاد مبارکه اعلام کرد

رشد ۱02 درصدی سود خالص فولاد مبارکه در سال 97
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مدرکگرایییامهارتآموزی
فرزانهسلامتبخش

رکن اصلی اشتغال در کشورهای توسعه یافته مهارت آموزی است و جوانانشان با 
آموزش های کوتاه مدت می توانند به بازار کار بپیوندند، در حالی که در کشور ما این فرآیند 
مورد غفلت واقع شده بود و بیشتر اشخاص به دنبال کسب مدرک هستند. همواره این 
جمله را می شنویم که »درس بخوان تا شغل مناسبی به دست بیاوری« حال این روند 
تغییر کرده است و کارشناسان معتقدند، بازار کار آینده متعلق به کسانی است که مهارت 
داشته باشند نه مدرک.در گذشته تابستان برای دانش آموزان و دانشجویان فرصتی بود 
تا فارغ از آموزش های دوران تحصیل، مهارتی بیاموزند. دختر و پسر تفاوتی نداشت. در 
این ایام به دنبال یادگیری مهارت هایی همچون مکانیکی، تراشکاری، بنایی، کشاورزی، 
گلدوزی، خیاطی و بافندگی می رفتند تا در کنار یادگیری مهارتی مبلغی را هم به عنوان 
دستمزد دریافت کنند.اما این روزها همه چیز تغییر کرده، والدین ترجیح می دهند اوقات 
فراغت فرزندان خود را با کلاس های تقویتی، آموزش زبان و ورزشی پر کنند. دانشجویان 
نیز ترجیح می دهند ترم تابستان چند واحد بیشتر انتخاب کنند تا دانشگاه را زودتر سپری 
کنند. بنابراین آموزش مهارت بین دانش آموزان و دانشجویان کمرنگ شده است. به این 
شرایط باید پدیده مدرک گرایی را هم اضافه کنیم. طی این چند سال جوانان دیگر به 
دنبال کسب علم و مهارت به معنای واقعی نیستند و تنها هدف آنها از ادامه تحصیل 
دستیابی به مدرک است و کسب نمره قبولی جای خود را به علم آموزی داده است.با 
توجه به اینکه یکی از گروه های هدف جامعه در حوزه ورود به بازار کار فارغ التحصیلان 
دانشگاهی هستند؛ بر اساس آمار بخش قابل توجهی از فارغ التحصیلان بعد از پایان دوره 
تحصیلی نمی توانند جذب بازار کار شوند. گواه آن داده های آماری مرکز آمار و مرکز 
آمار و اطلاعات راهبردی وزارت کار است که نشان می دهد در سال ۱۳۸۷ نرخ بیکاری 
فارغ التحصیلان دانشگاهی حدود ۱۶.۵ درصد بوده و طی ۱۰ سال اخیر با افزایش ۲.۹ 
درصدی به ۱۹.۴ درصد در سال ۱۳۹۷ رسیده است.بسیاری از کارشناسان و صاحبنظران 
معتقدند افراد در دوران تحصیل متناسب با نیاز بازار کار تربیت نمی شوند و استانداردهای 
لازم برای ورود به بازار کار را ندارند و در واقع فقر مهارتی در بین فارغ التحصیلان به شدت 
دیده می شود.بررسی های جدید بیانگر آن است که مدرک دانشگاهی و تحصیلات عالی 
در آینده برای بازار کار اهمیتی ندارد و حتی کشورهای متقاضی جذب نیروی کار نیز 
به دنبال افراد با مهارت های فنی و حرفه ای هستند.رئیس سازمان فنی و حرفه ای کشور 
هفته گذشته در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: بازار کار آینده، بازار کار مهارت محور 
است و بازار کار متحول شونده ای است. سرعت تغییرات در مشاغل و مهارت های مورد 
نیاز برای استقرار در مشاغل، به اندازه ای زیاد است که نظام آموزشی بلندمدت کشور 
نمی تواند با آن هماهنگ شود.»سلیمان پاک سرشت« توضیح داد که در گذشته فرض 
بر این بود که هرچه مدرک تحصیلی بالاتر، به همان میزان اشتغال پذیری بیشتر و علاوه 
بر آن این انتظار را ایجاد کردیم که افراد تحصیلکرده در مشاغل دولتی مستقر می شوند.

با توجه به اظهارنظر و اصرار کارشناسان و صاحبنظران حوزه اشتغال بر مهارت و نقش 
آن در افزایش نرخ بیکاری فارغ التحصیلان، لازم است که در سیاستگزاری های کلان و 
آموزشی توجه بیشتری به این امر شود.البته رئیس سازمان فنی و حرفه ای کشور خبر 
امیدوارکننده ای داده و اعلام کرده که ۴۰ درصد از متقاضیان آموزش های مهارتی سازمان 
فنی و حرفه ای کشور از فارغ التحصیلان و دانش آموختگان دانشگاهی هستند.پاک 
سرشت درباره اقدامات سازمان فنی و حرفه ای نیز گفت که همکاری هایی را با وزارت 
علوم تحقیقات و فناوری آغاز کردیم به طوری که در ۲۸ دانشگاه مراکزی تحت عنوان 
مراکز مدیریت مهارت آموزی و مشاوره شغلی ایجاد شده است که به دانشجویان در مورد 
شایستگی های شغلی آنها متناسب با رشته تحصیلی مشاوره می دهند به طوری که در 
سال گذشته ۴۱ هزار و ۵۸۷ نفر از دانشجویان مشاوره شغلی دریافت کرده اند.در طول 
سال های گذشته فرهنگ مدرک گرایی در ذهن مردم نهادینه شده است و جایگاه افراد 
در جامعه براساس مدرک بوده است نه مهارت. حال امیدواریم با اهمیت دادن به موضوع 
مهارت اشخاص بتوانیم گام مؤثری در زمینه مهارت آموزی کسب کنیم، چرا که از این 
طریق افراد براساس میزان مهارتی که دارند به مقام و جایگاه مناسب خود دست می یابند 
و براساس مهارت در مشاغل مختلف فعالیت خواهند کرد و رفاه اقتصادی جامعه در گرو 

کسب مهارت خواهد بود.

»عموتلویزیون«خوابییابیدار؟
 تیم والیبال جوانان ایران با شکست ایتالیا بر بام جهان 
ایستاد. بخش اعظمی از مردم ایران موفقیت این تیم را 
ندیدند. تنها عده ای از طریق رادیو ورزش و یک تلویزیون 
اینترنتی داخلی، شاهد غرور آفرینی جوانان ایرانی در خاک 
بحرین بودند.درست وقتی بچه های ایران در حال جادو 

کردن ایتالیایی ها با توپ والیبال بودند، شبکه ورزش در حال پخش فینال سوپرکاپ 
هلند بین  آژاکس ،آیندهوون بود. شبکه سه هم برنامه ای را با اجرای یامین پور روی آنتن 
برده بود.این بی تفاوتی تلویزیون، انسان را یا شعر معروف احمد شاملو، که چندی پیش 
مورد نوازش تلویزیون قرار گرفت، می اندازد.عمو یادگار! مردِ کینه دار!  مستی یا هشیار 
خوابی یا بیدار؟« البته به جای عمو یادگار باید بگوییم، »عمو تلویزیون« خوابی یا بیدار؟ 
جوانان ایران به بازی فینال جهان رسیده بودند و چه افتخاری بالاتر از این؟ چندبار دیگر 
امکان دارد یک ورزش تیمی ما به چنین جایگاهی برسد؟ آیا نمی شد تلویزیون مانند آن 
شبکه اینترنتی، بازی را پخش می کرد؟شاید امکانات و لابی آن شبکه از دستگاه عریض 
و طویل تلویزیون بیشتر است که توانسته بازی فینال جوانان والیبال جهان را پخش کند.

شاید تلویزیون بگوید، حق پخش این بازی را نخریده است اما در این میان سوالی پیش 
می آید که مگر حق پخش بازی آژاکس و آیندهوون را خریده بودید؟جوانان افتخار آفرین 
والیبال حق دارند از تلویزیون گلایه کنند. تلویزیونی که شبکه تخصصی برای ورزش راه 
انداخته است اما توانایی پخش یک دیدار والیبال را ندارد.واقعا هر بهانه ای از سوی تلویزیون 
برای عدم پخش این بازی پذیرفتنی نیست. به ویژه اینکه این بازی از شبکه های مختلف 
ورزشی  در حال پخش بود.تلویزیون یکی از مهم ترین نمادهای تبعیض در ایران است. 
آنها همانطور که میان جریان های سیاسی تبعیض می گذارند و تریبون های خود را تنها و 
تنها به جریانی خاص اختصاص می دهند، در پوشش بازی های ورزشی نیز تبعیض قائل 
هستند.تصور کنید یکی از دو تیم مطرح پایتخت در یک مسابقه چهارجانبه در دور ترین 
نقطه جهان حضور داشتند و تنها یک شبکه محلی این مسابقات را پوشش می داد، به نظر 
شما رفتار تلویزیون چگونه بود؟به نظر می رسد آن بازی ها را پخش می کرد. به این نکته 
توجه کنید پخش کردن آن بازی اشکال ندارد بلکه پخش نکردن فینال جوانان جهان 
اشکال دارد. همانطور که حضور یک جریان خاص در تلویزیون اشکال ندارد. بلکه عدم 
حضور دیگر جریان های سیاسی دارای اشکال است.آنگونه که از شواهد پیداست، برخی 
در تلویزیون چاقویی تیز به دست گرفته اند و مانند فروشندگان کباب ترکی در حال بریدن 
مخاطبان از بدنه تلویزیون هستند.قطعا تلویزیون ایران با این وضعیت بازنده بزرگ رقابت 
با شبکه های ماهواره ای است. شبکه هایی که تمام فکر و ذکرشان جذب مخاطب است و 

تلویزیون ایران بیشتر به دنبال دفع مخاطب است.

رئیسکمیسیوناجتماعیمجلس:

بهازایهر۳۰نفریککارمندداریم
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: ۹۰ درصد اعتبارات دولت 
صرف هزینه های جاری می شود و در کشور به ازای هر ۳۰ نفر یک کارمند وجود دارد 
اما در ژاپن به ازای هر ۳۰۰ نفر یک کارمند دارند و این نشان از تقویت بخش خصوصی 

در کشور ژاپن است. 
»عبدالرضا عزیزی« روز یکشنبه در آیین تجلیل از فعالان حوزه مهارت آموزی در 
وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی اظهار داشت: نرخ بیکاری دو رقمی و آمار ۴۰ درصدی 
فارغ التخصیلان نشان می دهد که در دانشگاه ها باید به مهارت آموزی توجه شود و در کنار 
آموزش های تئوری، مهارت آموزی نیز در نظر گرفته شود. وی تاکید کرد: مهارت آموزی 
کافی نیست و علاوه بر مهارت، راندمان کار مهم است و باید به فکر تقویت شرکت های 
دانش بنیان و استارت آپ ها باشیم.عزیزی با اشاره به واردات ۶ میلیارد دلاری کالای 
اساسی در سال گذشته از برزیل گفت: این میزان از واردات بیش از کل اعتبارات عمرانی 
است در حالی که عشایر با یکصد رأس گوسفند می توانند سالی ۴۰۰ میلیون تومان سود 
کسب کنند اما افراد به فکر کارهای تولیدی نیستند. وی تصریح کرد: باید بخش خصوصی 

به کمک دولت بیاید و دولت هم به خصوصی سازی اعتقاد داشته باشد . 
*آموزشهابایدازشکلسنتیخارجشود

در ادامه این مراسم محمد مهدی زاهدی، رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس شورای اسلامی گفت: در مجلس شورای اسلامی زیرساخت های مناسبی در 
حوزه مهارت آموزی و فنی و حرفه ای فراهم شده است، نظام جامع آموزشی و فنی و 
حرفه ای در مجلس دهم مصوب و در مجلس یازدهم اصلاحات لازم برای آن انجام شد. 
شورای عالی فنی و حرفه ای نیز تشکیل شد تا دستگاه ها به صورت جزیره ای عمل نکنند 
و زیر نظر معاون اول رئیس جمهوری فعالیت داشته باشند. زاهدی افزود: در این قانون ۸ 
سطح طبقه بندی حرفه ای پیش بینی شد و در کنار آن باید صلاحیت حرفه ای رعایت 
می شد. وی اظهار داشت: برای آموزش مهارت قانون به اندازه کافی وجود دارد اما در اجرا 

تنگناهایی وجود دارد که باید شورای عالی مهارتی وارد شود. 
رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس تاکید کرد: در شورای عالی مهارتی باید 
طبقه بندی مشاغل شکل بگیرد، صلاحیت حرفه ای عملیاتی و عدالت اجتماعی در حوزه 
پرداخت حقوق و دستمزد انجام شود و همچنین تکنسین ها باید مورد توجه قرار گیرند.

مصطفیکواکبیان:

مجلسبایددرجریان
تصمیماتسرانسهقوهباشد

نماینده مردم تهران در مجلس با تاکید بر راس امور بودن مجلس شورای اسلامی 
گفت: در جلسه سران سه قوه تصمیماتی اتخاذ می شود که نمایندگان از آن خبر ندارند.

مصطفی کواکبیان در در جلسه علنی روز یکشنبه  مجلس شورای اسلامی در تذکری 
ضمن تشکر از اقدامات وزارت اطلاعات در متلاشی کردن شبکه جاسوسی آمریکا گفت: 
در جلسه سران سه قوه تصمیاتی گرفته می شود که بنده به عنوان خادم ملیت از آن 
خبری ندارم.وی افزود: ما گفتیم در بودجه سال ۹۸ با یک میلیون ۵۰۰ هزار بشکه 
بسته نشود و اکنون می گویند که باید برای برخی موارد از صندوق توسعه ملی پول 
برداشت کنیم.عضو فراکسیون امید ادامه داد: مجلس در راس امور بوده و ما باید در جریان 

تصمیمات سران سه قوه قرار گیریم.
*پایداریهامورداحترامماهستند

محمد حسین فرهنگی نماینده تبریز در تذکری از کاربرد واژه »جبهه پایداری« از 
سوی علیرضا رحیمی انتقاد کرد و گفت: بر اساس اصل ۴۰ قانون اساسی هیچ کس 
نمی تواند اعمال حق خود را وسیله  اضرار به غیر یا تجاوز به منافع عمومی قرار دهد.

وی افزود: هفته گذشته آقای رحیمی در تذکری با استناد به ماده ۷۵ آیین نامه داخلی 
مجلس توضیحاتی را در خصوص سوال خود از وزیر دفاع مطرح کرد؛ ایشان در تذکر خود 
بیان کرد به دنبال این سوال جمعی از اعضای پایداری مجلس نامه ای را به هیات رئیسه 
نوشته اند که بنده صلاحیت عضویت در هیات رئیسه را ندارم.عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس شورای اسلامی ادامه با بیان اینکه در ارتباط با اظهار نظر آقای رحیمی دو 
تذکر باید گفته شود؛ ادامه داد:  استفاده از چماق برای کوبیدن بر سر مخالفان خود روش 
مناسبی نیست؛ پایداری ها جمعی از مردم کشور و نیروهای انقلابی بوده و مدافع و همراه 
و نهادهای قانونی کشور هستند و علاقه مند هستند که کشور بر اساس موازین انقلابی 
اداره شود  و باید به آنها احترام گذاشت؛ این که ما اصطلاح پایداری را اختراع کنیم و بر 

سر  مخالفان خود بزنیم روش ناپسندی است.

قاسممیرزایینیکو:

اصلاحطلبانبهتحریمانتخاباتفکرنمیکنند
 یک نماینده اصلاح طلب مجلس شورای اسلامی گفت: اصلاح طلبان قصد تحریم 

انتخابات را ندارند و حرف های رئیس دولت اصلاحات تکلیف این موضوع را روشن کرد.
قاسم میرزایی نیکو درباره صحبت های رئیس دولت اصلاحات مبنی بر حضور 
حداکثری مردم و جریان اصلاحات در انتخابات اسفند ماه ۹۸، گفت: مهم ترین پیام 
صحبت های سید محمدخاتمی  این بود که اصلاح طلبان به تحریم انتخابات فکر 
نمی کنند.این نماینده اصلاح طلب مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: صحبت های رئیس 
دولت اصلاحات بر اساس یک جمع بندی صورت گرفته است، نه اینکه از جانب خودشان 
مسائلی را مطرح کنند.وی با بیان اینکه جمع بندی گروه های اصلاح طلب تحریم انتخابات 
نیست، عنوان کرد: از سوی دیگر اصلاح طلبان شروطی هم مطرح کرده بودند، مانند 
اینکه با چه رویکرد سیاست ورزی وارد میدان شوند که می توان روی آن ها بحث کرد.

این عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور گفت: معتقدم از طیفی که می گویند 
شرکت نمی کنیم تا طیفی که می گویند شرکت می کنیم و یا اینکه آقای بهزاد نبوی 
عنوان می کنند »بی چون و چرا  همینی که هست، ما  باید حضور داشته باشیم و چیزی 
نگوییم« آقای خاتمی با این صحبت ها همه را جمع کردند.وی ادامه داد: رئیس دولت 
اصلاحات تکلیف را روشن کرد که قطعا در انتخابات حضور خواهیم داشت. اما نکته مهم 
این است که بین این ها چگونه برآیند به وجود بیاید که باید بحث کرد. میرزایی نیکو 
درباره این که در شرایط کنونی کشور چقدر به گفت وگوی ملی و وفاق و همبستگی نیاز 
دارد،گفت: اگر شرایط و برخوردهای با آزادی فکر، نشریات، مقالات، صحبت ها و سخنرانی 
که به دوران انتخابات هم می رسد تنگ تر می شود سازمان یافته، و قانون مند نشود به نظر 
من دچار مشکلاتی خواهیم شد که هر ساله می شویم.وی ادامه داد: امیدوارم با درایتی که 
شرایط فعلی می طلبد و رویکرد داخلی قوی تر و توجه بیشتری به همدلی، همبستگی و 

وفاق ملی سازکار و خوبی را برای این مسئله پیدا کنیم.

مصطفیپورمحمدی:

اصولگرایاناگریکصداشوند
پیروزانتخاباتمجلسمیشوند

 دبیر عالی جامعه روحانیت مبارز کشور با بیان اینکه اصلاح طلبان سالهاست نان 
وفاقشان را می خورند، گفت: تلاش می کنیم نیروهای ارزشی و ولایی به نقطه واحدی 

برسند اصولگرایان اگر باهم همراه و یک صدا شوند پیروز انتخابات مجلس خواهند شد.
»مصطفی پور محمدی« در نشست ماهانه جامعه اسلامی مهندسین با بیان اینکه در 
آستانه هر انتخابات بیشترین انرژی ما صرف موضوع اتحاد و همگرایی می شود، افزود: این 
مشکل تنها در جناح اصولگرا نیست بلکه جناح اصلاح طلب نیز با چنین مشکلی مواجه 
است و منشا این مشکل در تعاریف نادرست از فعالیت سیاسی است.پورمحمدی یادآور 
شد: در جامعه ای که همه هویت سیاسی خود را از انتخابات و صندوق رای می گیرند؛ 
رفتار، فضا، عملیات، ادبیات سیاسی و ساز و کار هر کدام از این مفاهیم اهمیت بسیار 
زیادی دارد. می خواهیم به سراغ صندوق رای برویم، فعالان سیاسی می خواهد تلاش 
کنند، چه نامزدها و چه آنهایی که می خواهند در کارزار انتخابات به آنها کمک می کنند.

وی ادامه داد: در حالی به انتخابات مجلس نزدیک می شویم که تعریف جامع و کاملی 
در دسته بندی ها و فعالیت ها نداریم. احزاب و حتی جناح ها تعریف و تحلیل درستی 
از وضعیت خود ندارند، حتی مرزبندی ها هم میان جناح ها نامشخص است.وزیر پیشین 
دادگستری با بیان اینکه نمی شود که جناح و حزبی رویکرد و برنامه خود را تعریف و 
تبیین نکند، اظهار کرد: جناح ها باید ساز و کار، ابزار و حتی همراهان و نقطه هدف خود را 
بشناسند. در موعد انتخابات بخش اعظم وقت و انرژی ما صرف ساماندهی فعالان عرصه 
سیاسی می شود، که چگونه دور هم جمع شوند و به شعاری واحد برسند.پورمحمدی 
خاطرنشان کرد: هر دو جناح بزرگ کشور مدعی هستیم در آرمان ها و اصول مشترکیم 
ولی هنوز این تردید، سردر گمی، انتخاب رویکرد، انتخاب شعار و گفتمان از مسائل اساسی 
و حل نشده ما است.وی با بیان اینکه هنوز جناح های کشور بر سر چگونگی حضور یافتن 
در انتخابات دچار مشکل هستند، افزود: آرایش و تعاریف فعالیت برای همه نامشخص 

است، منابع مالی و ابزار تبلیغی انتخابات ما نامشخص و یا بدون تعریف است.

علیمطهری:

اصلاحطلبانبایدبااعتدالیونائتلافکنند
 عضو فراکسیون امید مجلس با بیان اینکه عدم ائتلاف اصلاح طلبان با اعتدالیون در 
انتخابات سیاستی اشتباه است، گفت: این سیاست در انتخابات هیئت رئیسه مجلس هم 
نتیجه خوبی نداشت.علی مطهری در پاسخ به سؤالی پیرامون نگاه اصلاح طلبان مبنی بر 
حضور مستقل در انتخابات و عدم ائتلاف با جریان اعتدال گفت: به نظر من عدم ائتلاف 
اصلاح طلبان با اعتدالیون اشتباه و سیاست نادرستی است.نماینده مردم تهران ادامه داد: این 
سیاست در انتخابات هیئت رئیسه مجلس هم نتیجه خوبی نداشت. اصرار آقای عارف و 
فراکسیون امید برای عدم ائتلاف با فراکسیون مستقلان و اعتدالیون و ارائه لیست ۱۲ نفره 
موجب شد نه تنها یک کرسیدر هیئت رئیسه از دست بدهیم، بلکه نتوانیم کرسی ریاست را 
هم بدست آوریم.وی با بیان اینکه مجلس جای ائتلاف و همکاری است، گفت: اینکه برخی 
اعضای فراکسیون مستقلان قبلاً در لیست امید بوده اند و الان فراکسیون جداگانه ای تشکیل 
داده اند و به همین دلیل نباید با آنها ائتلاف کنیم، اشتباه است و نتیجه بدیخواهد داشت.

عضو فراکسیون امید مجلس تصریح کرد: طرح این موضوع که اصلاح طلبان در سطح کشور 
و در انتخابات آینده به هیچوجه ائتلاف نمی کنند، حرف درستی نیست. باید افراد خوش 
فکر، معتدل و عاقل چه اصلاح طلب و چه اصولگرا ائتلاف کرده و لیست واحدی تشکیل 
دهند، این روش، روش درستی است.مطهری گفت: اصلاح طلبان در مجلس دهم احساس 
می کنند نامزدهایی که با عنوان افراد معتدل و در قالب لیست امید به مجلس راه یافته اند، بعداً 

علیه آنها فعالیت کردند و لذا هرگونه ائتلاف اشتباه است.

سیدعباسعراقچی:

نشستکمیسیونمشترکبرجامسازندهبود
خبرگزاری رویترز پس از نشست فوق العاده کمیسیون مشترک برجام، به نقل از معاون 
سیاسی وزیر امور خارجه ایران اعلام کرد که این نشست سازنده بوده است.، معاون 
سیاسی وزیر امور خارجه ایران پس از نشست فوق العاده کمیسیون مشترک برجام در 
وین به خبرگزاری رویترز گفت: جو نشست سازنده بود. مذاکرات خوبی داشتیم. نمی توان 
گفت که تمامی مشکلات مان را حل و فصل کردیم اما تعهدات زیادی داده شد.سید 
"عباس عراقچی" پس از پایان نشست دوساعته کمیسیون مشترک برجام در مصاحبه با 
خبرنگار خبرگزاری صدا وسیما در وین، گفت: روحیه حاکم بر جلسه خوب و سازنده بود، 
اما مشکلات ما جدی است که باید برطرف شود.وی همچنین گفت: امروز جلسه فوق 
العاده کمیسیون مشترک برای رسیدگی به شکایت ایران و سه کشور اروپایی نسبت به 
نحوه اجرای برجام که از همدیگر داشتند، برگزار شد که بحث های این نشست مفصل و 
سازنده بود.وی در پاسخ به سوال خبرنگار صداو سیما درباره نشست وزرای خارجه ایران 
و چهار بعلاوه یک، تاکید کرد: اعضای برجام مصمم هستند که جلسه وزرای امورخارجه 
برجام را برگزار کنند و ما احتیاج به آماده سازی های قبلی داریم که امروز بحث های آن 

انجام شد تا وقتی وزرا دیدار می کنند نتایج ملموسی داشته باشیم.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت:اگر 
ما به نیروهای توانمند داخلی که ایمان، 
اعتقاد و التزام به پیشرفت کشور دارند و 
به بیش از شش میلیون ایرانی موفق که 
در خارج از کشور زندگی می کنند، اجازه 
حرکت دهیم می توانیم تهدید تحریم را به 

فرصت پیشرفت تبدیل کنیم.
غلامرضا انصاری اظهار کرد: در این که 
تحریم ها شرایط بسیار خطرناکی را برای 
کشور ایجاد کرده، شکی نیست. امروز در 
دوران  در  داریم که حتی  قرار  شرایطی 
جنگ و چهل سال گذشته که همواره 
تحریم بوده ایم هم چنین فشارهایی بر 
کشور وارد نمی شد؛ در واقع در سخت ترین 

دوران تحریم هستیم.
وی ادامه داد: برای گذر از این دوران به 

حفظ سرمایه های اجتماعی نیاز داریم؛ ما 
در داخل کشور ظرفیت های بالقوه فراوانی 
داریم. در حوزه جغرافیایی معادن و ذخایر 
مثال زدنی داریم و از سوی دیگر در بعد 
انسانی نیروهای توانمند مهمی در داخل و 

خارج کشور داریم.
این فعال سیاسی گفت: هر غیرممکنی 
با هوش و توانمندی نیروهای ما ممکن 
می شود. همه دوران دفاع مقدس را یادشان 
هست که چه مشکلاتی در حوزه موشک 
داشتیم؛ اما حالا امروز در صنایع  موشکی 

و دفاعی جزو ده کشور برتر دنیا هستیم.
وی گفت: حفظ سرمایه های اجتماعی 
یعنی اصول و ساختاری در داخل سیستم 
کشور ایجاد کنیم و اجازه بدهیم تمام 
تا  شوند  گود  وارد  بالقوه  ظرفیت های 

مشکلات را برطرف کنند.
انصاری تصریح کرد: طی چهل سال 
شعار دادیم که وابستگی خود به نفت را باید 
کاهش دهیم؛ اما در دو دولت احمدی نژاد 
شرایطی در کشور ایجاد شد که وابستگی 
گام های  شد.  گذشته  از  بیش   نفت  به 
موثری که در دولت های جنگ، سازندگی 
و اصلاحات برداشته شده بود، بویژه آن کار 
بسیار مثبتی که در صندوق ارزی ایجاد 
شد کاملا از بین رفت و عملا برنامه ها کنار 
گذاشته شدند. بر همین اساس است که 

امروز می بینیم فسادها ایجاد شده است.
این فعال سیاسی افزود: شاید اگر ما به 
نیروهای توانمند داخلی که ایمان، اعتقاد و 
التزام به پیشرفت کشور دارند و به بیش از 
شش میلیون ایرانی موفق که در خارج از 

کشور زندگی می کنند، اجازه حرکت دهیم 
بتوانیم تهدید تحریم را به فرصت پیشرفت 
تبدیل کنیم.وی سپس به مبحث بازگشت 
سرمایه ایرانیان خارج از کشور اشاره کرد 
و گفت:  اگر ده درصد از سرمایه ایرانیان 
خارج از کشور و سی درصد از سرمایه نوابغ 
مهاجرت کرده به کشور بازگردند، شرایط 
ایران کاملا متفاوت شود.این فعال سیاسی 
خاطرنشان کرد: تا زمانی که تنگ نظری 
سیاسی در اوج خودش باشد و برخوردهای 
حذفی و از بین بردن سرمایه های اجتماعی 
باشد، موفق نمی شویم. در دستور کار 

وی یادآور شد که آشتی ملی، آزادی های 
و  اساسی  قانون  چارچوب  در  مشروط 
پاسخگویی مسئولین می تواند کشور را در 

راستای حفظ منافع ملی به پیش براند.

یکفعالسیاسیاصلاحطلب:

تهدیدتحریمرابهفرصتتبدیلکنیم

رئیس جمهوری گفت:حضور نیروهای 
خارجی نه تنها کمکی به امنیت منطقه 
نمی کند، بلکه عامل اصلی تنش خواهد بود.

حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
»یوسف  دیدار  در  یکشنبه  روز  روحانی 
بن علوی« وزیر امور خارجه عمان با بیان 
اینکه ایران و عمان همواره برای حل و 
فصل مسایل و مشکلات منطقه، گام های 
مثبتی در کنار هم برداشته اند، اظهارداشت: 
جمهوری اسلامی ایران علاقمند به توسعه 
مناسبات و همکاری ها با عمان در سطوح 
مختلف و در راستای منافع متقابل دو ملت 
است.رئیس جمهوری با بیان اینکه ایران 
و عمان مسئولیت اصلی تأمین امنیت در 
منطقه تنگه هرمز را بر عهده دارند، گفت: 
تلاش  همواره  ایران  اسلامی  جمهوری 
می کند تا دریای عمان، خلیج فارس و 
تنگه هرمز مسیری امن و مطمئن برای 

کشتیرانی آزاد بین المللی باشد.
نیروهای  تأکید کرد: حضور  روحانی 
خارجی نه تنها کمکی به امنیت منطقه 
نمی کند، بلکه عامل اصلی تنش خواهد بود.

و  سوریه  بازسازی  جمهوری  رئیس 
بازگشت آوارگان به این کشور و تلاش 
برای توقف کشتار مردم بی گناه یمن را 
تعاملات  در  اهمیت  حائز  موضوعات  از 
کرد:  خاطرنشان  و  دانست  منطقه ای 

باید با همکاری متقابل در راستای ارسال 
کمک های انسان دوستانه غذایی و دارویی 
به مردم بی گناه یمن تلاش کنیم.روحانی 
تجاوز رژیم صهیونیستی، کشتار و آواره 
کردن مردم فلسطین و تخریب خانه های 
حائز  موضوعات  دیگر  از  را  فلسطینیان 
افزود:  و  برشمرد  منطقه  در  اهمیت 
برنامه ریزی های ناپخته و خطرناک برای 
آینده فلسطین تحت عنوان معامله قرن، 
نگران کننده است.رئیس جمهوری با بیان 
اینکه امروز همه مسایل منطقه به نوعی به 
یکدیگر پیوند خورده اند، تصریح کرد: اگر 
خواستار پیشرفت و توسعه منطقه هستیم، 
باید همگان برای برقراری ثبات و امنیت 

پایدار در سراسر منطقه تلاش کنند.
جمهوری  اینکه  به  اشاره  با  روحانی 
آغازگر  دوره ای  هیچ  در  ایران  اسلامی 
تنش با دیگران نبوده و نخواهد بود، یادآور 
شد: اتفاقات ناخوشایند و تنش های امروز 
منطقه، ریشه در خروج یکجانبه آمریکا 
از توافق برجام و تصورات واهی دولت این 
کشور دارد.رئیس جمهوری با بیان اینکه 
اقدام انگلیس در توقیف نفتکش ایرانی در 
جبل الطارق غیرقانونی بوده و هیچ سودی 
هم برای آنها نداشته و قطعاً متضرر خواهند 
شد، اضافه کرد: جمهوری اسلامی ایران 
همچنان با قدرت در برابر تخلف و هرگونه 
تخطی از مقررات که امنیت کشتیرانی در 

منطقه خلیج فارس، تنگه هرمز و دریای 
عمان را به خطر بیندازد، خواهد ایستاد.

در حقیقی و پایدار امنیت *
منطقهبدونحضورایران،امکانپذیر

نخواهدبود
»یوسف بن علوی« وزیر امور خارجه 
عمان نیز در این دیدار ضمن ابلاغ سلام 
به  پادشاه عمان  قابوس«  گرم »سلطان 
رئیس جمهوری کشورمان، روابط ایران و 
عمان را دوستانه و برادرانه دانست و گفت: 
مناسبات تهران - مسقط در زمینه های 
سرمایه گذاری  و  تجاری  بویژه  مختلف 

همواره رو به پیشرفت بوده است.
وزیر امور خارجه عمان با اشاره به توافقات 
و برنامه ریزی های مسئولان دو کشور برای 
سرمایه گذاری  و  تجاری  روابط  توسعه 
فی مابین، اظهار داشت: دو ملت از توسعه 
و  ایران  همکاری های  و  روابط  روزافزون 
عمان استقبال می کنند.بن علوی خاطر 
نشان کرد: امروز منطقه در حال گذر از 
بحران های ساختگی و نیابتی بوده و مطمئناً 
ایجاد امنیت پایدار و حقیقی در منطقه 

بدون حضور ایران، امکان پذیر نخواهد بود.
وی اظهار داشت: ایران و عمان با وجود 
همه چالش هایی که با آن روبرو هستند، 
باید تمام تلاش خود را در راستای برقراری 

ثبات و امنیت پایدار در منطقه بکار گیرند.

رئیسجمهوریدردیداروزیرامورخارجهعمان:

حضور نیروهای خارجی عامل اصلی تنش در منطقه است
اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبــر

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی معتقد است، فعالان اقتصادی و کارآفرینان ایرانی 
در سال های گذشته با مشکلات و محدودیت هایی مواجه بودند که می تواند با تصمیمات 

دستگاه های اجرایی برطرف شود.
عبدالرضا مصری در همایش کار و کارآفرینی برای جوانان تصریح کرد: کارآفرینان با 
دو دسته مسأله روبه رو هستند. یکی از مسائل مربوط به تصمیمات داخلی شرکت هایشان 
می شود و یک دسته به مسائل خارجی وابسته به فضای اقتصادی و قانونی کشور 
است. دولت و نهادهای تصمیم گیر باید شرایطی به وجود آورند که دغدغه های بیرونی 
کارآفرینان برطرف شود و آنها بر اساس تصمیمات داخلی خود، آینده شان را تعیین کنند.

به گفته وی، در ماه های گذشته برخی تصمیمات و تغییراتی که در عرصه 
سیاست گذاری گرفته شده، برای فعالان اقتصادی مشکل ساز شده است و برای مثال 
صادرکننده یا واردکنندگانی که از مدت ها قبل برای خود برنامه ریزی کرده بودند، با این 

تغییرات صدمه دیده و ضرر کردند.
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: برای مثال در حوزه لاستیک ما امروز 
برای واردات ارز ۴۲۰۰ تومانی پرداخت می کنیم اما دولت به تولیدکنندگان لاستیک در 
داخل کشور برای تأمین نیاز مواد اولیه ، ارز نیمایی می دهد که این مسأله برای تولیدکننده 

فشاری قابل توجه به وجود می آورد.

دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین گفت : بالای ۸۰ درصد از نامزدهای مجلس 
نمی دانند وکالت مجلس چیست و حتی رأی دهندگان هم عموما از اختیارات نماینده 

خبر ندارند.
محمدرضا باهنر طی سخنانی در نشست ماهانه جامعه اسلامی مهندسین با اشاره 
به لزوم وحدت اصولگرایان در انتخابات مجلس یازدهم، اظهار کرد: در این دوره جامعه 
روحانیت قرار نیست به طور مستقل لیست بدهد بلکه در پی وحدت بخشی به اصولگرایان 

است و در سطح کشور فعالیت می کند.
وی با اشاره به این که در جامعه اسلامی مهندسین مشغول بررسی نتایج انتخابات 
در حوزه های مختلف هستیم، اظهار کرد: این کار در تصمیم گیری برای این دوره مهم 
اس.؛ بیش از ۱۶۰ حوزه تک نماینده ای داریم و تعدادی هم دو نفره و مابقی همین طور 
اضافه می شود، پس برای حوزه های تک نفره باید فایل جدایی باز شود؛ چرا که تأثیرپذیری 
حوزه های کم نماینده از جریانات سیاسی کمتر است و رقابت بین اشخاص حقیقی است.

دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین ادامه داد: در دوره گذشته نفر شصتم که عضو لیست 
ما بود، با نفر شصت ویکم فاصله  ۲۰۰ هزار رأیی داشت؛ در حالی که افراد مشهوری بودند. 

پس در تهران حرف آخر را لیست ها می زنند و افراد خارج لیست رأی نمی آورند.
*درهردوره۶۰درصدازنمایندگاندورهقبلرأینمیآورند

وی افزود: ما اطلاعات دوره گذشته برایمان مهم است. در هر دوره ۶۰ درصد از 
نمایندگان دوره قبل رأی نمی آورند و این دوره پیش بینی می کنم ۸۰ درصد نمایندگان 

رأی نیاورند اما این به  معنای عوض شدن جریان سیاسی حاکم بر مجلس نیست.
۸۰درصدازنامزدهایمجلسنمیدانندوکالتمجلسچیست

باهنر با تأکید بر این که بالای ۸۰ درصد از نامزدهای مجلس نمی دانند وکالت مجلس 
چیست و حتی رأی دهندگان هم عموما از اختیارات نماینده خبر ندارند، تصریح کرد: 
برخی نماینده ها حتی بعد از انتخاب پشیمان می شوند و سال آخر که می شود یا تکلیف 
شرعی شان جنب و جوش پیدا می کند یا اطرافیان اصرار می کنند و مجددا ثبت نام 

می کنند و از این افراد بالای ۶۰ درصد رأی نمی آورند.
*برخیبرایشانمهمنیستبانردبان»مصباح«واردمجلسشوندیا

»عارف«
رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری ادامه داد: ما فرم هایی در اختیار مسئولان 
جامعه اسلامی مهندسین استان ها قرار دادیم و افرادی که در دوره های قبل دوم و سوم 
شدند، اطلاعات و گرایششان برای ما مهم است.باهنر ادامه داد: مشکل مهمی که داریم 
این است که ۱۲ هزار نفر در انتخابات ثبت نام کردند. در دوره اول مجلس آن قدر کاریزمای 
نمایندگان بالا بود که در دوره دوم در برخی حوزه ها جز نماینده وقت کسی حضور 

نداشت و برخی فعالان سیاسی، شأن خودشان را نمایندگی مجلس نمی دانستند.
باهنر در پایان اظهار کرد: برخی هم برایشان مهم نیست از نردبان عارف یا حداد عادل 
یا آیت الله مصباح بالا بروند و تنها هدفشان رفتن به مجلس است و برایشان مهم نیست 

از چه نردبانی بالا می روند.

نایبرئیسمجلسشورایاسلامی:

مشکلاتحاکمیتیکارآفرینانبایدحلشود

محمدرضاباهنر:

۸۰درصدازنامزدهایمجلسنمیدانندوکالتمجلسچیست

رئیس مجلس شورای اسلامی در دیدار وزیر خارجه 
عمان با یادآوری مسائل منطقه، تاکید کرد: راهبرد جمهوری 

اسلامی ایران، ارتقای امنیت در منطقه است.
علی لاریجانی  صبح دیروز در این دیدار ضمن یادآوری 
دوستی دیرینه ایران و عمان در شرایط مختلف و جنگ 
تحمیلی، گفت: نقش عمان در اوضاع منطقه را مثبت 
می دانیم، کما اینکه عمان در مسئله هسته ای ایران نیز نقش 

مهمی ایفا کرد.
لاریجانی ادامه داد: توافق هسته ای در ایران مخالفانی 
داشت اما با توجه به مجموع شرایط پذیرفته شد، ولی آمریکا 
یک سال پیش از این توافق خارج شد و این اقدام توهین 
به بسیاری از کشورها از جمله ایران و عمان بود، با این حال 
جمهوری اسلامی ایران یک سال با درخواست روسای 
جمهور فرانسه و آلمان و البته انگلیسی ها، شرایط را تحمل 

کرد و به آنها فرصت جبران داد.
وی افزود: متاسفانه در این مدت اروپایی ها هیچ اقدامی 
انجام ندادند و به نظر می آید نتوانستند یا نمی خواستند و 
خلاف گفته بودند، بنابراین طبق توافق نامه هسته ای، ایران 
عمل متقابل براساس اصل "عمل به تعهدات به میزانی که 

طرف های مقابل به تعهدات عمل کنند" را انجام داد.
لاریجانی با اشاره به مسائل منطقه ای و نگرانی های 
موجود در این خصوص ،گفت: آمریکایی ها، ایران را تحریم 
کردند، اما جای سوال است که چرا انگلیس به این موضوع 
ورود پیدا کرد، یا چرا کشتی ایرانی متوقف شد؟ انگلیسی ها 
کشتی ایران را دزدیده اند و ما نمی دانیم این چه فایده ای 

برای آنها دارد.
وی یادآور شد: برخی کشورهای منطقه برای دستیابی 
به امنیت پایدار باید رفتارشان را تغییر دهند، زیرا رفتار 
کنونی منطقه را مختل می کند. ظرفیت منطقه حدی دارد 

و نمی توان شاهد جنگ طولانی در یمن بود.
رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه راهبرد 
جمهوری اسلامی ایران، ارتقای امنیت در منطقه است، 
گفت: امنیت به واسطه کشورهای منطقه حاصل می شود 
و دخالت کشورهای دیگر موجب بروز خطرات قابل پیش 

بینی خواهد بود.
*ثباتوامنیتپایدار،هدفغاییهمکاریهای

کشورهایمنطقه
یوسف بن علوی در این دیدار ضمن یادآوری همکاری 

های ایران و عمان، گفت: مسیر ما واحد و هدفمان یعنی 
ثبات امنیت پایدار در منطقه مشخص است. ما از اینکه 
ایرانیان افراد عاقل و حکیم هستند، خیال مان آسوده است و 

معتقدیم ایران نقش مهمی در امنیت منطقه داشته است.
وزیر خارجه عمان یادآور شد: متاسفانه مشکل جهان 
فقدان حاکمیت عقل و منطق است به طوری که ما در دنیا 
شاهد رشد پوپولیسم و روی کار آمدن رهبران غیرمنطقی 
و غیر رشید هستیم، از این رو باید بین خودمان تعامل و 

تعاون داشته باشیم.
بن علوی تاکید کرد: هدف ما اقناع جامعه جهانی در 
راستای دیپلماسی و ایجاد این باور است که "رخداد حوادثی 
که باعث آسیب به امنیت منطقه ما شود به همه کشورها 

آسیب می زند.
وزیر خارجه عمان خاطرنشان کرد: تلاش زیادی در 
شورای همکاری خلیج فارس صورت گرفت اما زمانی که 
بحران در شورای همکاری واقع شد، اولین قربانی همین 
شورا بود و اکنون به نظر می رسد که بحران در شورای 
همکاری خلیج فارس موجب تغییر نگاه ها و تفکرات برخی 

از کشورهای عضو شده است.

رئیسمجلسباوزیرامورخارجهعمان:

راهبردایرانارتقایامنیتدرمنطقهاست

رئیس سازمان انرژی هسته ای گفت: ایران بعد از برجام 
۳۰۰ کیلو اورانیوم غنی سازی نکرده، بلکه بعد از توافق 

هسته ای ۲۴ تن اورانیوم را غنی سازی کرده است.
نشست  تشریح  با  ایمن آبادی  جعفرزاده  غلامعلی 
روزیکشنبه  فراکسیون مستقلین ولایی مجلس و سخنان 
علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژی اتمی در این نشست 
گفت: رئیس سازمان انرژی اتمی در این نشست تاکید کرد 
که تفاوت در دیدگاه سیاسی و ایدئولوژیک و خارج شدن 
ایران از مدار غرب بعد از انقلاب، مهمترین عامل اختلافات 
غرب با ایران است و در حوزه انرژی هسته ای آن ها اختلافی 

ندارند بلکه بهانه گیری می کنند.
نماینده مردم رشت از قول معاون رئیس جمهوری 
گفت:به طور کلی حتی اگر ایران موضوع هسته ای را نیز 

حذف کند بازهم مشکل غرب با ایران حل نمی شود و 
ادامه دار خواهد بود زیرا آن ها با ایران مشکل سیاسی و 

ایدئولوژیک دارند.
جعفرزاده ادامه داد: رئیس سازمان انرژی هسته ای در 
محور بعدی سخنان خود اضافه کرد، برخی با سوء استفاده 
از عدم اطلاع کافی مردم نسبت به ابعاد تکنولوژیکی صنعت 
اهداف  غلط،  اطلاعات  ارائه عمدی  با  هسته ای کشور، 
سیاسی خود را دنبال می کنند که این کار باعث تشویش و 

نگرانی افکار عمومی می شود.
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: صالحی در محور پنجم سخنان خود، گزارشی از 
پیشرفت های کشور در حوزه های مختلف هسته ای مانند 
بیمارستان های  درمانی،  یون  بیمارستان های  اکتشاف، 

هسته ای، غنی سازی و تولید و توسعه ماشین های پیشرفته 
از صنعت  را  تاریخچه ای  صالحی  همچنین  کرد.  ارائه 
هسته ای ایران از پیش از انقلاب اسلامی تاکنون و اهمیت 
این صنعت در حوزه های مختلف انرژی را برای نمایندگان 

تشریح کرد.
نایب رئیس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس شورای 
اسلامی بیان کرد: بنابر اعلام صالحی، ایران بعد از برجام 
۳۰۰ کیلو اورانیوم را غنی سازی نکرده، بلکه بعد از توافق 
هسته ای ۲۴ تن اورانیوم طبیعی را غنی سازی کرده است. 
هر نیروگاه هزار تنی فسیلی، گاز آلاینده فسیلی تولید 
می کند و به همین جهت باید به سمت انرژی های پاک، 
تجدید پذیر و هسته ای برویم و از روش های فسیلی باید 

خارج شویم.

رئیسسازمانانرژیهستهای:

پسازبرجام۲۴تناورانیومراغنیسازیکردیم

مصطفیداننده
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نقش هورمون خواب در مبارزه با پیری
بدن به طور طبیعی ملاتونین تولید می کند، اما همانند بسیاری موارد دیگر، میزان تولید 
این هورمون با افزایش سن کاهش می یابد. کاهش سطوح این هورمون خاص می تواند 

اثر چشمگیری بر روند پیری انسان داشته باشد.
ملاتونین هورمونی است که چرخه خواب-بیداری انسان را تنظیم می کند. این هورمون 
از غده پینه آل ترشح می شود. برخی خوراکی ها نیز حاوی ملاتونین بوده و همچنین 

مکمل های ملاتونین نیز در دسترس هستند.
جدا از خواب، دلایل دیگری برای توجه به ملاتونین وجود دارند. ملاتونین می تواند یکی 

از قدرتمندترین مکمل های ضد پیری باشد که می توانید از آن استفاده کنید.
مشخص شده است که ملاتونین یک آنتی اکسیدان قدرتمند است که قدرت آنتی 
اکسیدانی آن 200 درصد بیشتر ازویتامین E است. بر همین اساس، ملاتونین به یک ابزار 
موثر برای مبارزه با بیماری های ناشی از فعالیت رادیکال های آزاد مانند سرطان، انحطاط 
ماکولای مرتبط با افزایش سن، آب سیاه، سندرم دیسترس تنفسی حاد، بیماری های 

انحطاط عصبی و حتی بیماری قلبی عروقی تبدیل شود.
بدن به طور طبیعی ملاتونین تولید می کند، اما همانند بسیاری موارد دیگر، میزان تولید 
این هورمون با افزایش سن کاهش می یابد. کاهش سطوح این هورمون خاص می تواند 
اثر چشمگیری بر روند پیری انسان داشته باشد. برخی مطالعات اولیه نشان داده اند که 
دریافت ملاتونین طول عمر حیوانات را تا 20 درصد افزایش داده است. اما مساله مهم تر 

طولانی تر شدن زمان بهره مندی از ویژگی های جوانی در این روند است.
در واقع، ملاتونین می تواند به روش های مختلف با روند پیری مبارزه کرده و سلامت 

خوب و مطلوب را تقویت کند.
*کاهش کلسترول بد

آترواسکلروز یا تصلب شرایین یکی از دلایل اصلی بروز حمله قلبی است و همچنین دلیل 
تقریبا نیمی از تمام موارد سکته مغزی محسوب می شود. آترواسکلروز معمولا تا زمانی که 
دیگر خیلی دیر شده است و پارگی یک پلاک کلسترول یا مسدود شدن کامل جریان خون 
رخ می دهد با نشانه ای همراه نیست. ملاتونین به کاهش سطوح کلسترول بد )LDL( که 

یکی از دلایل اصلی بروز آترواسکلروز است، کمک می کند.
*خواص ضد سرطان

ملاتونین به واسطه توانایی خود در ردگیری و نابودی رادیکال های آزاد شناخته شده 
است. این مولکول های ناپایدار خطرناک هستند زیرا اغلب به سلول ها آسیب می رسانند. 
از آنجایی که ملاتونین محلول در آب و چربی است، به راحتی از غشاهای سلولی عبور می 
کند که امکان پاکسازی رادیکال های آزاد در جایی که می توانند بیشترین آسیب را وارد 
کنند را فراهم می کند. ملاتونین از میتوکندری سلول که کارخانه تولید انرژی در سلول 
 DNA محسوب می شود، محافظت می کند. همچنین، این هورمون به محافظت از

ارزشمند ما کمک می کند.
کاهش استرس اکسیداتیو روشی غیر مستقیم برای مبارزه با سرطان است. با از بین 
بردن رادیکال های آزاد مضر، ملاتونین به محافظت از سلول ها کمک می کند. اما این ماده 
می تواند اثری مستقیم بر سرطان نیز داشته باشد. در واقع، ملاتونین می تواند سلول های 

سرطانی را به خودکشی برنامه ریزی شده یا آپوپتوز وادار کند.
افزون بر این، ملاتونین رشد رگ های خونی تومور یا آنژیوژنز را مهار می کند. از آنجایی که 
سلول های سرطانی به سرعت رشد می کنند، به تغذیه فراوان نیاز دارند. کاهش رگ زایی 
می تواند به گرسنه نگه داشتن تومور کمک کند که می تواند به کوچک شدن آن منجر 
شود. ملاتونین نشان داده است که علائم مرتبط با سرطان و همچنین عوارض جانبی 

شیمی درمانی و پرتودرمانی را کاهش می دهد.
*تاخیر در آغاز بیماری آلزایمر

در حال حاضر، ما می دانیم که کمبود ملاتونین یکی از نشانه های هشداردهنده اولیه 
بیماری آلزایمر است. البته این به معنای آن نیست که هر فرد مسن مواجه با کمبود 
ملاتونین به بیماری آلزایمر مبتلا می شود. اما اختلالات خواب در حدود 45 درصد از 

بیماران مبتلا به آلزایمر رخ می دهد.
ملاتونین از میتوکندری در برابر آسیب اکسیداتیو که نشانگری از بسیاری بیماری های 

انحطاط عصبی از جمله پارکینسون و هانتینگتون است، محافظت می کند.
اگر 40 سال سن دارید یا بزرگ تر هستید می توانید مصرف ملاتونین برای محافظت از 

خود در برابر بیماری آلزایمر را مد نظر قرار دهید.
*مبارزه با دیابت

پژوهشگران چگونگی تاثیر ملاتونین بر قند خون را مورد بررسی قرار داده و دریافتند که 
عدم تولید ملاتونین کافی در بدن آسیب پذیری نسبت به بیماری دیابت نوع 2 را افزایش 
می دهد. بدون ملاتونین کافی، انسولین، هورمونی که توسط پانکراس تولید می شود و 
سلول ها را به حذف قند اضافه از جریان خون تشویق می کند، وظیفه خود را به درستی 

انجام نمی دهد.
طی یک مطالعه در بیمارستان بریگام در بوستون، افرادی که کمترین سطوح ملاتونین 
را داشتند با دو برابر خطر بیشتر ابتلا به دیابت طی بازه زمانی 12 ساله این مطالعه مواجه 

بودند.
*تقویت استخوان ها

آزمایش های آزمایشگاهی در دانشکده دندانپزشکی مک گیل در کانادا نشان داده اند 
که ملاتونین می تواند روند تخریب استخوان مرتبط با افزایش سن را کند سازد.

تشکیل و تخریب استخوان تحت تاثیر ریتم شبانه روزی انسان قرار می گیرد. سلول های 
که بافت استخوانی را از بین می برند به نام استئوکلاست ها شناخته می شوند و بیشتر روند 
تخریب استخوان طی شب انجام می شود. سلول های استخوان ساز به نام استئوبلاست 

ها شناخته می شوند و وظیفه خود را بیشتر طی روز انجام می دهند.
با افزایش سن، کیفیت خواب انسان کمتر می شود که می تواند به معنای فعالیت بیشتر 
استئوکلاست ها باشد. این شرایط به طور معمول روند تخریب استخوان را تسریع می کند.
دانشمندان کشف کردند سوژه هایی که مکمل های ملاتونین دریافت می کردند، 

افزایش چشمگیر حجم و تراکم استخوانی خود را تجربه کردند.
*زوجی قدرتمند

پژوهشی که در موسسه پژوهشی بیوپزشکی بارسلونا طی همکاری با دانشگاه گرانادا 
بارسلونا انجام شد، نشان داد که ورزش روزانه به همراه مصرف مکمل ملاتونین اثری هم 

نیروزا علیه تخریب مغز داشته است.
انجام ورزش به تنهایی می تواند به تقویت سلامت مغز کمک می کند. اما این پژوهش 
نشان داد که دریافت مکمل ملاتونین همراه با ورزش منظم اثر تقویتی در پی دارد که 

ممکن است به طور قابل توجهی خطر ابتلا به بیماری آلزایمر را کاهش دهد.
به گفته پژوهشگران اسپانیایی، برای سال ها می دانستیم که ترکیب درمان های ضد 
پیری مختلف مانند ورزش منظم، یک رژیم غذایی مدیترانه ای و سیگار نکشیدن می تواند 
بر طول عمر انسان بیفزاید. اکنون به نظر می رسد که ملاتونین، هورمون خواب، نیز آثار 

ضد پیری مهمی دارد.
*دریافت ملاتونین بیشتر

برخی مواد غذایی، به ویژه میوه های گرمسیری می توانند به افزایش دریافت ملاتونین 
و همچنین فراهم کردن پیش ماده هایی که تولید ملاتونین را در بدن افزایش می دهند، 
کمک کنند که از آن جمله می توان به موز، آناناس، و پرتقال اشاره کرد. گیلاس در کنار جو 

دوسر، ذرت، جو، و گوجه فرنگی نیز منابع خوبی برای ملاتونین هستند.
مکمل های ملاتونین نیز در دسترس هستند، اما زنان باردار پیش از مصرف باید با پزشک 
خود در این زمینه مشورت کنند. با این وجود، مکمل های ملاتونین برای بیشتر افراد بی 

خطر در نظر گرفته می شوند.
 

چاقی باعث پیرمغزی می شود
نتایج یک بررسی نشان می دهد: داشتن اضافه وزن مغز را ضعیف می سازد.

به گزارش ایسنا، محققان در بررسی های خود اظهار داشتند: اضافه وزن و بالا بودن سایز 
کمر مغز را ضعیف می کند. در حقیقت، چاقی باعث می شود روند پیر شدن مغز 10 سال 

یا بیشتر تسریع پیدا کند.
به گفته محققان در افرادی که دور کمر و شاخص توده بدنی آنان بالاست قشر مغزی 
نیز باریک تر است که در گذشته ارتباط بین باریک بودن قشر مغزی با افت عملکرد مغز 

تایید شده است.
محققان آمریکایی اظهار داشتند: این ارتباط در افرادی که کمتر از 65 سال دارند بیشتر 
دیده می شود. در حقیقت، وضعیت بدن به لحاظ وزن بخصوص پیش از افزایش سن با 

کاهش ماده خاکستری مغز ارتباط دارد. 
قشر مغز خارجی ترین لایه مغز است و نقش کلیدی در حافظه دارد.

در این بررسی محققان شاخص توده بدنی و سایز کمر 1300 نفر با میانگین سنی 64 
سال را اندازه گیری کردند. حدود شش سال بعد اسکن مغزی این افراد به منظور بررسی 

ضخامت قشر مغزی، حجم مغز و فاکتورهای دیگر انجام شد.
شاخص توده بدنی حدود یک چهارم از افراد شرکت کننده 30 یا بالاتر بوده که چاق در 
نظر گرفته می شوند. همچنین در نیمی از آنان شاخص توده بدنی بین 25 تا 30 بوده که 

دچار اضافه وزن بودند و شاخص توده بدنی مابقی کمتر از 25 بوده است.
به گزارش هلث دی نیوز، محققان با در نظر گرفتن فاکتورهایی همچون فشار خون بالا، 
مصرف مواد الکلی، استعمال سیگار و عوامل تاثیرگذار دیگر بر قشر مغز دریافتند: شاخص 

توده بدنی بالا را باریک تر شدن قشر مغزی ارتباط دارد.

شما  که  است  این  مفاصل  درد  و  التهاب  مورد  در  خوب  خبر 
عادات  در  کوچکی  تغییرات  با  را  علائم  از  بسیاری  می توانید 
غذایی تان کاهش دهید و خبر بد این که ممکن است مجبور باشید 
برخی از رفتارهای مورد علاقه تان را ترک کنید؛ اما این را بدانید که با 
تغییراتی در رژیم غذایی همراه با فیزیوتراپی و داروهای تجویز شده 

توسط پزشک داشتن یک زندگی بدون درد امکان پذیر است.
درد مفاصل می تواند به راحتی بر تمام جوانب زندگی یک فرد تأثیر 
بگذارد به طوری که در انجام یک سری از وظایفش در محل کار 
دچار مشکل شود و یا مثلا بالا رفتن از پله ها برایش بسیار سخت 
باشد. مقابله با دردهای مزمن مفاصل دشوار است، به خصوص 
اگر به دنبال روش های غیر دارویی باشید. نکته ی مهم این است 
که به اندازه ی کافی تحرک داشته باشید؛ چرا که سبک زندگی 

یکجانشینی باعث بدتر شدن اوضاع خواهد شد.
شما  که  است  این  مفاصل  درد  و  التهاب  مورد  در  خوب  خبر 
عادات  در  کوچکی  تغییرات  با  را  علائم  از  بسیاری  می توانید 
غذایی تان کاهش دهید و خبر بد این که ممکن است مجبور باشید 
برخی از رفتارهای مورد علاقه تان را ترک کنید؛ اما این را بدانید که با 
تغییراتی در رژیم غذایی همراه با فیزیوتراپی و داروهای تجویز شده 

توسط پزشک داشتن یک زندگی بدون درد امکان پذیر است.
در ادامه  آمده است که اگر از درد مفاصل رنج می برید، باید از 

مصرف کدام مواد غذایی اجتناب کنید:
1. قند و شکر و شیرینی ها

این حقیقتی است که بدن ما به مصرف شکر تمایل دارد؛ زیرا 
آن هم بخش مهمی از نیاز روزانه ما می باشد؛ اما گفته می شود 
که  هستند  آن  از  زیادی  مقادیر  حاوی  مدرن  غذایی  رژیم های 
می تواند به سلامت ما آسیب بزند. شکر نه تنها به علت فعل و 
انفعالات با چربی و پروتئین باعث ایجاد التهاب در بدن می شود، 
بلکه می تواند موجب تولید محصولات نهایی گلیکاسیون پیشرفته 

)AGEs( شود که پیری زودرس از عواقب آن است.
بهترین راه برای دریافت قند و شکر مورد نیاز بدن مصرف میوه 
است؛ چرا که این مواد غذایی دارای قندهای طبیعی، همراه با 
مواد مغذی، انواع آنتی اکسیدان و فیبر هستند. شما همچنین 
می توانید مقداری محدود عسل طبیعی مصرف کنید. اما باید از 
محصولات تولید شده با شکر سفید تصفیه شده یا شربت ذرت با 
فروکتوز بالا به هر قیمتی دور بمانید. شکر در بسیاری از موارد در 
برچسب گذاری اقلام غذایی به شکل شربت ذرت، فروکتوز، ساکارز 
باید  یا مالتوز در فهرست مواد تشکیل دهنده دیده می شود که 

حواستان به آن ها نیز باشد.
2. چربی های اشباع شده

حتی اگر هیچ مشکل سلامتی نداشته باشید، همیشه بهتر است 
از مصرف بیش از حد چربی های اشباع اجتناب کنید؛ زیرا مصرف 
این مواد غذایی می تواند موجب بروز مشکلات متعددی از پیشرفت 
بیماری های قلبی گرفته تا بدتر شدن مفاصل شود. آیا می دانستید 
افراد مبتلا به آرتریت، در معرض خطر بالایی از بیماری های قلبی 
هم هستند؟ مطالعات متعدد نشان داده است کاهش چربی اشباع 
در رژیم غذایی می تواند موجب کاهش پاسخ التهابی بدن شود. 
به همین دلیل است که به افراد مبتلا به دردهای مفصلی توصیه 

می شود از مصرف گوشت قرمز، لبنیات پرچرب و غذاهای سرخ 
شده اجتناب کنند.

3. شیرین کننده های مصنوعی
از آنجایی که ما قبلًا از شما خواسته بودیم شکر را حذف کنید، 
این مورد ممکن است کمی سخت به نظر برسد؛ اما این را بدانید 
درد  برای  نیز  مصنوعی  شیرین کننده های  کردن  جایگزین  که 
مفاصلتان راهکار بهتری نیست. آسپارتام به دلیل ایجاد مشکلات 
سلامتی به خوبی شناخته شده است و گفته می شود که می تواند 

منجر به آرتروز حتی در افرادی که قبلًا آن را نداشته اند، شود.
شیرین کننده های مصنوعی در آزمایشگاه ها تولید می شوند، 
بدین معنا که هیچ چیز طبیعی و مغذی در مورد آن ها وجود ندارد 
و بدن شما حتی ممکن است آن ها را به عنوان غذا نشناسد! و 
همین امر سبب شود که در برابر آن حالت دفاعی بگیرد و باعث 
التهاب دردناک شود. شیرین کننده های مصنوعی مانند آسپارتام 
و سوکرالوز اغلب در نوشابه های رژیمی، آدامس ها و آب نبات های 

بدون قند و پودینگ های رژیمی یافت می شوند.
بهترین جایگزین برای شکر، استویا است که یک شیرین کننده 

گیاهی است.
4. مواد غذایی حاوی امگا 6

با این که اسیدهای چرب امگا 6 در مقادیر کم مفید هستند؛ اما 
امروزه اکثر محصولات غذایی موجود در فروشگاه ها حاوی مقادیر 
زیادی از آن ها هستند که این خوب نیست؛ زیرا مشخص شده 
که مقادیر زیاد امگا 6 باعث التهاب می شود و در نتیجه دردهای 
مفصلی را به دنبال خواهند داشت. برای مقابله با اثرات منفی گفته 
شده و خواص ضدالتهابی باید تعادل مناسبی بین اسیدهای چرب 
امگا 6 و اسیدهای چرب امگا 3 برقرار شود. اسیدهای چرب امگا 
3 را می توانید در مواد غذایی مانند آووکادو، ماهی، آجیل، دانه های 

کتان، دانه کدوتنبل و روغن زیتون پیدا کنید.
از آنجایی که دریافت بیش از حد امگا 6 می تواند درد مفصلی 

ایجاد کند، بهتر است از اغلب گوشت های قرمز و روغن هایی که از 
ذرت، بادام زمینی، سویا، آفتابگردان و گلرنگ تهیه می شوند دوری 
کنید؛ زیرا آن ها دارای دوزهای بالایی از امگا 6 هستند. همچنین 
هنگام خرید از سوپرمارکت ها اطمینان حاصل کنید که برچسب 
مواد غذایی حاوی این نوع روغن ها مانند سس مایونز، سس سالاد 

و ... را به دقت می خوانید.
5. محصولات لبنی

استخوان ها  برای  نوشیدن شیر  که  حتما شنیده اید  شما هم 
مفید است و این به دلیل پروتئین و کلسیم موجود در آن است که 
استخوان ها به آن نیاز دارند. از سوی دیگر، محصولات لبنی حاوی 
پروتئین های خاصی هستند که می توانند در برخی افراد موجب 
تحریک بافت اطراف مفاصل شوند. با این که شیر بسیار مغذی 
است؛ اما آنچه عجیب به نظر می رسد این است که هضم آن با 

افزایش سن نسبت به دوران کودکی به سختی انجام می شود.
اگر لبنیات را بدون هیچ مشکلی مرتب مصرف می کنید، نیازی 
نیست آن را حذف کنید؛ اما اگر دچار درد مفاصل هستید، ممکن 
حاصل  اطمینان  تا  بگیرید  فاصله  آن  از  مدتی  بخواهید  است 
کنید که آیا دلیل درد و رنج شما این ماده ی غذایی است یا خیر. 
چون  دیگری  غذاهای  از  می توانید  را  غیرالتهابی  پروتئین های 

اسفناج، کینوآ، کره ی آجیل ها، توفو، عدس و لوبیا دریافت کنید.
6. نمک

مصرف بیش از حد نمک )یا سدیم( می تواند منجر به بسیاری از 
مسائل بهداشتی ناشی از احتباس آب و فشارخون بالا، از جمله 
درد مفاصل شود. بدن شما برای روانکاری و نرمی مفاصل نیاز به 
توازن مناسبی از مایعات دارد اما مقدار بیش از حد آن می تواند 
موجب التهاب و ورم مفاصلتان شود که به تبع آن درد زیادی هم 
خواهد داشت. از آنجایی که رژیم های غذایی مدرن حاوی مقدار 
فودها  و فست  از هله هوله ها  که  زیادی نمک است، مهم است 
دوری کنید. اگر آرتریت دارید و کورتیکواستروئید )کورتون( مصرف 

می کنید، احتمالًا پزشکتان توصیه کرده است که مصرف نمک را 
خیلی کم و یا به طور کامل حذف کنید زیرا این دارو به طرز عجیبی 

موجب احتباس نمک در بدن می شود.
7. کربوهیدرات های تصفیه شده

نتیجه ی پالایش دانه های کامل، از بین رفتن مواد مغذی موجود 
در آن هاست که موجب می شود آنچه باقی بماند فاقد فواید سالم 
آن دانه ها باشد. حالا این سؤال پیش می آید که شما با مصرف این 
آردهای سفید چه چیزی را وارد بدنتان خواهید کرد؟ آرد سفید نه 
تنها شاخص گلیسمی بالایی دارد که قند خون را افزایش می دهد، 
بلکه باعث افزایش سیتوکین ها نیز می شود که عامل ایجاد التهاب 

در بدن هستند.
این که آرد سفید تصفیه شده را به طور کامل از رژیم غذایی تان 
حذف کنید، کار دشواری است؛ زیرا این دسته از مواد غذایی هم 
به طور گسترده ای مورد استفاده قرار می گیرند؛ اما تا جایی که 
می توانید از مصرف آن ها پرهیز کرده و غذاهایی که به طور معمول 
با آرد تصفیه شده تهیه می شوند مانند نان، پاستا و دسرها را با انواع 

دیگر بر پایه ی سبزیجات یا گندم کامل جایگزین کنید.
8. برخی افزودنی های غذایی مانند مونوسدیم گلوتامات

افزودنی غذایی  یک   )MSG( گلوتامات  مونوسدیم  که  آنجا  از 
مبتنی بر نمک است، می تواند موجب اثرات مشابه مانند احتباس 
آب و التهاب شود. این افزودنی از راه های مختلف مانند مصرف 
غذاهای فرآوری شده، سس های سالاد، گوشت های فراوری شده 
مانند سوسیس کالباس، سوپ های آماده و خیلی از مواد غذایی 
آماده و نیمه آماده ی دیگر وارد بدن ما می شود چرا که به وفور در 
مواد غذایی صنعتی برای تقویت طعم مواد غذایی مورد استفاده 

قرار می گیرد.
مصرف مقداری از آن در این دوره و زمانه اجتناب ناپذیر است که 
متاسفانه مفاصل شما هزینه ی آن را پرداخت خواهد کرد. بدین 
منظور می توانید از برخی مواد غذایی طبیعی برای تسکین آرتریت 

مانند زنجبیل به صورت تازه و یا پودرشده استفاده کنید.
9. غذاهای فراوری شده

پخته شده  مانند محصولات  فرآوری شده  از مصرف غذاهای 
صنعتی، وعده های غذایی بسته بندی شده و فست فودها اجتناب 
کنید. این موارد حاوی چربی های ترانس هستند که برای کمک به 
نگهداری شان از آن ها استفاده می شود. چربی های ترانس باعث 
التهاب سیستمیک می شوند. برای پرهیز از مصرف چربی های 
ترانس باید از همه ی مواد غذایی حاوی روغن های هیدروژنه هم 

اجتناب کنید. 
10. الکل

لازم به توضیح نیست که الکل مضرات بی شماری دارد و یکی از 
آن ها برای افراد مبتلا به مشکلات مرتبط با مفاصل است. مصرف 
الکل می تواند منجر به نقرس شود که نه تنها بسیار دردناک است، 
بلکه حرکات را نیز محدود می کند. الکل همچنین دیورتیک است 
که موجب دهیدراته شدن بدن و در نتیجه منجر به التهاب می شود. 
مصرف  دارویی  مشکلات،  این  برای  فردی  اگر  این،  بر  علاوه 
می کند، باید بداند که مصرف همزمان برخی داروها با الکل ممکن 

است عوارض غیرقابل جبرانی داشته باشد.

10ماده ی غذایی مضر در آرتریت ها

اگر از درد مفاصل رنج می برید، این مواد غذایی را نخورید

بنا بر توصیه محققان و پژوهشگران دانشگاهی، 
بهتر است میزان مصرف ویتامین C خود را به بیش از 
مقداری که عموماً توصیه می شود افزایش دهید. به 
عقیده ی آنان ویتامین C بهترین راهکار برای مقابله 
با تهدید ابتلا به عفونت خونی )سپسیس( می باشد.
ویتامین C به عنوان یک آنتی اکسیدان قوی، برای 
تقویت سیستم ایمنی بدن و همچنین افزایش سطح 
سلامت عمومی انسان بسیار مفید و مؤثر است. 
با  مبارزه  به  می توان  ویتامین  این  دیگر  مزایای  از 
سرماخوردگی های عفونی و آنفلوانزا، بهبود عملکرد 
از سیستم  و پشتیبانی  و حمایت  و عروقی  قلبی 
این  و تنفسی بدن اشاره نمود.  اسکلتی، کلیوی 
نوع ویتامین را در هر دو نوع منابع غذای طبیعی و 
مکمل های غذایی می توان یافت. به همین دلیل 
است که از ویتامین C به عنوان ویتامینی ارزان و در 
دسترس برای اقشار مختلف جامعه یاد می شود. 
جامعه  افراد  غالب  برای  آن  مصرف  این  بر  علاوه 
آنتی بیوتیک ها  مقابل،  در  است.  بی خطر  و  امن 

و سایر داروهای شیمیایی هزینه ی بالایی را برای 
مصرف کننده در بر خواهد داشت. همچنین تمام 
افراد  بدن  توسط  ترکیبی  مواد  این  از  یا بخشی  و 
بیمار پس زده می شود. مضافاً اینکه این داروها خود 
موجب بروز اثرات و عوارض جانبی فراوانی می گردند 
که گاهی ممکن است عوارض شدیدتری نسبت به 
خود بیماری را به همراه داشته باشند، به ویژه در 
طولانی مدت. در بسیاری از مطالعات، از ویتامین 
C به عنوان یک ابزار در دسترس و بسیار مؤثر برای 
درمان بیماری های ناشی از عفونت یاد شده است. 
همچنین این ویتامین علاوه بر درمان بیماری های 
سرماخوردگی و آنفلوانزا، برای بیماری های بسیار 
حتی  و  ریه(  )عفونت  پنومونی  همانند  جدی 

سپسیس نیز توصیه شده است.
باید توجه داشت که مسمومیت خونی که با نام 
"سپسیس" خوانده می شود، یک نوع بسیار مخرب 
و مرگبار از عفونت های باکتریایی به شمار می آید. 
یک  سوی  به  را  بدن  ایمنی  سیستم  بیماری  این 

واکنش بیش از حد سوق می دهد که موجب التهاب 
در قسمت های دیگر بدن و آسیب رسیدن به بافت ها 
همچنین  سپسیس  می گردد.  سالم  اندام های  و 
هنگام  در  خون  اکسیژن  تأمین  کاهش  موجب 
افزایش سموم در رگ های خونی می شود که این 
امر خود می تواند موجب ایجاد لخته های خطرناک 
و متعاقباً بروز سکته ها گردد. همچنین التهاب بیش 
بروز  بروز عفونت می تواند موجب  از  ناشی  از حد 
آسیب های جبران ناپذیری به اندام ها گردد. متأسفانه 
دو نفر از هر پنج نفر بیمار مبتلا به مسمومیت های 
خونی جان خود را از دست می دهند. خوشبختانه 
ویتامین C به عنوان عاملی برای کنترل سپسیس 
عفونت  گسترش  از  می تواند  و  شده  شناخته 
جلوگیری نماید، در درمان آن تأثیرگذار باشد و حتی 
اثرات  خطرناک،  بیماری های  پیشرفت  هنگام  در 

مفید داشته باشد.
چگونه ویتامین C مسمومیت خون را متوقف 

می کند؟

مطالعات فراوانی در این زمینه صورت گرفته که از 
جمله ی آن ها می توان به یک تحقیق انجام شده در 
سال 2013 اشاره نمود که در آن موش های مبتلا به 
 C سپسیس، دوزهای بالایی از مکمل های ویتامین

را دریافت نمودند.
که  موش هایی  داد  نشان  تحقیقات  نتیجه ی   
بودند،  کرده  دریافت  را   C ویتامین  مکمل های 
بازگشت خوبی از عفونت های ناشی از سپسیس را 
نشان می دادند. آن ها همچنین اضافه کردند که به 
دلیل شباهت بین زیست شناسی انسان و موش، 
این منافع را برای انسان ها نیز می توان متصور بود. 
ویتامین C با متوقف ساختن فرایند اکسیداسیون، 
جلوگیری از ایجاد لخته ها و افزایش مقدار اکسید 
نیتریک در بدن، از بروز عفونت ها جلوگیری می کند. 
نازک  رگ های  در  مشکلات  سه جانبه   رویکرد  این 
خونی را حل نموده و از انتقال کافی خون سالم به 
اطمینان حاصل می کند.  تهدید  مورد  ارگان های 
 C ویتامین  ضدالتهابی  و  آنتی اکسیدانی  خواص 

را برای درمان بیماری های عفونی بسیار مؤثر  آن 
ترمیم  در  ویتامین  این  است.  ساخته  کارساز  و 
و  جدید  بافت های  رشد  دیده،  آسیب  بافت های 
ساخت کلاژن برای پوست سالم کاربردهای زیادی 
آسیب های  برابر  در  سلول ها  از  همچنین  دارد. 
ناشی از استرس اکسیداتیو محافظت می کند که 
در افزایش طول عمر آن ها و نتیجتاً افزایش میزان 
بود.  خواهد  مؤثر  نیز  بدن  ارگان های  عمر  طول 
توجه داشته باشید که ویتامین C توسط بدن ذخیره 
نمی شود و باید به طور مداوم از طریق منابع غذایی 
و مکمل ها در اختیار آن قرار گیرد. بر همین اساس 
هم پزشکان همواره توصیه می کنند تا دزهای روزانه 
بالاتری از میزان متداول توصیه شده از این ویتامین 
را مصرف نمایید؛ به خصوص اگر از بروز عفونت رنج 
می برید و یا درصدد مبارزه با بیماری های عفونی 
همانند سپسیس هستید. میزان توصیه شده شامل 
90 میلی گرم برای آقایان و 75 میلی گرم برای بانوان 

می باشد.

امن ترین راه برای از بین بردن تهدید سپسیس

ویتامین C؛ مؤثرترین راه برای کنترل عفونت خونی

آگهی تاسیس
تاسیس شرکت با مسئولیت محدود پدیده درخشان روژان درتاریخ 1398/05/03 
به شماره ثبت 16650 به شناسه ملی 14008495878 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل 
گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت : 
تصدی به فعالیت خدماتی و نظافتی ارائه خدمات راجع به آب رسانی و گاز رسانی و یا برق 
رسانی طراحی و اجرا سیستم ایمنی ، خدمات شارژ ، فروش وسائل و تجهیزات و ادوات 
ایمنی و نجات آتش نشانی درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت 
فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان قم ، شهرستان قم ، بخش 
مرکزی ، شهر قم، محله پردیسان ، خیابان اندیشه ، کوچه شماره 5 ، پلاک 0 ، ساختمان 
میلاد ، طبقه همکف کدپستی 3749111892 سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از 
مبلغ 100000000 ریال نقدی میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا آقای علی زند به شماره 
ملی 2560417022 دارنده 90000000 ریال سهم الشرکه آقای پرویز زند به شماره ملی 
2571653385 دارنده 10000000 ریال سهم الشرکه اعضا هیئت مدیره آقای علی زند 
به شماره ملی 2560417022و به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود و به سمت عضو 
هیئت مدیره به مدت نامحدود آقای پرویز زند به شماره ملی 2571653385و به سمت 
عضو هیئت مدیره به مدت نامحدود و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود 
دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، 
بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری باامضاء علی زند 
همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه کثیر 
الانتشار 19 دی جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور 

به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )545479(

--------------------------------------
آگهی تاسیس

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود بهراد اندیشه فرتاک درتاریخ 1398/04/24 به 
شماره ثبت 16620 به شناسه ملی 14008469654 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل 
گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت 
:تصدی به فعالیت خدماتی و نظافتی،تامین نیروی انسانی ،اداری و پشتیبانی برای 
سازمانها و نهادهای دولتی و خصوصی ،بیمارستانها و دانشگاهها-ارائه کلیه خدمات به 
نهادها و ارگانها و منازل شامل تامین نیروی انسانی )متخصص،فنی،خدماتی(و تامین ایاب 
و ذهاب با راننده و حمل ونقل درون شهری -نگهداری و خدمات فضای سبز -احداث و 
محوطه سازی پارک و فضای سبز -طراحی و اجرای فعالیتهای خدمات شهری و بهسازی 
و نگه داری محیط و فضای سبز شهری -زیبا سازی ،نظافت ،تنظیف پسماندها و بازیافت 
ضایعات شهری ،صنعتی و غیر صنعتی-آذین بندی و زیباسازی-ارائه خدمات شهری و 
شهرداری-المان شهری ،پاکسازی ،خدمات پارکینگ داری ،تنظیفات،- اجرا و مشارکت 
در کلیه خدمات شهری اعم از مبلمانهای شهری رنگ آمیزی جداول و جدول کشی، 
تسطیح اراضی-همچنین اجراء کلیه طرحهای بازیافت انواع زباله و پسماندهای صنعتی 
و غذایی و تولیدی - ارائه خدمات تعمیر و نگهداری - امور آشپزخانه- طبخ ، سرو و توزیع 
کشاورزی  دانشگاهها-خدمات  و  خصوصی،بیمارستانها  و  دولتی  سازمانها  برای  غذا 
دامپروری گیاهپزشکی-تامین نهاده های کشاورزی -نهال کاری ،بذر پاشی-تهیه سموم 
و مبارزه با آفات و بیماریها –انجام کلیه مراحل کاشت داشت برداشت –انجام امور زراعت و 
باغبانی،جنگل کاری و جنگلداری، مرتعداری-خدمات و انجام طراحی ، محاسبه ، نظارت 
فنی و اجرای کلیه پروژه های عمرانی اعم از فلزی و بتنی ابنیه سبک و سنگین ساخت راه 
و باند ، سدسازی و طراحی ، محاسبه ، نظارت فنی و تاسیسات مربوطه نقشه برداری و 
تسطیح اراضی گودبرداری تزریق سیمان شمع کوبی و شمع ریزی سدهای خاکی و بتنی 
تاسیسات برقی و مکانیکی ساختمانها و کارخانجات صنعتی و نیروگاهها ، تولید و انتقال 
نیرو ارائه خدمات فنی و پشتیبانی و مشاوره و طراحی و نگهداری فنی و نظارت فنی در امر 
پروژه های تاسیسات برقی و مکانیکی و الکتریکی طراحی و اجراء انواع دکل های ثابت 
و متحرک -پیمانکاری انواع ساختمان سازی ،ابنیه ،و انواع تاسیسات و خطوط انتقال 
آب، برق، گاز ،مخابرات و فاضلاب و راه سازی -انجام کلیه فعالیتهای تجاری و بازرگانی 
اعم از تهیه تولید توزیع پخش و بسته بندی کلیه محصولات و فرآورده های غذایی انواع 

پروتیین و ویتامین-خرید و فروش و صادرات و واردات کلیه محصولات کلیه کالاهای مجاز 
بازرگانی -اخذ وام و تسهیلات و اعتبارات از بانکها و موسسات دولتی و خصوصی در رابطه با 
موضوع شرکت-شرکت در مناقصه ها و مزایده ها-عقد قرار داد بانهادها و ارگانها ، سازمانها 
، ادارات ،موسسات و شرکتهای دولتی ،نیمه دولتی و خصوصی درصورت لزوم پس از اخذ 
مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : 
استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، امام خمینی ، کوچه امام خمینی 13 ، 
کوچه کارگر1]6[ ، پلاک 22 ، طبقه همکف کدپستی 3718914465 سرمایه شخصیت 
حقوقی عبارت است از مبلغ 20000000 ریال نقدی میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا 
آقای محمد جهانگیر به شماره ملی 0371049962 دارنده 11000000 ریال سهم 
الشرکه آقای محمدحسن متینی به شماره ملی 0371164524 دارنده 8000000 ریال 
سهم الشرکه خانم منیر جهانگیر به شماره ملی 0386027412 دارنده 1000000 ریال 
سهم الشرکه مدیر عامل آقای محمد جهانگیر به شماره ملی 0371049962و به سمت 
مدیرعامل به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت 
از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و 
اداری باامضاء مدیرعامل همراه با مهر شرکت معتبر می باشد اختیارات مدیر عامل : طبق 
اساسنامه روزنامه کثیر الانتشار 19 دی جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت 

موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )542796(

--------------------------------------
آگهی تاسیس

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود بین المللی هادی سازان شمس ایرانیان درتاریخ 
1398/04/19 به شماره ثبت 16603 به شناسه ملی 14008459305 ثبت و امضا 
ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. 
ابنیه و  انواع  موضوع فعالیت :خرید و فروش و پیمانکاری مربوط به ساخت و ترمیم 
ساختمان، محوطه های کوچک، دیوارکشی، محوطه سازی، تعمیر و نگهداری ساختمان 
و تاسیسات و نقشه برداری ، پیمانکاری مربوط به شبکه گازرسانی، تاسیسات مکانیکی 
و هیدرو مکانیکی، تاسیسات و تجهیزات ساختمان )آب، گاز، برق و فاضلاب(، وسایل 
انتقال دهنده )آسانسور و پله برقی( سیستم های خبر و هشدار دهنده، انعقاد قرارداد 
با اشخاص حقیقی وحقوقی و اداره و ارگانها، واردات وصادرات کالاهای مجاز بازرگانی، 
شرکت در مناقصات و مزایدات دولتی وخصوصی، اخذ و اعطای نمایندگی، شرکت 
در همایش ها و نمایشگاهها در رابطه با موضوع شرکت در داخل و خارج از کشور، اخذ 
تسهیلات ریالی و ارزی از بانکها و موسسات مالی و اعتباری درصورت لزوم پس از اخذ 
مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی 
: استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله باجک ، کوچه 19دی87 
]ظریفیان 2[ ، بلوار شهید ظریفیان ، پلاک 6 ، ساختمان ظفر ، طبقه سوم ، واحد 6 
کدپستی 3719197873 سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 2000000 
ملی  به شماره  عباسی  آقای مهدی  از شرکا  یک  الشرکه هر  میزان سهم  نقدی  ریال 
0370216199 دارنده 1600000 ریال سهم الشرکه خانم مریم عباسی به شماره ملی 
0370864379 دارنده 200000 ریال سهم الشرکه خانم محدثه بکائی لشکاجانی به 
شماره ملی 0371550424 دارنده 200000 ریال سهم الشرکه اعضا هیئت مدیره آقای 
مهدی عباسی به شماره ملی 0370216199و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 
نامحدود خانم مریم عباسی به شماره ملی 0370864379و به سمت مدیرعامل به مدت 
نامحدود و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت نامحدود خانم محدثه بکائی لشکاجانی 
به شماره ملی 0371550424و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود دارندگان 
حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، 
قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری با امضاء نائب رئیس 
هیئت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه 
روزنامه کثیر الانتشار 19 دی جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع 

فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )542794(

آگهی تاسیس
درتاریخ  قم  خودرو  مهر  نوین  پارس  محدود  مسئولیت  با  شرکت  تاسیس 

1397/12/06 به شماره ثبت 16259 به شناسه ملی 14008173956 ثبت و امضا 
ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. 
موضوع فعالیت : دلالی و حق العمل کاری و نمایندگی تجاری پس از اخذ مجوز 
مربوطه از مراجع ذیصلاح درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط 
مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان قم ، شهرستان قم ، 
بخش مرکزی ، شهر قم، نیروگاه ، کوچه کاشانی3]حافظ4[ ، بلوار حافظ ، پلاک -32 
، طبقه همکف کدپستی 3717714435 سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است 
از مبلغ 10000000 ریال نقدی میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا آقای رضا نقاش 
بغدادی به شماره ملی 0382345061 دارنده 5000000 ریال سهم الشرکه آقای 
علیرضا نقاشی بغدادی به شماره ملی 0386389268 دارنده 5000000 ریال سهم 
الشرکه اعضا هیئت مدیره آقای رضا نقاش بغدادی به شماره ملی 0382345061و 
به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود آقای علیرضا نقاشی بغدادی به شماره 
ملی 0386389268و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود و به سمت 
مدیرعامل به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور 
شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه 
های عادی و اداری باامضاءرئیس هیات مدیره و مدیر عامل و مهر شرکت همراه با مهر 
شرکت معتبر می باشد اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه کثیر الانتشار 19 
دی جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله 

اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )542779(

--------------------------------------
آگهی تاسیس

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود کاوش آزمون بنای قم درتاریخ 1398/04/19 به 
شماره ثبت 16600 به شناسه ملی 14008458741 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده 
که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :شرکت در 
مناقصه ها و مزایده ها - انجام مطالعات ژئوتکنیک - کنترل کیفیت بتن و مصالح - کنترل 
کیفیت جوش- کنترل کیفیت آسفالت - راه سازی - نقشه برداری - طراحی پی و سازه 
- مطالعات معدن اکتشاف و استخراج معدن - طراحی و اجرا پایدار سازی گود - اخذ وام 
و اعتبارات از بانکها و موسسات دولتی و خصوصی در رابطه با موضوع شرکت پس از اخذ 
مجوز از مراجع ذیصلاح درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت 
فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان قم ، شهرستان قم ، بخش 
مرکزی ، شهر قم، بنیاد امام خمینی ، خیابان شقایق ، کوچه 1-شهید رحمتی]شقایق 
14[ ، پلاک -9 ، طبقه منفی 1 کدپستی 3713187688 سرمایه شخصیت حقوقی 
عبارت است از مبلغ 1000000 ریال نقدی میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا آقای محمد 
ستوده به شماره ملی 0370030907 دارنده 500000 ریال سهم الشرکه آقای محمدرضا 
رستمی به شماره ملی 0386587213 دارنده 500000 ریال سهم الشرکه اعضا هیئت 
مدیره آقای محمد ستوده به شماره ملی 0370030907و به سمت رئیس هیئت مدیره 
به مدت نامحدود آقای علیرضا لاجوردی به شماره ملی 0370117761و به سمت نایب 
رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود آقای مهدی عطارد به شماره ملی 0383854156و 
به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت نامحدود آقای 
محمدرضا رستمی به شماره ملی 0386587213و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت 
نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، 
سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری باامضاء 
مدیرعامل به تنهایی و یا مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره به اتفاق همراه با مهر شرکت معتبر 
می باشد اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه کثیر الانتشار نسل فردا جهت درج 
آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه 

فعالیت نمی باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )542778(
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مدیرکل راه و شهرسازی استان قم:

ساخت وسازهای غیرمجاز موجب ناهمگونی 
در توسعه شهری شده است 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم با اشاره به آثار سوء و زیان بار از بین بردن اراضی ملی 
گفت: زمین از عوارض مهم طبیعت است، بنابراین ایجاد تغییر در عوارض طبیعت موجب 

فرسایش شدن خاک شده و می تواند اثرات سوئی در جو زمین ایجاد کند.
حسن صبوری اظهار داشت: از آنجا که استان قم دارای اقلیم متفاوت و متنوع گرم و نیمه 
خشک است، از بین بردن طبیعت و ساخت و ساز غیرمجاز موجب می شود تا منظره های 

طبیعی بهم خورده و پوشش های گیاهی نابود شود.
وی در ادامه تاکید کرد: بنابراین از بین بردن اراضی ملی که از سرمایه های اصلی کشور 
است، موجب می شود تا نسل آیندگان از این سرمایه محروم شوند و درنهایت چیزی برای 

نسل آیندگان باقی نماند.
مبارزه با زمین خواری باعث پایداری نظم اصولی شهری می شود

صبوری در پاسخ به اینکه حفظ اراضی ملی و مبارزه با زمین خواری چقدر می تواند 
در توسعه اصولی شهرها و جلوگیری از آثار مخرب آن اثرگذار باشد، بیان کرد: با پیشرفت 
جوامع و روی آوردن مردم به زندگی شهری و شهرنشینی، مسائلی همچون تراکم بالای 
جمعیت مناطق شهرنشینی، گسترش ارتباطات و فناوری، مشکل جرائم و تغییرات بافت 
اجتماعی، همگی دست به دست هم داده که سرمایه اصلی زمین دستخوش تغییرات و 

تحولات شود و نظم اکوسیستم و طبیعت به هم بخورد. 
مدیر کل راه و شهرسازی استان قم در ادامه تصریح کرد: بنابراین حفظ سرمایه ملی و 
مبارزه جدی با زمین خواری باعث می شود تا نظم اصولی شهری پایدار مانده و بسیاری 
از طرح ها و پروژه های دولت با موانع مواجه نشود و از طرفی تصرفات و ساخت و سازهای 

غیرمجاز شرایط ناهمگونی های زیادی در برنامه توسعه شهری ایجاد خواهد کرد.
اخذ سند مالکیت ۲۶۱ هکتار اراضی ملی 

وی در بخش دیگری از سخنان خود در رابطه با اقدامات انجام شده در این استان در 
راستای مقابله با زمین خواری و حفظ اراضی ملی گفت: از جمله اولویت های هدف گذاری 

شده، ادامه اقدامات لازم در راستای تثبیت مالکیت دولت بر روی اراضی ملی است. 
صبوری افزود: یکی از اقداماتی که در سنوات گذشته به  جد پیگیر آن بوده ایم، بحث 
حفاظت از اراضی ملی بوده که اقدامات بسیار مناسب و درخور توجهی نیز انجام شده 
است.  این مسئول به اقدامات در راستای اخذ سند مالکیت اراضی ملی در سال ۹۷ اشاره 
کرد و گفت: اخذ سند و تحصیل اراضی ملی در استان به منظور تثبیت مالکیت دولت و 
جلوگیری از تعرض افراد سودجو، در اولویت ما است. به گفته وی در این راستا در سال ۹۷ 
بیش از ۲۶۱ هکتار اراضی ملی که ۲۵۸ هکتار آن داخل حریم و سه هکتار نیز اراضی در 

محدوده بود، منجر به صدور سند مالکیت به نام دولت شده است.
صبوری با اعلام اینکه در سال ۱۳۹۷ بیش از ۱۸۰۵ مورد یعنی۳۵۰ هکتار، اسناد 
دفترچه ای به اسناد تک برگ تبدیل شدند، ادامه داد: در سال ۱۳۹۷ بیش از ۱۶ فقره 
رأی در محاکم قضایی درخصوص اراضی تصرفی صادر شد و برخی از اراضی با هماهنگی 
دادستانی و پیگیری های یگان حفاظت از اراضی و کارکنان حوزه املاک و حقوقی، رفع 

تصرف شد.
مدیر کل راه و شهرسازی استان قم خاطر نشان کرد: در سال پیش رو نیز حفاظت از 
اراضی با جدیت تمام و با هماهنگی دستگاه قضایی و نیروی انتظامی ادامه خواهد یافت.

وی در پایان تاکید کرد: شهروندان درصورت مشاهده و یا اطلاع از تصرفات غیرقانونی 
اراضی ملی، مراتب را به یگان حفاظت از اراضی اداره کل راه و شهرسازی استان قم به 

شماره ۳۷۷۷۸۶۴۷-۰۲۵ اطلاع دهند.

معاون بهره برداری شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان اعلام کرد:

کیفیت و سلامت آب شرب و بهداشت مردم 
خط قرمز ماست

معاون بهره برداری شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان باتاکید بر سلامت آب شرب 
گفت: در فصل تابستان  در پیک مصرف با افزایش دما، بیش از ۱۵ هزار لیتر در ثانیه  آب 
شرب  برای رفع نیاز  مشترکین در ۵۶ شهر در استان لازم  است در حالیکه نهایت ظرفیت 
تامین  تصفیه خانه آب اصفهان حدود ۱۰ هزار و۳۰۰ لیتر در ثانیه است بنابراین برای رفع 

این  کمبود منابع زیرزمینی در مدار بهره برداری قرار گرفت.
ناصر اکبری افزود: حدود ۱۵ درصد آب شرب مشترکین در سطح استان از طریق منابع 
زیرزمینی تامین می شود و ۸۵ درصد دیگر بوسیله تنها سامانه آبرسانی اصفهان بزرگ تامین 

می شود.
وی ادامه داد : میزان املاح موجود در منابع زیرزمینی در سطح استان متفاوت است 
بنابراین طعم و مزه آب هم با توجه به املاح موجود در آب کمی تغییر می کند اما در این 
آنچه مسلم است  سلامت و بهداشت آب شرب در سطح  استان مورد تایید  مراکز ذی صلاح 
می باشد  اکبری  با بیان اینکه خط قرمز شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان کیفیت آب 
است عنوان کرد:همه روزه در  فاصله زمانی کم و با دقت بسیار زیاد قبل از اینکه آب در 
شبکه میان مردم توزیع شود   توسط کارکنان واحد کیفی شرکت آب وفاضلاب مورد بررسی 
و نظارت   دقیق قرار می گیرد تا از ورود هر گونه آلودگی به شبکه توزیع جلوگیری شود وبه 

بهترین نحو ممکن گند زذایی می گردد 
معاون بهره برداری شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان با اشاره به نظارت شبکه بهداشت 
بر کیفیت آب شرب استان گفت:بصورت مستمر مسئولان در مرکز بهداشت محیط استان 
با آزمایش های گوناگون کیفیت آب شرب را مورد بررسی قرار می دهند و پس از تایید ، آب 
در مدار بهره برداری قرار می گیرد اکبری به نقل از   مدیر بهداشت محیط مرکز بهداشت 
استان اصفهان مبنی بر تغییر مزه آب گفت: تغییر مزه به دلیل تغییر EC و سختی آب با 
توجه به اضافه شدن منابع زیرزمینی  به آب طرح اصفهان بزرگ  است، ضمن اینکه باید 
توجه داشت ذائقه شهروندان به آب طرح عادت کرده است. این در حالیست که هم اکنون  

کیفیت آب اصفهان به لحاظ بهداشت و سلامت مورد تایید مرکز بهداشت اصفهان است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر علی رغم وجود آب کافی پشت سد زاینده رود امکان 
آبرسانی به شهر اصفهان به اندازه کافی وجود ندارد، ادامه داد: به همین دلیل و ناکافی 
بودن تامین آب از تصفیه خانه بابا شیخ علی بخشی از آب مصرفی اصفهان از محل 

چاه های تامین می شود.

معاون وزیر صمت:

 خام فروشی مواد معدنی به نفع صنعت نیست
معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: این وزارتخانه با 
خام فروشی موافق نیست و در سال رونق تولید حتما باید مواد معدنی را در داخل کشور به 

ارزش افزوده تبدیل و سپس صادر کنیم.
 جعفر سرقینی در بازدید از غرفۀ فولاد مبارکه اصفهان در نخستین نمایشگاه فرصت های 
ساخت داخل و رونق تولید ، ضمن قدردانی از عملکرد مثبت این شرکت در افزایش تولید 
داخل و گسترش بازارهای صادراتی کشور، گفت: برگزاری چنین نمایشگاه هایی در حوزۀ 
صنایع بزرگ کشور باید تداوم داشته باشد. اگر عمل به ساخت داخل پیگیری شود، صنعت 

کشور به خصوص صنایع معدنی و فولادی، علاوه بر توسعه به ثبات هم خواهد رسید.
وی افزود:  در چند سال اخیر، وزارت صمت اقداماتی برای جلوگیری از خام فروشی 
مواد معدنی انجام داده که مهم ترین آن ایجاد محدودیت قانونی برای صادرات مواد خام 
معدنی بود و به این منظور معافیت های مالیاتی صادرات مواد خام معدنی برداشته شد؛ 
بدین ترتیب از طریق قانون و وضع عوارضِ حداقل ۵ درصدی بر صادرات مواد خام برای 
سال ۹۷ و۸ درصد برای امسال و ۱۰ درصد برای سال آینده، خام فروشی کنترل شد.معاون 
امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت با اعلام این که در بحث مواد اولیه در صنعت فولاد 
راهکارهای مناسبی در پیش گرفته شده است، گفت: برای تولید فولاد موردنیاز، به حداقل 
۱۴۰ میلیون تن سنگ آهن نیاز داریم و تأمین آن یکی از مشکلات اصلی ماست. برای حل 
این مشکل یا باید ذخایر جدید کشف کنیم یا واردات انجام دهیم؛ به عبارت دیگر صادرات 
سنگ آهن الآن به نفع کشور نیست.سرقینی در ادامه گفت: پیش از این، تولید هر تن فولاد 
در کشور ۱۰۰ دلار هزینۀ ارزی داشت که سال گذشته این میزان به ۸۰ دلار کاهش یافت.
وی با اشاره به الکترود گرافیتی و فروآلیاژها به عنوان منابع و مواد ارزبر و افزایش نرخ آن ها 
تصریح کرد: باید به جایی برسیم که صادرات زیاد و واردات کمی داشته باشیم؛ همچنان که 

آلمان ۱۲۰۰ میلیارد دلار صادرات و ۲۰۰ تا ۳۰۰ میلیارد دلار واردات دارد.

معاون تولید شرکت پالایش نفت اصفهان خبر داد 

احداث سكوهای بارگیری فرآورده های سبك 
 معاون تولید شرکت پالایش نفت اصفهان  گفت :شرکت پالایش نفت اصفهان  به منظور 
بارگیری فرآورده های ویژه خود، اقدام به ساخت ۱۸ سکوی بارگیری نموده که تاکنون دو 

سکوی بارگیری فرآورده های سبك به بهره برداری رسیده است.
حامد آرمان فر پیشرفت  این پروژه را ۹۵ درصد  عنوان کرد و افزود: سکوها که با هدف 
بارگیری محصولاتی همچون لوب کات، آیزوریسایکل، انواع حلال ها،  وکیوم باتوم )ته مانده 
برخ خلاء( طراحی و ساخته شده، در زمینی به مساحت ۱/۵ هکتار و با هزینه ای بالغ بر 
۴۰  میلیارد تومان احداث گردیده است. وی با اشاره به اینکه این سکوها به صورت دو نازله 
در ۹ ردیف در نظر گرفته شده، اظهار داشت: ۳ سکوی بارگیری وظیفه ارائه فرآورده های 
سبك ) همچون انواع  حلالها ( و ۶ سکو وظیفه بارگیری فرآورده های سنگین ) همچون 

وکیوم باتوم ، لوب کات و آیزوریسایکل( را برعهده دارد. 
معاون تولید شرکت پالایش نفت اصفهان  پایان نهایی پروژه را شهریور ماه اعلام کرد 
و گفت: در نظر داریم با تلاش بیشتر و بهره گیری از تیم تخصصی موجود، این زمان را 

کاهش داده و در زمان پیش از تاریخ پیش بینی شده کار را به اتمام برسانیم. 
آرمان فر با اظهار این مطلب که به علت اختلاف ارتفاع محل پمپ و سکوهای بارگیری، با 
هدف کاهش مصرف انرژی، بارگیری ها بدون در سرویس قرار گرفتن پمپ انجام می گیرد، 
تصریح کرد: در صورت لزوم و نیاز به سرعت عمل می توان با در سرویس قراردادن پمپ، 

زمان بارگیری را  از ۳۵  دقیقه به ۲۰ دقیقه کاهش داد. 

برخی از کارشناسان با تاکید بر ضرورت مقابله با سالمند آزاری، معتقدند عدم توجه 
به این مهم موجب بروز احساساتی چون بی میلی به زندگی، نداشتن اعتماد به نفس و 
نگرش مثبت، احساس یأس و ناامیدی و درماندگی، ترس از مردم، اضطراب، احساس 

گناه، احساس حقارت و در نهایت کناره گیری سالمند می شود.
با توجه به اینکه روند جمعیت ایران به سمت سالمندی پیش می رود از این رو نیاز به 
اقدامات و خدماتی برای کمک رسانی به سالمندان ضروری به نظر می رسد. محمد 
اسماعیل اکبری، مشاور عالی وزیر بهداشت چندی پیش در نشستی گفت طی ۳۰ 
سال آینده ۳۰ درصد از جمعیت ایران پیر خواهد شد. وی افزود: در کشور ما سرعت 
رشد پیری نگران کننده است، بطوری که در ۲۰ سال آینده ۲۰ درصد جمعیت پیر 
خواهد بود و در ۳۰ سال آینده ۳۰ درصد جمیت ایران پیر می شوند. این امر از یک سو 
و از سوی دیگر به دلیل بحران ها و مشکلات اقتصادی بسیاری از خانواده ها خصوصا 
جوانان توانایی نگهداری از سالمندان را ندارند و همین امر بهانه ای می شود برای آنها 

تا به شکل های نامناسب و لو خشونت آمیز با آنها رفتار کنند.
 روانشناسان این نوع خشونت را پس از همسرآزاری و کودک آزاری در مرتبه سوم قرار 
داده اند و از آن با عنوان خشونت پنهان در جامعه یاد می کنند بطوریکه رضا جعفری، 
رئیس اورژانس اجتماعی نیز در این خصوص می گوید سالمندی که خودش وابسته به 
مراقبت و حمایت دیگران است بندرت آزار و اذیتی را که از جانب مراقب خود می بیند 
گزارش می دهد چرا که نگران است حمایت و مراقبت آنها را از دست بدهد. از این رو 
بسیاری از تماس هایی که برای استفاده از امکانات اورژانس اجتماعی صورت می گیرد 

از سوی همسایه ها و آشنایان است.  
لذا با توجه به اهمیت چنین بحثی خصوصا رواجش در جامعه و خصوصا دلایل آن 

سبب شد با ناهید بابایی محقق و جامعه شناس به گفت و گو بنشینیم.
*سالمند آزاری و ابعاد مختلف آن

بابایی در خصوص سالمند آزاری و ابعاد مختلف آن گفت: در دهه ۸۰میلادی، 
محققان با پدیده ای جدید یعنی اعمال خشونت نسبت به سالمندانی که با خانواده 
زندگی می کردند روبرو شدند و معلوم شد که درصدی از افراد سالمند در خانواده مورد 

بدرفتاریهای جسمانی، روانی یا بی توجهی قرار دارند.
وی افزود: سازمان جهانی بهداشت، سالمندآزاری را انجام یا عدم انجام یک رفتار 
منفرد یا تکرار شده می داند  که باعث اذیت یا آسیب رساندن و صدمه به یک فرد می 
شود و از جانب فردی اعمال می شود که از طرف او مورد اطمینان است مانند خانواده 

و فرزندان.
وی گفت: اقداماتی از قبیل سیلی زدن، سوزاندن اعضای بدن، پرت کردن، کتک 
زدن و محرومیتهای بهداشتی و تغذیه ای، ناسزا گویی، تمسخر، نادیده گرفتن سالمند 
در جمع، بی توجهی به نیاز عاطفی، تهدید، سرزنش، از بین بردن اعتماد به نفس، بی 

احترامی لفظی مداوم را از جمله موارد سالمند آزاری است.
بابایی افزود: سالمند آزاری عاطفی نیز از دیگر ابعاد خشونت است که شامل تمسخر، 
فریاد زدن یا گرفتن قدرت تصمیم گیری از آنها می شود. نشانه های این نوع خشونت، 

ترس، عصبی شدن، بی میلی به فعالیت و زندگی روزمره است. نوع دیگری از آزار به 
سالمندان، آزار مالی است مانند جعل امضا یا گرفتن کارت بانکی یا برداشتن اشیای 
گرانقیمت. نشانه های این نوع آزار هم، خالی شدن حساب بانکی فرد یا گم شدن 

وسایل او است.
وی افزود: آزارجسمی سالمندان از انواع دیگر خشونت خانگی است که شامل کتک 
زدن، هل دادن و جلوگیری از درمان های پزشکی می شود. نشانه های آن هم کبودی 
و جراحت است. آزار اجتماعی، نوع دیگری از خشونت است که شاید کمتر به آن توجه 
شود و شامل این است که سالمند را از خانواده و دوستان جدا کنند یا از فعالیت وی 
بیرون از خانه جلوگیری به عمل آید. مددکاران یا افرادی که با سالمند در ارتباط هستند 
در صورتی که متوجه حضور پیدا نکردن وی در محیط های بیرون شوند، حتماً باید 

موضوع را پیگیری کنند.
متوجه  که  است  خانگی  خشونت  دیگر  انواع  از  جنسی  آزار  افزود:  محقق  این 
سالمندان می شود و به رخ دادن تماس نامناسب جنسی گفته می شود. پزشکان 
چنانچه جراحتی را در معاینات ببینند، باید نسبت به آن حساس شوند. غفلت کردن 
هم، نوعی سالمندآزاری است و می تواند به صورت آگاهانه یا ناآگاهانه اتفاق بیفتد و 

سبب آسیب رساندن به سالمند شود.
گر چه امکان دارد سالمندان به نوعی قربانی همه خشونت های فوق شوند اما به 
نظر می رسد بیشترین نوعی که در مورد سالمندان عمومیت دارد خشونت روانی است. 
که شامل بی احترامی لفظی مداوم، اذیت و آزار، تهدیدهای متداول مانند دوست 
نداشتن سالمند، مورد پسند نبودن، دشنام دادن، تمسخر و استهزاء سالمند در جمع، 
ممنوعیت برقراری ارتباط با دیگران، بی توجهی نسبت به نیازهای جسمانی، اجتماعی 

و روانی سالمند می شود.
*دلایل سالمند آزاری

بابایی در خصوص دلایل سالمند آزاری گفت: شیوع بیماری های مزمن به ویژه 
این  به  که  سالمندانی  نگهداری  مراکز  بودن  محدود  آلزایمر،  و  روانی  بیماری های 
بیماری ها مبتلا هستند و هزینه سنگین نگهداری از آنها، سبب می شود بعضی از 
فرزندان که توانایی پرداخت این هزینه ها را ندارند، پدر و مادر پیر خود را در خیابان 
رها  کنند که معمولا این سالمندان را نیروی انتظامی از خیابان جمع آوری می کند و به 

بهزیستی تحویل میدهند.
وی گفت: افزایش شهرنشینی و زندگی در آپارتمان های کوچک امکان نگهداری 
از سالمندان بیمار و نیازمند را سخت و دشوار می کند. از سوی دیگر با کاهش رشد 
جمعیت، کوچک شدن بعد خانوار و تغییر در ساختار خانواده از گسترده به هسته ای، 

تعداد فرزندانی که باید از والدین سالخورده خود حمایت کنند کاهش می یابد.
*تبعات و آثار سالمند آزاری

بابایی در خصوص آثار و تبعات سالمند آزاری افزود: سالمند آزاری خصوصا از نوع 
سالمند آزاری روانی موجب بروز احساساتی چون بی میلی به زندگی، سرزنش خود، 
نداشتن اعتماد به نفس و نگرش مثبت، احساس یأس و ناامیدی و درماندگی، ترس 
و  شایستگی  عدم  احساس  حقارت،  احساس  گناه،  احساس  اضطراب،  مردم،  از 

خودارزشمندی و در نهایت کناره گیری سالمند می شود.
*عدم حمایت قانونی از سالمندان

بابایی در خصوص عدم حمایت قانونی از سالمندان گفت: سالمندان در جامعه ما از 
هیچ حمایتی قانونی در بسیاری از اشکال آزار برخوردار نیستند. فرزندان در بسیاری 
از موارد به بهانه سن بالا و عدم توان تصمیم گیری، حق مالکیت سالمند را برای اموال 
خود سلب می کنند. حتی در بسیاری موارد سالمند حق تصمیم گیری در مورد مکان 
سکونت خود و یا نوع درمان و محل درمان خود را ندارد.در این بین نبود قوانین محکم 
موجب شده تا به راحتی این حقوق از سالمند سلب شود. قوانینی که در تمام دنیا به 

صراحت از حقوق سالمندان در این حوزه ها دفاع می کند.
بابایی در خصوص راهکارهای لازم در این زمینه گفت: در کشور ما هیچ حمایت 
قانونی در زمینه آزار وجود ندارد و لازم است که سیاستگذاران و برنامه ریزان اجتماعی 
در جهت پر کردن خلاهای قانونی قدم های اساسی بردارند. از جمله راهکارهای دیگر 
در پیشگیری از سالمندآزاری آگاهی به خانواده ها در خصوص انواع سالمندآزاری و 
تقبیح سالمندآزاری و احیاء هویت فرهنگی است. از سوی دیگر استفاده از تجربیات 
سالمندان در زمینه های مختلف و توانایی بخشیدن به سالمندان با تکیه بر برنامه های 
فرهنگی و توانمند سازی می تواند در خودباوری سالمندان و افزایش اعتماد به نفس 

آنها تاثیر بسزایی داشته باشد.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم خبر داد؛

وجود ۱۸۰۰ چاه آب غیر مجاز در قم
 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم از فعالیت یک هزار و ۸۰۰ حلقه چاه غیر مجاز در 
استان قم خبر داد و گفت: باید با مدیریت صحیح جلوی برداشت غیر اصولی از سفره های 

زیرزمینی گرفته شود.
احمد حاج حسینی مسگر ظهر شنبه در جلسه شورای توسعه و برنامه ریزی استان قم 
که در سالن امام جواد )ع( استانداری قم برگزار شد، اظهار داشت: ۸۰۰ کیلومتر رودخانه 
داریم که با اعتبارات ملی صد درصد تعیین حریم بستر شده اند و برای این امر ۱۵ میلیارد 

ریال اعتبار اختصاص یافته است.
وی افزود: در استان قم یک هزار و ۸۰۰ حلقه چاه غیر مجاز وجود دارد که ۱۳۷ مورد 
آن بازرسی صورت گرفته و مشخص شده که ۱۴ حلقه از آن از دهه ۸۰ تاکنون فعالیت 
داشته در حالی که اغلب برای مصارف غیر خانگی که برای مصرف دامداری و یا زراعی 

استفاده می شوند.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان قم بیان کرد: این شرکت مکلف شده است تا با 
بررسی و بازرسی از این چاه های غیر مجاز یک میلیارد تومان خسارت دریافت و به خزانه 
واریز کند و از ۲ سال اخیر پیگیری های جدی تری برای فعالیت چاه های غیرمجاز شده 
تا جلوی این معضل گرفته شود و باید با مدیریت صحیح جلوی برداشت غیر اصولی از 

سفره های زیرزمینی گرفته شود.
*احداث ۲ نیروگاه در قم

وی گفت: مطالعاتی برای استفاده از ظرفیت انرژی آب در مسیر سرشاخه های دز انجام 
شده که از اواخر سال گذشته انجام و اکنون در حال برنامه ریزی برای طراحی و فراهم کردن 
تجهیزات این نیروگاه ها هستیم و در حال حاضر ۲ نقطه به عنوان نقاط مطلوب و با ظرفیت 

انتخاب شده است.
حاج حسینی مسگر با بیان اینکه در ۵ مخزن امکان نصب نیروگاه وجود دارد، گفت: تنها 
مشکل وجود تحریم ها است چون در انتقال ارز مشکل داریم و این پروژه تا بهمن ماه سال 

جاری به بهره برداری خواهد رسید.
وی اظهار داشت: در سال گذشته در مجموع اعتبارات ملی و استانی ۱۸۷ میلیارد 
ریال اختصاص یافت که ۱۴۷ میلیارد ریال آن جذب و هزینه شده است و از منابع بخش 

خصوصی هم برای احداث ۲ نیروگاه استفاده خواهد شد.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان قم افزود: امسال ۲۶ ردیف متفرقه داریم که 
مهم ترین آن طبق تبصره ۴ پایداری و انتقال کیفی آب است و تاکنون ۴۰ میلیون تومان 

اعتبار برای این طرح جذب شده است که تا آخر سال این طرح به اتمام می رسد.
 

  معاون فرهنگی اداره کل ورزش و جوانان قم:

اهمیت غنی سازی اوقات فراغت 
به خوبی درک نشده است

 معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم، با تاکید براینکه اهمیت 
غنی سازی اوقات فراغت به خوبی درک نشده است گفت: غنی سازی اوقات فراغت و 
استفاده از این ایام برای مهارت آموزی به جوانان،  مشکل اشتغال جوانان را برطرف می کند.
روح الله رمضانی غنی سازی اوقات فراغت جوانان را مهم ترین اولویت در حوزه جوانان 
دانست و تاکید کرد: غنی سازی اوقات فراغت به معنای پُر و تلف کردن اوقات فراغت نیست 

بلکه به معنای استفاده از این اوقات به منظور حداکثر بهره وری است.
وی مسائل فراغتی را یکی از نیازهای مهم نوجوانان و جوانان برشمرد و اظهار داشت: 
آینده یک کشور را جوانان کارآزموده می سازد به همین دلیل استفاده از اوقات فراغت به 

منظور فن آموزی به جوانان بسیار اهمیت دارد.
معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم، آگاه سازی خانواده ها پیرامون 
اهمیت توجه به اوقات فراغت جوانان را ضروری دانست و تاکید کرد: اوقات فراغت یک 
موضوع حاشیه ای نیست بلکه موضوعی اساسی و نیازی جدی است که باید اهمیت آن 

به خوبی درک شود.
رمضانی، ادامه داد: به منظور ایجاد حساسیت در جامعه،  هماهنگی و ساماندهی 
و وظیفه دستگاه های  اوقات فراغت قم تدوین  اوقات فراغت در استان، سند  وضعیت 
مختلف در آن تدوین شده است. معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان 
قم، بیان کرد: بر اساس سند اوقات فراغت استان که در قالب یک برنامه پنج ساله تدوین 
شده ، تکلیف دستگاه های متولی مشخص و با تعریف شاخص هایی از نظر کمی و کیفی 

وظیفه آن ها تعیین شده است.
وی، اظهار داشت: اوقات فراغت یک صنعت پیشرفته در سطح جهان است که در ارتقای 
شاخص های فرهنگی ،هویتی  و همچنین نشاط اجتماعی در حوزه جوانان بسیار قابل 
توجه است ضمن اینکه به دلیل گردش بالای مالی در این صنعت،  بزرگ ترین مجموعه های 

ورزشی و تفریحی دنیا با توجه به سلایق جوانان ساخته می شوند.
معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم، گفت: این اداره کل به عنوان 
دبیرخانه ستاد ساماندهی اوقات فراغت جوانان، در حوزه ستادی وظیفه نظارت، هماهنگی 
و ارزیابی دستگاه های مختلف را به عهده دارد تا بر اساس شاخص های تعریف شده عملکرد 

دستگاه های مختلف استان را در راستای غنی سازی اوقات فراغت ارزیابی کند.
رمضانی با اشاره به تجلیل از دستگاه های برتر فعال در حوزه غنی سازی اوقات فراغت 
در قم گفت: به منظور جلب توجه دستگاه و نهادهای مختلف به غنی سازی اوقات فراغت 
و همچنین عدم غفلت از این موضوع، عملکرد دستگاه ها در این زمینه ارزیابی و در پایان 

سال،  از دستگاه های موفق در این زمینه با حضور استاندار تجلیل می شود.
  

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم:

برای عدم افزایش نرخ سرویس مدارس 
پافشاری کردیم

 مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت: برای عدم افزایش یا افزایش حداقلی نرخ 
سرویس مدارس این استان پافشاری کردیم، اما این مسأله ذینفعان دیگری هم دارد.

حمیدرضا شیخ الاسلام افزود: در مسأله سرویس مدارس، رانندگان و تاکسی داران هم 
صحبت های به حقی در رابطه با افزایش هزینه ها دارند که باید به آنها نیز توجه داشته باشیم.
وی با بیان اینکه وضعیت معیشت مردم و همشهریان در اولویت اداره کل آموزش و پرورش 
قرار دارد، خاطرنشان کرد: شورای اسلامی شهر مقدس قم نرخ سرویس ایاب و ذهاب 

دانش آموزان را در سال ۹۸ – ۹۹ را ۱۸ درصد افزایش دادند 
وی در پایان تصریح کرد: آنچه مربوط به اداره کل آموزش و پرورش استان قم است، اعم 
از شهریه مدارس خاص یا پیش دبستانی ها، تلاش کرده ایم تا حداقل افزایش را داشته 

و بتوانیم به عنوان اولیای دوم دانش آموزان، وضعیت مالی مردم را در نظر داشته باشیم.
در جلسه علنی شورای اسلامی شهر قم در روز ۲۴ تیرماه، اعضا با افزایش ۱۸ درصدی 
نرخ سرویس ایاب و ذهاب دانش آموزان موافقت کردند، البته این نرخ ویژه خودروهای پژو، 

سمند و تیبا اعلام شده است.
با این افزایش، تاکسی سرویس هایی که پنج شنبه ها تعطیل باشند، نرخ آنها ۹۸ هزار و 
۵۰۰ تومان و در صورتی که دانش آموزان را در روز پنج شنبه نیز جابجا کنند، نرخ آنها ۱۱۵ 

هزار و ۵۰۰ تومان تعیین شده است.
سرویس مدارس که زیر نظر تاکسیرانی فعال بوده، باید حداکثر ۴ دانش آموز را جابجا 
کنند و به اولیای دانش آموزان توصیه شده است تا فقط از این تاکسی سرویس ها استفاده 
به  آموز در مدارس مشغول  کنند. در سال تحصیلی گذشته ، حدود۲۵۰ هزار دانش 

تحصیل بودند. 
 

رئیس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم:

تحقق رونق تولید نیازمند کاهش هزینه ها در 
واحدهای صنعتی است

 رئیس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم گفت: تحقق رونق تولید در واحدهای 
صنعتی نیازمند کاهش هزینه ها در بخش های مختلف است تا محصول نهایی باقیمت 

کمتری به بازار عرضه شود.
محمود سیجانی بیان کرد:  اگر واحدهای صنعتی بتوانند هم زمان با افزایش کیفیت،  
قابلیت  دهند،   کاهش  اضافی  هزینه های  بردن  بین  از  با  را  خود  محصولات  قیمت 
رقابت پذیری بیشتری در بازار خواهند داشت و این به معنای افزایش تقاضا و بالا رفتن 

سطح تولید برای پاسخ دادن به آن است.
وی بیان کرد: کاهش هزینه های تولید در بخش درون بنگاهی نیازمند اقداماتی همچون 
نوسازی ماشین آلات و تجهیزات و همچنین توانمند ساختن هرچه بیشتر نیروی انسانی 
فعال در واحد صنعتی است و در بخش برون بنگاهی نیازمند اصلاح موضوع هایی مثل 
کاهش سود تسهیلات بانکی،  رفع قوانین و دستورالعمل های نادرست و کاهش هزینه های 

تحمیلی از سوی نهادهای مختلف در جریان فعالیت واحدهای صنعتی است.
وی ادامه داد: در سال رونق تولید و شرایط خاص اقتصادی امروز،  همه دستگاه های 
اجرایی و تصمیم گیران وظیفه دارند تا به کاهش هزینه ها و افزایش سطح تولید ملی کمک 
کنند، چراکه در این صورت باوجود تحریم ظالمانه،  چرخه فعالیت کارخانه ها و اشتغال 

قابل توجه جوانان در واحدهای صنعتی حفظ می شود.
سیجانی گفت:  برای کمک به نوسازی تجهیزات موردنیاز واحدهای صنعتی،  تسهیلات 
مناسبی به متقاضیان پرداخت می شود تا آنان نسبت به خریداری ماشین آلات جدید و 

کاهش هزینه های تولید خود از این طریق اقدام کنند.
وی بیان کرد: همچنین برای کاهش هزینه های برون بنگاهی واحدهای صنعتی نیاز 
است تا تعامل گسترده ای با نهادهایی همچون تأمین اجتماعی،  امور مالیاتی و بانک ها 

برای همراهی بیشتر با صنعتگران صورت گیرد.
وی ادامه داد: کاهش هزینه ها در واحدهای صنعتی علاوه برافزایش میزان تولید،  موجب 
سرمایه گذاری بیشتر برای تقویت کیفیت محصولات می شود و نام تجاری محصولات ایرانی 

در بازارهای بین المللی را برجسته می سازد.

حفظ حرمت ها؛ پازل گمشده تمدن بشری

سالمند آزاری؛ خشونت پنهان در جامعه

سیده مریم طباطبایی ندوشن

جامعه ای که میخواهد اوقات نوجوان و جوانش، صرفا » 
پُر« شود، با پُر شدن ناهنجاری های دیگر، مواجه می شود اما 
جامعه ای که در فکر توسعه است، به »غنی«ساختن اوقات 
فراغت می اندیشد چون می خواهد قوی ترین و مهمترین ابزار 
توسعه، یعنی نیروی انسانی توانمند را در اختیار داشته باشد.
از  تابستانی در یکی  روز  از یک  کافیست در هر ساعتی 
وضوح   به  و  بزنید  قدم  کشور،  سبز  فضاهای  و  بوستان ها 
نظاره گرِ بی برنامگی جامعه برای اوقات فراغت نوجوانان و 
جوانان باشید؛ نوجوانانی که در دسته های دو یا چند نفره، 
فقط و صرفا از فضای باز بوستان ها برای شوخی ها، گاها 
سیگار کشیدن های دور از چشم والدین، استفاده جمعی از 
فضای مجازی، موتور سواری های ناهنجار و ... استفاده می 

کنند!
در این نظاره، سَری هم به بخش های ورزشی بوستانها که به 
وسایل ورزشی مزین است بزنید، شاید شما توانستید نوجوان 

و جوانی را در حال ورزش ببینید! ما که نتوانستیم. 
 این در حالیست که ازنحوه  گذران اوقات فراغت، به مثابه 
گذران  چگونگی  و  می کنند  یاد  جامعه«  فرهنگ  »آیینه 
فراغت افراد یك جامعه را تا حد بسیاری، معرف ویژگی های 
فرهنگی و میزان توسعه یافتگی آن جامعه می دانند چرا که 
بی برنامگی کلان جامعه در حراست از اوقات فراغت، باعث 
پیدایش فراغت های بیمارگونه و انواع انحرافات و بزهکاری ها 
در جامعه، بویژه در گروه نوجوان و جوان می شود. چنانچه 
۳۰۰ سال پیش از تولّد مسیح ،ارسطو چنین اظهار داشت:» 
نوجوانان، پرشور و آتشی مزاجند و آماده اند که خود را به 

دست غرایز بسپارند«.
بی انصاف نباید بود؛ اینکه بسیاری از فضاهای سبز کشور 
به وسایل ورزشی تجهیز شده، همین که شمار باشگاه های 
فکری  پرورش  کانون های  اینکه  و  فزونیست  به  رو  ورزشی 
تجهیزات خوبی دارند، گام های قابل تقدیریست، اما برای 
نیازمند  شده،  ایجاد  های  ظرفیت  از  حداکثری  استفاده 
برنامه های قوی هستیم که اتفاقا وجود نیروی انسانی خلّاق، 
پیگیر و فهیم، بسیار با اهمیت تر از پول و تخصیص اعتبار 
است.  بیشتر از ساختن ورزشگاه، نیاز داریم که نوجوان را اهل 
ورزش و ورزشکار بار آوریم؛ بیش ازساختن مسجد، نیازمندیم 
که مساجد را به حضور پرشور نوجوانان و جوانان آباد کنیم و 
بیشتر از کتابخانه، نیازمند نوجوان و جوان کتابخوان هستیم. 
بهره گیری حداکثری از امکانات موجود جامعه برای هر 
گروه سنی، نیازمند اصولی برگرفته از »شناخت مقتضیات 
آن سن« و »شناخت بِستر جامعه« است. برای مثال، درباره 
شناسایی مقتضیات سن نوجوانی می توان گفت: نوجوان 
در پی کسب هویت است و برای کسب هویت، علاقه زیادی 
به عضویت در گروه های هم سن و سال را دارد؛ در واقع او با 

عضویت در یک گروه، هویت خود را با آن گروه، گِره میزند؛ 
خواه هنجار باشد یا نابهنجار.

بنابراین، برای غنی ساختن اوقات فراغت نوجوانان و البته 
استفاده  راهکار،  بهترین  توسعه،  مسیر  در  برداشتن  گام 
شناساییِ  برای»  است.  نوجوانان«  دوستیِ  »گروه های  از 
بستر جامعه« نیز باید این پرسش ایجاد شود که در جامعه و 
بعضا محله هایی که همسایه ، همسایه را نمیشناسد چگونه 
این  پاسخ  کرد؟  ایجاد  را  دوستی  گروه های  این  میتوان، 
است: »مدرسه«، مهمترین جاییست که دوستی ها از آن 
آغاز می شود و استمرارمییابد، لذا برای پیوند دادنِ فعالیت 
های نوجوان با مساجد، کتابخانه ها، کانون ها، آموزشگاه ها، 

ورزشگاه ها و ...» مدارس« بهترین آغاز هستند. 
بنابراین اگر فعالیت های فرهنگی  و ورزشی در طول سالِ 
تحصیلی از مدرسه و گروه های هم کلاسی و دوستی آغاز 
شود و در طول تابستان با برنامه ریزی دقیق، جدّیت بیشتر 
با یک مرکز فرهنگی و  و فعالیت گروه،  بر حسب هدف  و 
ورزشی پیوند یابد، بهترین اتفاق برای استفاده از ظرفیت های 

فرهنگی، ورزشی و تفریحی کشور رخ داده است. 
آغاز  مدرسه  از  که  مستمری  برنامه  از  نوجوان  آگاهی  با 
میشود، نوجوان، خود در جریان برنامه فراغتش قرار میگیرد 
و دغدغه و گاه جبر والدین در این مسئله به حداقل میرسد، 
اکنون سوال اینجاست که چند مدرسه در کشور ما با یک 
مسجد یا یک مرکز فرهنگی و هنری در طول سال تحصیلی، 
تعامل دارد و چند مسجد و ارگان فرهنگی و ورشی، برنامه 
به اطلاع دانش  از طریق مدرسه  را  اوقات فراغتشان  های 

آموزان میرسانند ؟! 
شاید گفته شود که  بعضی از گروه های دوستیِ نوجوانان، 
صورت  به  فرهنگی،  مراکز  سایر  و  مدرسه  دخالت  بدون 
خودجوش از امکانات آموزشی، فرهنگی و ورزشی کشور به 
صورت گروهی بهره مند می شوند و این مهم، بیش از دخالت 

مدرسه یا یک ارگان، به اراده نوجوانان، بستگی دارد.
 پاسخ این است که ایجاد و استمرار گروه خودجوش در 
بر  و غلبه  این دوران  به دلیل روحیه سرکشی در  نوجوانی 
تصمیمات گروهی برای اثبات خود، امر نادری است؛ لذا، 
ایفایِ نقشِ رهبری توسط بزرگتری مقبول و مورد احترام یا 
ارگانی معتبر، تداوم عِضویت در گروه را بهتر تضمین میکند، 
ضمن اینکه سرکشی های دوران نوجوانی، اعتماد خانواده ها 
را به گروه های خود جوشِ  نوجوانان کم می کند و متولی 
بودن مدرسه و ارگان های فرهنگی، تضمین قوی تری برای 

هنجار بودن هدف و فعالیت گروه است.
فراغت،  اوقات  ساختن  غنی  برای  دیگر،  پیشنهاد 
»اندیشیدن« را به جای »اندیشه« آموختن است؛ آشنایی 
نوجوان با ظرفیت های ویژه و خاصِ شهر و استان خویش، 
اندیشیدن را به او می آموزد، چگونه از نوجوانی که محل تولد 
و زندگی خود را نمیشناسد، انتظار آینده ساز بودن برای کشور 

میتوان داشت؟! 
 میتوان از ظرفیت بسیاری از دستگاه های اجرایی، برای 
استان،  محدودیت های  و  ظرفیت ها  با  نِوجوانان  آشنایی 
از  بسیاری  بهره گرفت،  فراغت  اوقات  و  تابستان  در فصل 
جاذبه  معرفی  در  کشور،  جاذبه  پُر  استانهای  در  نوجوانان 
های گردشگری شهر و استان خود ناتوانند، میتوان از میراث 
فرهنگی یا دفاتر گردشگری وابسته، برای آشنایی با جاذبه 
های گردشگری بهره مند شد، میتوان از بنیاد شهید و حفظ 
جذب  برای  بیشتری  انتظار  مقدس،  دفاع  ارزشهای  و  آثار 
برای  معدن،  و  صنعت  از  میشود  داشت،  استان  نوجوانان 
آشنایی با صنایع و ظرفیت های صنعت استان بهره گرفت، 
از فرهنگ و ارشاد برای آشنایی با هنرمندان، نویسندگان، 
با  آشنایی  برای  و جوانان  ورزش  از  فرهنگی،  فرهیختگان 
های  وبرنامه  امکانات  باشگاه ها،  از  استفاده  ورزشکاران، 

ورزشی کمک گرفت. 
از اداره کل زندانها، از ستاد مبارزه با مواد مخدر و نیروی 
انتظامی، راهنمایی رانندگی و ... میتوان برنامه های موثرتری 
ویژه نوجوانان طلب کرد. حتی امور مالیاتی استان میتواند، 
برای نوجوانان، برنامه ای برای اطلاع رسانی در نحوه هزینه 
شدن مالیات در استان ترتیب دهد، در این فرایند، ظرفیت 
های ویژه استانها، روشنگری قوی در راهنمایی مسئولان 
در  ای  گسترده  و  قوی  ظرفیت  قم،  مانند  استانی  است؛ 
استفاده از پتانسیل فرهنگی خود برای بارور سازی فراغت 

جوانان و نوجوانان دارد. 
برای مثال پیشنهاد این مقاله برای استفاده از این ظرفیت 
فکر  برپایی»محافل  عنوان  با  طرحی  اجرای  قابلیت،  و 
فکر  محافل  برپایی  است.  قم  استان  درسطح  اندیشه«  و 
بهره گیری  محلّی،  کوچک  گروه های  قالب  در  اندیشه  و 
ارزشمندی از ظرفیت حوزه علمیه  و دانشگاه در قم خواهد 
مراکز  امامزادگان،  بقاع  مساجد،  بوستان ها،  فضای  بود.  
فرهنگی و ... با محوریت حضور روحانیون، اساتید دانشگاه 
و اساتید سرشناس روانشناسی،  نوجوانان و جوانان را در 
یافتن پاسخ به کیستی خود و سوالات معرفتی یاری می دهد. 
مسلماً اجرای این طرح در خود ابرازی نوجوان و پویایی فکر و 
اندیشه نوجوانان، کم شدن فاصله با روحانیت و راه حل های 

مناسب برای بسیاری از معضلات کمک کننده است.
بدون شک، انتظار کار آفرین بودن، مدیری توانمندشدن و 
صاحب نظر بودن در عرصه تولید، ورزش، فرهنگ و هنر از  
فردی که در نوجوانی با ظرفیت ها و محدویت های استان 
خویش، آشناست،  بسیار بیشتراست، جامعه ای که میخواهد 
اوقات نوجوان و جوانش، صرفا » پُر« شود، با پُر شدن زندانها، 
شلوغی دادگاه ها و ناهنجاریهای دیگر، مواجه میشود اما 
جامعه ای که در فکر توسعه است، به »غنی«ساختن اوقات 
فراغت می اندیشد چون میخواهد قوی ترین و مهمترین ابزار 
توسعه، یعنی نیروی انسانی توانمند را در اختیار داشته باشد.

طرحی برای توسعه؛
"پُرکردن" یا "غنی سازی" اوقات فراغت؟!
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 مدیر عامل بورس انرژی :

ارادهکافیبرایراهاندازیبازارآب
وجودندارد

مدیرعامل بورس انرژی ایران گفت: بحث راه اندازی بازار آب از جمله موضوعاتی 
است که از چند سال گذشته مورد بررسی و پیگیری قرار گرفته اما به نظر می رسد اراده 

کافی برای راه اندازی آن وجود ندارد.
»سید علی حسینی« به آخرین وضعیت راه اندازی بورس آب اشاره کرد و گفت: در 
این زمینه کمیته ای در بورس انرژی با حضور فعالان حاضر در این بازار، شرکت های 
خصوصی فعال در زمینه انتقال و تصفیه آب، وزارت نیرو و معاونت آب و آبفای این 

وزارتخانه تشکیل شد که این کمیته نحوه راه اندازی بازار آب را مورد بحث قرار داد.
براساس جمع بندی کمیته مذکور، مقرر شد در گام  حسینی خاطرنشان کرد: 
نخست، بازار آب برای مصارف صنعتی استفاده شود؛ به این صورت که برای مناطقی 
از کشور که آب مورد نیاز و کافی به آنها تخصیص پیدا نکرده، بازار رقابتی برای معاملات 
آب فراهم شود. مدیر عامل بورس انرژی اظهار داشت: بعد از بررسی های صورت گرفته 
در این کمیته، مشخص شد که سد »جگین« در هرمزگان از ظرفیتهای موجود برای 
انجام معاملات برخوردار است. وی اظهار داشت: این موضوع به وزارت نیرو و معاونت 
آب و آبفای این وزارتخانه ارجاع داده شد اما اقدام چندانی برای راه اندازی بورس آب 
صورت نگرفت. حسینی از آمادگی بورس انرژی ایران برای راه اندازی بورس آب خبر 
داد و افزود: اکنون ساز و کار راه اندازی این بازار فراهم است و بسترهای موجود حاکی 

از پتانسیل بالا برای راه اندازی بازار آب منطقه ای است.
مدیر عامل بورس انرژی ایران خاطرنشان کرد: با توجه به متفاوت بودن قیمت آب 
در مناطق مختلف کشور، نمی توان اقدام به راه اندازی بازار آب در کل کشور کرد زیرا 
نرخ آن در مناطقی مانند شمال ایران، سیستان و بلوچستان، اصفهان و شیراز یکسان 
نیست. وی خاطرنشان کرد: در استان کرمان سه شرکت از صنایع بزرگ بر روی خطوط 
انتقال آب خلیج فارس سرمایه گذاری کرده اند که اگر آب مصرفی با مازاد بر مصرف 
همراه باشد، اهمیت قیمت گذاری آب مازاد بر مصرف قابل تامل خواهد بود. چراکه 
باید پیرامون اینکه آب استحصال شده به چه مصرف کننده ای و با چه قیمتی تخصیص 
داده شود، مبنای شفاف و منصفانه ای از قیمت گذاری وجود داشته باشد که بر این 

اساس تشکیل بورس آب می تواند به این موضوع نیز کمک کند.
حسینی با بیان اینکه کمک به تامین مالی پروژه های انتقال و توسعه شبکه آبرسانی 
از دیگر کارکردهای بورس انرژی به شمار می رود، گفت: پروژه انتقال و آبرسانی، از 
طرح های بزرگ و برخوردار از حجم بالای سرمایه گذاری است که برای تامین منابع آن 

می توان از طریق بازار سرمایه،تامین مالی کرد.
سرمایه گذاری  بحث  در  دولت  کرد:  خاطرنشان  ایران  انرژی  بورس  عامل  مدیر 
با محدودیت قانونی مواجه است بنابر این تامین مالی از طریق بازار سرمایه برای 

پروژه های ملی در حوزه آب می تواند کمک کننده در جهت توسعه کشور باشد.
وی ادامه داد: عرضه، کشف قیمت و معاملات آب از یک طرف و موضوع تامین مالی 
از طریق بازار سرمایه، موضوع هایی هستند که بورس انرژی برای همه آنها از راهکار و 

بستر آماده برخوردار است.
حسینی با بیان اینکه خانوارها در موضوع برق و آب با شرکت های توزیع این دو کالا 
روبرو هستند، افزود: شرکت های توزیع جزو بازیگران اصلی بورس محسوب می شوند و 

خانوارها نمی توانند به صورت مستقیم در بورس خرید و فروش کنند.
برای  پایتخت  بر ظرفیت های موجود در  تاکید  با  ایران  انرژی  بورس  مدیر عامل 
راه اندازی بورس آب گفت: شهرداری ها با حجم زیادی از پساب های خانگی و صنعتی 
مواجه هستند که از طریق کشاورزان حاشیه تهران مورد استفاده قرار می گیرد و حال 
آنکه برای این پساب ها می توان از قیمت گذاری در بورس استفاده کرد. پساب های 
خانگی و صنعتی که به مصارف کشاورزی می رسد می تواند از طریق بورس انرژی به 

صورت شفاف قیمت گذاری شود.

دبیر انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو:

پژو۳۰۱باموتورایرانیعرضهمیشود

دبیر انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو گفت: پژو ۳۰۱ با موتور ایرانی 
ئی. سی EC۵( ۵( که بهبود یافته موتور تی. یو ۵ )TU۵( است، به بازار عرضه می 

شود.
»مازیار بیگلو«  افزود: موتور تی. یو ۵ که اکنون روی خودروهای پژو ۲۰۶ و همچنین 
برخی مدل های پژو پارس عرضه می شود، طرفداران زیادی در کشور دارد، اما موتور 

ئی. سی ۵ مدل ارتقا یافته آن است.
وی بیان داشت:  موتور ئی. سی ۵، حاصل کار مرکز تحقیقات موتور شرکت ایران 

خودرو است.
بیگلو، در خصوص داخلی سازی خودرو پژو ۳۰۱ گفت:  برای نخستین بار در تاریخ 
خودروسازی کشور، خودرویی با عمق داخلی سازی بیش از ۶۰ درصدی تولید می 

شود که تا چند ماه آینده به راحتی به ۸۰ درصد داخلی سازی افزایش می یابد.
وی ادامه داد:  اکنون ۳۰۰ قطعه ساز در ۹۰ درصد برنامه داخلی سازی این خودرو 

حضور دارند که تا ۴۵۰ قطعه ساز افزایش خواهد یافت.
دبیر انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو یادآور شد: پلتفرم مورد استفاده 
در ساخت  پژو ۳۰۱ یک پلتفرم جدید است، اما قطعه سازان کشورمان توانستند در 
فضای تحریم ها خود را به فناوری های روز برسانند. وی اظهار داشت:  نمونه های 
اولیه قطعات این خودرو از اوایل شهریور تحویل خودروساز خواهد شد تا پس از آن 
بررسی و تحویل قطعات آغاز شود. بیگلو همچنین در خصوص قطعه ئی. سی. یو 
)ECU یا کامپیوتر خودرو( گفت:  این قطعه سه تامین کننده اصلی در کشور دارد، اما 
از آنجایی که »های تک« )High Tech( است، وابستگی به خارج دارد. وی اضافه کرد: 
قراردادهایی برای تولید آی. سی ها و سایر قطعات الکترونیکی این قطعه با صنایع 
دفاع منعقد شده و امیدواریم امسال بتوانیم عمق داخلی سازی آن را افزایش دهیم. 
دبیر انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو توضیح داد:  هر  کامپیوتر خودرو 
)ئی. سی. یو( شامل بُرد الکترونیکی، آی. سی ها و نرم افزار است که برد و خط مونتاژ 
آن در کشورمان وجود دارد، اما برخی آی. سی هایی که روی برد یاد شده مونتاژ می 
شود در داخل تولید نمی شود و تامین کنندگان انگشت شماری در جهان دارد. وی 
خاطرنشان کرد:  با این حال صنایع دفاع قابلیت تولید این آی. سی ها را دارد و شاید 
تولید آنها در ابتدای راه صرفه اقتصادی نداشته باشد، اما با بالا رفتن شمارگان تولید، 
اقتصادی خواهد شد. پس از خروج شرکای خارجی از بازار ایران گروه صنعتی ایران 
خودرو عزم خود را جزم کرد تا با تقویت زنجیره ارزش تولید، محصول پژو ۳۰۱ را به 
صورت مستقل و بدون حضور شریک خارجی به تولید برساند. گروه صنعتی ایران 
خودرو توانست با توسعه همکاری با قطعه سازان توانمند، ارتباط با مراکز دانش بنیان 
و همچنین نهادها و مراکزی که با تولید قطعات با تکنولوژی بالا توانمندی حمایت از 
صنعت خودرو را دارند بتواند نتیجه اقتدار و مقاومت در برابر تحریم های ظالمانه غرب 
را با تولید محصول جدید و بکارگیری دانش و تخصص جوانان و متخصصان ایرانی به 

منصه ظهور برساند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت:

مجوزصنایع۱۰روزهصادرمیشود
 وزیر صنعت، معدن و تجارت، بهبود فضای کسب و کار را از اولویت های این وزارتخانه 
برشمرد و گفت: میانگین زمان صدور مجوز برای صنایع کوچک، متوسط و بزرگ 
نزدیک به ۱۰ روز است و با برنامه های جدی دولت، این مدت زمان کاهش خواهد 

یافت.
»رضا رحمانی«  دیروز حاشیه مراسم افتتاح نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان 
در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران در جمع خبرنگاران افزود:  در این 
زمینه در تلاشیم به صورت پنجره واحد و با استفاده از ابزارهای الکترونیکی و تحت 
وب، حضور افراد برای ارائه خدمات را به حداقل برسانیم. وزیر صنعت، معدن و تجارت 
در ادامه با اشاره به نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان خاطرنشان کرد: بی تردید 
یکی از مصداق های تولید ملی، رونق بخش ساخت مسکن است و فعال شدن این 

بخش جزو اولویت های امسال دولت و وزارت راه و شهرسازی قرار دارد.
وی ابراز امیدواری کرد بخش ساختمان بتواند به عنوان پیشران و موتور محرک تولید 
کشور عمل کند و این نمایشگاه نیز در همین راستا برپا شده است. رحمانی اظهار 
داشت:  یکی از اولویت های امسال وزارت صنعت، فعالسازی ظرفیت های غیرفعال 
واحدهای تولید است و تحرک بخش مسکن می تواند منجر به فعالسازی سایر بخش 
ها شود. آیین افتتاح نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان دیروز با حضور وزیر راه و 
شهرسازی و وزیر صنعت معدن و تجارت در محل دائمی نمایشگاه های تهران برگزار 

شد. نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان از ٦ تا ٩ مرداد ادامه خواهد داشت.

دلار به عنوان یکی از ارزهای اثرگذار در اقتصاد کشورها این روزها به ارز مزاحم تبدیل 
شده است. اقدامات سلطه جویانه آمریکا به ریاست جمهوری دونالد ترامپ با تکیه بر دایره 

نفوذ دلار در اقتصاد کشورها روز به روز نفرت از این ارز بین المللی را افزایش می دهد.
طی هفته ها و ماههای اخیر بارها و بارها شنیدیم که دو کشور توافقاتی برای عدم 
استفاده از دلار در مبادلات تجاری خود داشته و از ارز خود برای این مبادلات استفاده 

خواهند کرد.
در کشور ما نیز دلار بعد از سالها چمبره بر بازارهای داخلی و اغلب قیمتها به سرنوشتی 
مشابه دچار شده است لیکن نبود جایگرین مناسب از یک سو و چسبندگی و نفوذ بی 
اندازه این ارز مزاحم در اقتصاد از سوی دیگر هنوز این اجازه را به مسئولان بازارهای پولی 

و مالی نداده بود که تصمیم سخت و محکمی بگیرند.
چندین سال پیش و با موج شدید گرانی ارز ناشی از تحریم های آمریکا علیه ایران دولت 
با راه اندازی مرکز مبادلات ارزی تلاش کرد عرضه و تقاضای این ارز خارجی را در کنترل 
درآورد. اما چند نرخی بودن دلار نه تنها به بازار رانت خواری رونق داده بود بلکه به گفته 
کارشناسان ناتوانی در یکسان سازی نرخ ارز در حال تعمیق تمام معیب اقتصاد بوده و 

بر تمام بخش های اقتصادی و بخصوص صنعت اثرات مهلک و مخربی وارد کرده بود.
یوسف حسن پور کارسالاری رئیس وقت موسسه مطالعات و پژوهش های بازرگانی 
معتقد بود دولت و بانک مرکزی نمی توانند در صورت یکسان سازی نرخ ارز، روند افزایش 

قیمت را کنترل کنند و قطعاً شاهد جهش های قابل توجهی در قیمت ارز خواهیم بود.
وجود نقدینگی فراوان و بالا بودن احتمال رونق دوباره رفتارهای سفته بازانه از جمله 
مواردی بود که حسن پور را نگران ناتوانی بانک مرکزی در مدیریت نرخ ارز پس از یکسان 

سازی کرده بود.
این کارشناس اقتصادی بر مبنای همین نگرانی و احتمال اصرار دارد باید برای حمایت 

از بخش هایی که بیشترین آسیب را در صورت افزایش نرخ ارز آسیب می بینند، بسته های 
حمایتی تعریف کند؛ اقدامی که تا کنون نشانه ای از انجام آن مشاهده نمی شود.

از سوی دیگر مهدی پازوکی کارشناس اقتصادی نیز گفت: »دولت باید در بلند مدت 
به سمت یکسان سازی و تک نرخی شدن ارز برود. در شرایط فعلی مناسب نیست که 
ارز مبادله ای را افزایش دهند. یعنی اگر بانک مرکزی ذخایر ارزی مطمئنی با توجه به 
کاهش قیمت های نفت داشته باشد و اگر محاسبات کارشناسی درستی انجام داده باشد 
که بتواند ارز را به سمت یکسان سازی پیش ببرد، می تواند اقتصاد را به ثبات رسانده و به 

سمت رشد اقتصادی هدایت کند.«
وی افزود: »دونرخی بودن ارز رانت در اقتصاد ایجاد می کند و باعث می شود عده ای 

که رابطه دارند یا دسترسی به ارز مبادله ای دارند از یک رانت اقتصادی برخوردار شوند.«
بانک مرکزی یک سال بعد یعنی در سال ۹۶ از تصمیم خود مبنی بر راه اندازی بازار 
متشکل ارزی رونمایی کرده و اعلام کرد در این بازار نرخ واقعی دلار با تکیه بر عرضه و 

تقاضا تعیین خواهد شد.
اکبر کمیجانی، قائم مقام وقت بانک مرکزی حفظ آرامش و ثبات بازار ارز در جهت 
حمایت از تولید ملی و بهبود فضای کسب و کار را اولویت اصلی حوزه ارزی بانک مرکزی 
دانست و گفت: در این راستا بانک مرکزی اقداماتی از قبیل تقویت عرضه ارز و هدایت 
ارز صادرکنندگان غیرنفتی به بازار، تخصیص ارز به تقاضاهای واقعی، ممنوعیت مبادلات 
فردایی ارز، ابلاغ مقررات ناظر بر عملیات ارزی صرافی ها، راه اندازی سامانه سنا و اعلام 
نرخ ارز مورد عمل صرافی ها جهت مبادلات نقدی و ابلاغ دستورالعمل و ضوابط اجرایی 

خرید و فروش ارز به نرخ آزاد توسط بانک ها را انجام داده است.
وی همچنین با اشاره به عزم این بانک در حرکت به سمت یکسان سازی نرخ ارز گفت: 
بانک مرکزی در راستای برقراری شرایط مناسب برای اجرای کامل یکسان سازی نرخ ارز 

به کاهش تدریجی شکاف نرخ ارز رسمی با نرخ ارز بازار آزاد از ۱۱۲.۶ درصد در سال 
۱۳۹۱ به ۱۶.۲ درصد طی هفت ماهه اول سال ۱۳۹۶ اقدام کرده است.

اگرچه در دولت یازدهم تلاش های فراوانی توسط وزارت اقتصاد و بانک مرکزی برای 
یکسان سازی و ثبات در نرخ ارز صورت گرفت اما این تلاشها به صورت کاملًا جدی ناتمام 

مانده و به دولت دوازدهم موکول شد.
راه اندازی بازار متشکل ارزی دوسال به طول انجامید و با گذراندن نوسانات شدید از ۳ 

هزار تا ۱۷ هزار تومان نرخ ارز همچنان هیچ نشانی از بازار متشکل ارزی دیده نمی شد.
از تاثیرگذاری این بازار بر نرخ ارز اما هر بار اخابر جدیدی اعلام می شد. تا آنجا که 
فرهاد دژپسند، وزیر امور اقتصادی و دارایی در اولین نشست خبری خود ، توضیحاتی 
در خصوص قیمت ارز نیز داد و گفت: بررسی هایی در خصوص قیمت ارز صورت رگفته و 
مدل هایی برای تعیین قیمت ارز تدوین شده است، گفت: با عادی شدن شرایط، قیمت 

ارز بالاتر از هشت هزار تومان نخواهد بود.
سال گذشته عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به ابلاغ دستورالعمل 
سپرده ریالی مبتنی بر ارز طی روزهای آینده و نیز آغاز فرآیندهای اجرایی ایجاد بازار 
متشکل معاملات ارزی گفت: مجموعه این اقدامات در کنار برنامه ریزی های انجام شده 

برای اصلاح نظام پولی کشور نویدبخش استمرار ثبات در بازار پول و ارز کشور است.
در یکی از پست های اینستاگرامی عبدالناصر همتی نوشته شد: شورای پول و اعتبار دو 
سازوکار مهم در خصوص ارز را به تصویب رساند. اولی مقررات مربوط به راه اندازی »بازار 

متشکل معاملات ارزی« و دومی نیز دستورالعمل »سپرده ریالی مبتنی بر ارز«.
اخبار همتی در شبکه های اجتماعی در خصوص بازار متشکل ارزی به همین جا ختم 

نشد.
در یک یادداشت اینستاگرامی دیگر رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد: در مورد راه 
اندازی بازار معاملات آزاد نقدی و حواله ارز، مبتنی بر سازوکار حراج، با هدف کشف 
قیمت ارز و تسهیل تأمین نیازهای خدماتی و خرد مردم، به جمع بندی رسیدیم. این بازار 
با مشارکت بانک ها و صرافی های مجاز و نظارت و بازارگردانی بانک مرکزی در آینده نزدیک 

بطور گام به گام و با تمرکز بر معاملات نقدی راه اندازی خواهد شد.
این وعده رئیس کل طی یک سال گذشته به آرامی اما با قدرت به سمت اجرا شدن 
پیش رفت.، رئیس کل بانک مرکزی ماه گذشته در یک برنامه تلویزیونی، با بیان این که 
در حال حاضر قیمت از در کشورهای حاشیه ایران مانند امارات، یا در سلیمانیه عراق و 
هرات افغانستان تعیین می شود، گفت: با راه اندازی بازار متشکل ارزی قصد داریم تعیین 

قیمت واقع در داخل کشور صورت گیرد و دیگر دنباله روی خارج از کشور نباشیم.
وی که عزم جدی خود برای راه اندازی بازار متشکل ارزی را نشان داده بود در این باره 
در پست اینستاگرامی دیگر نوشت: در مورد راه اندازی بازار معاملات آزاد نقدی و حواله 
ارز، مبتنی بر سازوکار حراج، با هدف کشف قیمت ارز و تسهیل تأمین نیازهای خدماتی 
و خرد مردم، به جمع بندی رسیدیم. این بازار با مشارکت بانک ها و صرافی های مجاز و 
نظارت و بازارگردانی بانک مرکزی در آینده نزدیک بطور گام به گام و با تمرکز بر معاملات 

نقدی راه اندازی خواهد شد.
حال با گذشت بیش از ۷ سال از آغاز نوسانات شدید ارز و اثرات و تبعات منفیان در 

اقتصاد بالاخره زمان راه اندازی این بازار مشخص شد.
رییس کل بانک مرکزی ابراز امیدواری کرد با شروع به کار این بازار در آستانه عید قربان 

شاهد شکل گیری نرخ واقعی و شفاف اسعار خارجی به صورت اسکناس باشیم.
بازار متشکل ارزی که به آن به عنوان سوپرمن ارزی نگاه می کنند این روزها در صدر 
اخبار قرار دارد. اما اینکه این بازار بتواند از پس دلالان و سفته بازارن ارزی برآمده و بساط 
رانت خواری در این حوزه را به واسطه چند نرخی بودن برچیند موضوعی است که باید 

منتظر ماند و دید.

پرونده ای برای بازار متشکل ارزی؛

قلمرودلاردراقتصادکوچکمیشود

معاون وزیر کار با انتقاد از آموزش های تئوری و غیرعملی کلاس های کنکور گفت: ما نگران نسل آینده کشور هستیم که با چنین 
آموزش هایی توانمند نمی شوند و نمی توانند به تناسب اقتصاد دانش بنیان فرصت های کسب وکار را در اختیار بگیرند.

سلیمان پاک سرشت در مراسم روز ملی کارآفرینی و آموزش های فنی و حرفه ای و بزرگداشت فعالان حوزه مهارت در وزارت کار اظهار 
کرد: برای توفیق در حوزه مهارت آموزی باید همه کشور به کمک سازمان آموزش فنی و حرفه ای بیایند و در دولت و مجلس هر برنامه و 
اقدام توسعه ای که تصویب می شود در کنارش این سوال مطرح شود که آیا نیروی انسانی ماهر و توانمند برای اجرای آن برنامه وجود دارد 
یا نه؟ اگر تامین نیروی مهارتی را در کنار تصمیم گیری های کلان خود قرار بدهیم، تحول لازم در حوزه مهارت آموزی را شاهد خواهیم بود.
وی افزود: در تمام کشورهای منطقه جریان جدی برای موضوع مهارت آموزی شکل گرفته و خوشبختانه در کشور ما نیز با کمک 
مجلس شورای اسلامی، قانون نظام جامع مهارت آموزی تصویب و به تبع آن شورای عالی آموزشهای مهارتی تشکیل شده است تا با 
امیدواری بیشتری در این زمینه گام برداریم. پاک سرشت بحث اختصاصی شدن درآمدهای سازمان فنی و حرفه ای را از دیگر اقدامات 
عنوان کرد و گفت: برای آنکه در هر استانی یک نظام و برنامه خاص برای مهارت آموزی آن استان دیده شود نیاز داشتیم این بحث را 
عملیاتی کنیم.  وی گسترش نهضت مهارت افزایی را از جمله اولویت های سازمان متبوع خود ذکر کرد و گفت: برنامه دوم ما در یکسال 
گذشته ایجاد نهضت مهارت افزایی و توسعه و ترویج مهارت آموزی بود و در بحث مهارت افزایی بیشتر به دنبال شکل گیری همکاریها 
بودیم. معاون وزیر کار با بیان اینکه امروز دغدغه ما مهارت نداشتن همه ایرانیان  نیست، گفت: دغدغه ما مرتبط نبودن شرکای اجتماعی 
با همدیگر در این زمینه است. چرا که  کار مهارت آموزی یک ائتلاف جمعی می خواهد. لذا تفاهم نامه های موثری را با بنگاه های مختلف 
بستیم و مجمع خیرین هم در این زمینه اعلام آمادگی کردند. وی از ترویج آموزش های فنی و حرفه ای به عنوان یکی دیگر از اولویتهای 
سازمان نام برد و گفت:  متاسفانه آنطور که باید در سال گذشته کسی ما را در حوزه ترویج آموزشهای مهارتی همراهی نکرد. قطعا در 

خصوص مهارت آموزی در کشور غفلت هایی صورت گرفته است در حالی که در پذیرش حوزه مهارت آموزی باید ۱۰ برابر کار کنیم.
رییس سازمان آموزش فنی و حرفه ای ادامه داد: کلاس ها و آموزشگاه های کنکور امان خانواده ها را بریده و من نگرانی جدی برای نسل 
آینده دارم که توانمند نیست و به تناسب اقتصاد دانش بنیان نمی توانند فرصتهای کسب و کار را در اختیار بگیرند. پاک سرشت در پایان 
اظهار کرد: در حوزه آموزش و پرورش و آموزش عالی با کمبود تقاضای آموزشی مواجه هستیم لذا درخواست من این است که از فضاهای 

آموزشی برای ترویج نهضت مهارت آموزی استفاده کنیم.

 صندوق بین المللی پول در گزارشی اعلام کرد: بحران تعرفه ای آمریکا و چین، کاهش تقاضا در هند و برزیل، ایجاد اختلال در 
عرضه کامودیتی )مواد اولیه( در روسیه،  شیلی و تحریم های اعمال شده علیه ایران سبب شده است رشد اقتصادی جهان با کندی 

روبه رو شود و چشم انداز تاریکی داشته باشد.
به گزارش پایگاه رسمی صندوق بین المللی پول، تحلیلگران اقتصادی بر این باورند که در صورت بهبود رشد اقتصادی در 
کشورهای در حال توسعه و بازارهای نوظهور مانند ایران، آرژانتین، ترکیه و ونزوئلا شاخص اقتصاد جهانی در سالهای ۲۰۱۹ تا 
۲۰۲۰ با رشد رو به  رو خواهد شد. بر اساس ان گزارش، بیش از ۷۰درصد از رشد اقتصادی سال ۲۰۱۹ تا ۲۰۲۰ به  کشورهای در 

حال توسعه و اقتصادهای نوظهور ارتباط دارد.
به گزارش پایگاه رسمی صندوق بین المللی پول، اقتصاد کشورهای توسعه یافته مانند آمریکا، انگلیس، ژاپن و  کشورهای منطقه 

یورو در سه ماه اول ۲۰۱۹ با رشد روبه رو شدند.
در این گزارش همچنین پیش بینی شده است: مادامی که این کشورهای برای توسعه رشد اقتصادی خود به تقاضاهای خارجی 

وابسته اند، ممکن است رشد اقتصادی این کشورها در آینده با سرعت کمتری پیش رود.
به عنوان مثال پیش بینی شده است میزان رشد اقتصادی آمریکا تا پایان ۲۰۱۹ با رشد یک دهم درصدی تا ۱.۹ درصدی روبه رو 
شود. ولی به باور شماری از تحلیلگران اقتصادی این رقم به سبب جنگ تعرفه ای این کشور با چین ممکن است به ۱.۷ درصد 

تنزل یابد.
بر اساس این گزارش،  همچنین پیش بینی شده است میزان رشد اقتصادی در اقتصادهای در حال توسعه و بازارهای نوظهور تا 

پایان ۲۰۱۹ با ۳ دهم درصد کاهش به ۴.۱ درصد و تا پایان سال ۲۰۲۰ با یک دهم درصد کاهش به ۴.۷ درصد برسد.  
این گزارش همچنین نشان می دهد اتخاذ سیاست پولی مناسب از سوی اقتصادهای بزرگ جهان سبب بهبود وضع اقتصادی 
در بازارهای نوظهور و کشورهای در حال توسعه شده است ولی تشدید بحرانهای تجاری این کشورها را با مشکلاتی روبه رو کرده 

است.
بر اساس این گزارش، احتمالا تشدید جنگ تعرفه ای میان آمریکا و چین در ماه مه )اردیبهشت-خرداد ۹۸( سبب می شود میزان 

تولید ناخالص داخلی جهانی در سال ۲۰۲۰ با کاهش نیم درصدی روبه رو شود.

معاون وزیر کار اعلام کرد

کلاسهایکنکوربلایجانمهارتآموزیشدهاست!
صندوق بین المللی پول: 

تحریمایرانرشداقتصادیجهانراکندکرد

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۳۹۶ شماره  رای   -۱
۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۷۱ خانم فاطمه فرخ فرزند محرم در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۸۹/۸۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی 
از ۲۱۶۱-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند 

رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از سید حسین فاطمی . )م الف ۱۶۴۳ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۵۷۴ شماره  رای   -۲
۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۵۶ آقای رضا روح پرور فرزند علی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۱۵۹ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۲۱۷۴  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی 

. )م الف ۱۶۴۴ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۳۰۶ شماره  رای   -۳
از  قسمتی  در  ابراهیم  فرزند  قدیانی  رمضان  آقای   ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۲۹
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۹۷/۶۰ مترمربع پلاک 
شماره ۲ فرعی از ۱۸۲۳-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 
طی قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از سید 

مصطفی شریفی. )م الف ۱۶۴۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۳۴۷۲ شماره  رای   -۴
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۱۵ آقای مهدی سلطان عینی فرزند علی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۱۴۵ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از ۲۴۷۵  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از پرویز سلطان عینی . )م الف ۱۶۴۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۵۳۰۱ شماره  رای   -۵
محمدقلی  فرزند  علیخانی  معتمد  معصومه  خانم   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۶۷۶۰
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۱۱۲/۲۰ 
مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۸۶۸  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم خریداری طی مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید محمد رضوی . )م الف ۱۶۴۷( 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۹۰۵ شماره  رای   -۶
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۴۴۲ خانم طاووس سخندان فرزند اردوخان در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۱۲۶/۴۳ مترمربع پلاک 
شماره ۲۴ فرعی از ۱۹۴۷  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از سید حسن و سید محمود 

شمس الدینی ورثه سید حسین شمس الدینی. )م الف ۱۶۴۸ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۸۴۹ شماره  رای   -۷
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۷۳ آقای سید احمد حسینی فرزند سید حسن در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۴۵/۱۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۴ فرعی از باقیمانده ۲۶۰۸  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از عباس خاکفرجی 

)توسط اکبر(. )م الف۱۶۴۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۸۹۰ شماره  رای   -۸
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۹۲ معصومه حق وردی فرزند نوراله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۶۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۲۱۸۶ و ۲۱۸۵  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی  . )م الف ۱۶۵۰( 

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۷۹۹۹ شماره  رای   -۹
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۷۶ آقای صفر حسین اعلائی فرزند نوروز علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۱۲۵/۰۵ مترمربع پلاک 
شماره ۴ فرعی از ۲۶۰۷  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از سید ابراهیم دربانی. )م 

الف ۱۶۵۱( 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۰۲۳ شماره  رای   -۱۰
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۹۱ زهرا براتی فرزند نادعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۲۵۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۱۷۴  
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از فریدونی روشنی . )م الف ۱۶۵۲( 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۷۳۹ شماره  رای   -۱۱
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۶۷۶۵ آقای محرم نوراللهی آرباطان فرزند علی اکبر در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۵۵/۵ مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از ۱۹۷۱-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از سید احمد فاتحی. )م الف 

 ) ۱۶۵۳
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۰۵۴ شماره  رای   -۱۲
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۰۴ خانم تاج حق خانلو فرزند شهباز علی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۹۸ مترمربع پلاک شماره 
باقیمانده ۲۵  فرعی از ۱۹۵۶  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از رسول زرجینی و محمد 

صبوری. )م الف ۱۶۵۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۱۲۷ شماره  رای   -۱۳
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۴۶ آقای مهدی صفری زنجانی فرزند یدالله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۱۰۸ مترمربع پلاک شماره 
۱/۷۲ فرعی از ۲۷۳۸-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از مهدی وهابی. )م الف ۱۸۷۴( 

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۷۷۹ شماره  رای   -۱۴
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۵۶ آقای عباس عزیزی نیا فرزند علی اکبر در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۱۶۰/۹۵ مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از ۱۸۸۳ و ۱۸۸۴-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی. )م الف ۱۸۷۵ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۰۲۱ شماره  رای   -۱۵
از  قسمتی  در  اله  ولی  فرزند  بختیاری  محمد  آقای   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۷۶
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۵۵ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از ۱۹۶۷-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از مهدی شاکری. )م الف ۱۸۷۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۱۱۸ شماره  رای   -۱۶
از  قسمتی  در  اله  ولی  فرزند  رضائی  محمد  آقای   ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۳۹
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۱۲۰/۸۸ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰ فرعی از ۱۹۴۷-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 
مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از جواد محمدی . )م 

الف ۱۸۷۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۴۰ شماره  رای   -۱۷
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۲۳۹ آقای حمید افشار  فرزند ابراهیم در دو دانگ از شش 

دانگ به مساحت شش دانگ ۷۱/۲۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از  ۲۲۰۷  اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت 

مشاعی مع الواسطه از مصطفی رضویان ورثه سیدمحمد رضویان . )م الف۱۸۷۸ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۴۱ شماره  رای   -۱۸
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۲۴۰ آقای سعید افشار فرزند ابراهیم در دو دانگ از ششدانگ 
به مساحت ششدانگ ۷۱/۲۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۲۰۷-  اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی 

مع الواسطه از مصطفی رضویان ورثه سید محمد رضویان. )م الف ۱۸۷۹ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۳۹ شماره  رای   -۱۹
از  دانگ  دو  در  ابراهیم  فرزند  افشار  مصطفی  آقای   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۹۳۸
ششدانگ به مساحت ششدانگ ۷۱/۲۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۲۰۷-  اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند 
مالکیت مشاعی مع الواسطه از مصطفی رضویان ورثه سید محمد رضویان. )م الف 

)۱۸۸۰
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۰۱۱۳ شماره  رای   -۲۰
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۹۱ خانم اکرم دیوبند فرزند رجب در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۷۱/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۶۰ 
فرعی از  ۱۹۴۱- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی برابر صفحه ۳۸۲ دفتر ۸۰ . )م الف ۱۸۸۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۵۲۲ شماره  رای   -۲۱
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۴۳ آقای  غلامرضا صفری مهتاش فرزند محمدتقی در سه 
دانگ از ششدانگ به مساحت ششدانگ ۱۱۸/۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹۶۵-  
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند 
مالکیت مشاعی مع الواسطه از حسین و علی و قدسی و بتول و مصطفی رضویان و فخری 

رضوی مطلق و اعظم میرشجاعی ورثه محمد رضویان. )م الف۱۸۸۲ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۵۲۱ شماره  رای   -۲۲
در  غلامرضا  فرزند  مهتاش  صفری  رضا  علی  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۴۲
سه دانگ از ششدانگ به مساحت ششدانگ ۱۱۸/۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از  
۱۹۶۵- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند 
رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از حسین و علی و قدسی و بتول و مصطفی 

رضویان و فخری رضوی مطلق و اعظم میرشجاعی ورثه محمد رضویان. )م الف۱۸۸۳ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۹۳۹ شماره  رای   -۲۳
۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۸۱ آقای رهبر امیری فرزند عبادالله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداثی بنا شده به مساحت ۹۳ مترمربع پلاک شماره ۱۸۱ فرعی 
از ۱۹۴۷  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند 
رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از سید حسین شمس الدینی. )م الف۱۸۸۴ (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1398/04/22 تاریخ انتشار دوم: 1398/05/07
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده۳قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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رییس هیات فوتبال مازندران: 

پولیبرایپرداختبدهیهاینساجینگرفتهایم
رییس هیات فوتبال مازندران می گوید 
هنوز پولی از طرف مالک باشگاه نساجی 
قرار  مازندران  فوتبال  هیات  اختیار  در 
طلبکاران  با  هیات  این  تا  است  نگرفته 

باشگاه مذاکره کند.
غلامرضا بهروان درباره وضعیت باشگاه 
نساجی اظهار کرد: قبلا بین مالک جدید 
و قدیم باشگاه یک مبایعه نامه نوشته شده 
بود اما چند روز قبل در تهران یک جلسه 
بین هر دو مالک و مسوولان استان مازندران برگزار شد. در این جلسه یک متمم جدید 
نوشته شد و طبق آن قرار شد بخشی از بدهی باشگاه را مالک جدید و بخشی دیگر را مالک 

قبلی باشگاه پرداخت کنند.
او در پاسخ به این پرسش که آیا قرار شده است مبلغی از طرف مالک جدید در اختیار 
هیات فوتبال مازندران قرار بگیرد تا این هیات برای پرداخت بدهی طلبکاران اقدام کند، 
گفت: من در جلسه آخر در تهران حضور نداشتم و فقط تلفنی با من صحبت شد. بله 
چنین چیزی مطرح شده است اما چیزی هنوز به ما اعلام نشده است. نه نامه ای گرفتیم 
و نه پولی. در ضمن هیات فوتبال یک اختیارات و وظایف قانونی دارد که مطابق آن سعی 
می کند به باشگاه کمک کند. بهروان درباره وضعیت ورزشگاه شهید وطنی هم اظهار کرد: 
کارهای ورزشگاه در حال انجام است. ۹۵ درصد کار رختکن ها انجام شده، صندلی ها 
در حال نصب هستند، قرارداد گیت های ورزشگاه نیز بسته شد است و نور و اسکوربورد 
هم که از سال قبل در ورزشگاه بود. تا قبل از شروع لیگ این ورزشگاه برای مسابقات 
نساجی آماده می شود. مسوولان استان در تلاش هستند تا این نواقص را مرتفع کنند. 
من از نمایندگان استان در مجلس می خواهم که اعتبارات بیش تری در اختیار نساجی 
در  برای  نساجی  باشگاه  درباره درخواست  مازندران  فوتبال  رییس هیات  قرار دهند. 
اختیار گرفتن ورزشگاه شهید وطنی هم، گفت: من هم موافق چنین موضوعی هستم. 
یک قانونی در سطح بین المللی هست که ورزشگاه ها را به مدت طولانی مثلا ۴۰ سال 
در اختیار یک باشگاه قرار می دهند تا بتواند از آن ورزشگاه بهره برداری کند. کاری که 
شهرداری میلان برای آث میلان و اینتر میلان کرده است. ورزشگاه شهید وطنی متعلق 
به مردم است. مالک این ورزشگاه وزارت ورزش است و این وزارت خانه باید با واگذاری 
ورزشگاه موافقت کند. در بازیدید یکه از این ورزشگاه شده است نماینده وزارت ورزش و 

جوانان هم حضور داشته است.

حمید بابازاده:

استقلالبهدودروازهبانبزرگوهمسطح
نیازدارد

 مربی پیشین استقلال گفت: تجربه نشان داده تیم بزرگی مثل استقلال باید همزمان 
دو دروازه بان بزرگ و هم سطح و در کنار آنها یک دروازه بان جوان و مستعد داشته باشد.

حمید بابازاده اظهار داشت: مطمئنا لیگ پیش رو لیگ جذابی است و شاهد رقابت 
تیم های بیشتری برای قهرمانی و داغ بودن کورس قهرمانی خواهیم بود. استقلال اگر 

می خواهد از قافله تیم هایی که سرمایه گذاری بالایی انجام داده اند.
مربی سابق آبی پوشان بیان داشت: این تیم هنوز در پست هافبک بازیساز خلاء دارد و 

باید یک بازیکن طراح درجه یک به خدمت بگیرد. 
بابازاده با اشاره به نقش امید ابراهیمی و جباروف در سنوات گذشته بیان داشت: وقتی 
امید ابراهیمی و جبارف از استقلال جدا شدند، تیم در شروع فصل بعد دچار افت شدیدی 
شد و پس از جذب پاتوسی دوباره به شرایط خوب بازگشت. یا بعد از دربی با محروم شدن 
باقری امتیازاتی را از دست دادیم که به قیمت از دست رفتن قهرمانی تمام شد و این نشان 

دهنده نقش کلیدی هافبک های میانی است.
پیشکسوت آبی ها اضافه کرد: باتوجه به شرایط کنونی تیم و تمریناتی که از استراماچونی 
شاهد هستیم، در صورت جذب یک هافبک میانی طراح، استقلال شانس زیادی برای 

قهرمانی خواهد داشت.
مربی پیشین دروازه بانی آبی پوشان در خصوص شرایط این تیم در درون دروازه تصریح 
کرد: استقلال باید دو دروازه بان بزرگ و هم سطح و در کنار آنها یک دروازه بان جوان اما 
مستعد داشته باشد. این تنها رمز موفقیت در آخرین سنگر تیم بزرگی مثل استقلال است. 

مدیر تیم فوتسال محمد سیمای قم :

شکستدربهبهانرافراموشکردهایم
مدیر تیم فوتسال محمد سیمای قم تاکید کرد تیم سوهان محمد سیما شکست در 

بهبهان را به دست فراموشی سپرده است.
علی مسعودی اظهار داشت: تیم فوتسال سوهان محمد سیمای قم در هفته پنجم لیگ 
برتر فوتسال ایران در بهبهان دو بر یک برابر تیم اهورای این شهر مغلوب شد و این باخت به 

منزله دومین شکست فصل برای تیم سوهان محمد سیما بود.
وی افزود: نماینده قم در این مسابقه شایسته شکست نبود و آنچه کادر فنی بر آن اذعان 
دارند این است که با وجود عملکرد فنی نامناسب در دقایقی از مسابقه، باز هم لایق کسب 

امتیاز و حتی پیروزی در این بازی بودیم اما گاهی شرایط از کنترل خارج می شود.
مدیر تیم فوتسال سوهان محمد سیمای قم گفت: از مهمان نوازی گرم مردم بهبهان و 
باشگاه اهورا قدردانی می کنم و این یک مسابقه برادرانه برای ما بود با این حال هر تیمی به 
دنبال پیروزی است و همه چیز برای پیروزی به تیم میزبان روی خوش نشان داد و امیدوارم 

این شکست را در بازی برگشت با این تیم جبران کنیم.
مسعودی بیان داشت: تیم سوهان محمد سیما شکست در بهبهان را به دست فراموشی 
سپرده است و از امروز برای دیدار برابر تیم ستارگان ورامین در هفته ششم لیگ آماده 
می شود. نباید امتیاز بازی های خانگی را از دست دهیم و به همین دلیل، بازی با ستارگان 

ورامین یک بازی مهم و حساس برای ما به شمار می رود.
وی عنوان کرد: دیدار برابر ستارگان ورامین عصر روز جمعه در سالن شهید حیدریان قم 
برگزار می شود و امیدوارم باز هم با حمایت هواداران قمی بتوانیم در این بازی پیروز شویم و 

فاصله کم کنونی با صدر جدول را کاهش دهیم.
 

رئیس هیئت دو و میدانی استان قم اعلام کرد 

کسب6مدالتوسطدوومیدانیکارانقمی
ازمسابقاتقهرمانیکشور

 رئیس هیئت دو و میدانی استان قم اعلام کرد دو و میدانی کاران قمی ۶ مدال مسابقات 
قهرمانی کشور را کسب کردند.

علی رضایی اظهار داشت: رقابت های دو و میدانی قهرمانی کشور در تهران به پایان 
رسید و حاصل تلاش تیم دو و میدانی استان قم در این رقابت ها کسب ۶ مدال و کسب 

عنوان هفتمی در بخش مجموع مدال ها بود.
وی افزود: در این مسابقات در ماده ۱۱۰ متر مانع علی سلامتیان با رکورد ۱۴.۶۸ ثانیه 
به مقام دوم و مدال برنز رسید و در همین ماده علی کشاورز با رکورد ۱۴.۹۰ ثانیه در جایگاه 
چهارم قرار گرفت. همچنین در ماده پرش توسط میلاد دریساوی با رکورد ۷.۳۲ ثانیه به 
مدال نقره دست یافت.رئیس هیئت دو و میدانی استان قم گفت: در ماده ۴ در ۱۰۰ متر 
امدادی تیم استان قم با ترکیب علی قاسم بابایی، مهدی رضایی، علی سلامتیان و علی 
کشاورز صاحب نشان نقره شد و در ۴۰۰ متر بامانع رضا ملک پور از قم با زمان ۵۲.۸۸ ثانیه 

به مقام دوم دست پیدا کرد.
رضایی بیان داشت: در همین ماده حسن نیک نظر با رکورد ۵۸.۱۴ در جایگاه هشتم 
قرار گرفت. در پرش با نیزه سی دعلیحسینی با رکورد ۴.۴۰ قهرمان شد و علی محمدعلی 
زابلی با رکورد ۴.۲۰ به مقام سوم و مدال برنز رسید.وی عنوان کرد: تیم دو و میدانی قم در 
مجموع با ۷ یک طلا، ۳ نقره و ۲ برنز در جایگاه هفتم قرار گرفت در حالی که یک طلای 

بیشتر این تیم را حداقل در رتبه سوم جدول مجموع مدال ها قرار می داد.

قمقهرمانکاراتهایرانشد
تیم منتخب کاراته استان قم با کسب بیشترین مدال بالاتر از دیگر رقبای خود روی 

سکوی نخست پیکارهای سال ۱۳۹۸ شوتوکان کاراته دو ایران جای گرفت.
 به گزارش فارس ، قم که همواره یکی از استان های موفق، شاخص و سازنده در کاراته 
ایران بوده و در دوره های قبلی مسابقات سبک شوتوکان کاراته دو ایران موفق به کسب 
رتبه نخست و عنوان قهرمانی شده بود، در پیکارهای سال ۱۳۹۸ نیز این روند را ادامه 
داد و فاتح این پیکارها شد. این در حالی است که امسال با برنامه ریزی مسوولان سبک 
شوتوکان کاراته دو ایران، بیستمین دوره مسابقات قهرمانی کشور در سالن دو هزار نفری 
مجموعه ورزشی شهید حیدریان به انجام رسید و ۵۰۵ کاراته کا در ترکیب تیم های منتخب 
۱۹ استان برای کسب رتبه های برتر و مدال های طلا، نقره و برنز به روی تاتامی رفتند. 
مسابقات در تمام رده های سنی با حضور نخبه ها و استعدادهای رده پایه و همچنین 
چهره های شاخص رده سنی بزرگسالان به انجام رسید و داوران قضاوت نزدیک و حساسی 
داشتند، تا اینکه در رده بندی نهایی تیم منتخب کاراته قم بالاتر از دیگر رقبا به مقام 
قهرمانی این دوره از مسابقات دست یافت. در این دوره از پیکارها تیم هیات کاراته فارس 
عنوان نایب قهرمانی را به دست آورد و تهرانی ها سوم شدند، ضمن اینکه با رای مسوولان 
برگزاری این دوره از مسابقات کاپ اخلاق به تیم منتخب کاراته خراسان شمالی رسید، 
در شرایطی که رئیس سازمان جهانی شوتوکان کاراته دو ایران در کشورمان غلامرضا 
دباغیان است. دباغیان در سال های بعد از پیروزی انقلاب یکی از مربیان سازنده کاراته 
قم به شمار می رود و شاگردان زیادی را از بین استعدادها و نخبه های کاراته قم نظیر مجید 
عبدالحسینی، علیرضا کتیرایی، مهدی عموزاده، مهدی جعفری و سعید آشتیان به سطح 
اول کاراته ایران، آسیا و جهان معرفی کرد و با تجربه نزدیک به دو دهه سرمربیگری تیم های 

ملی، افتخارات زیادی نیز کسب کرده است.

هت تریک در بحرین؛ 

نوید ظهور یک نسل طلایی جدید در والیبال ایران
 برای سومین سال پیاپی والیبال ایران در بحرین به مدال طلا 

دست یافت تا ظهور یک نسل طلایی جدید را نوید دهد.
زیر ۱۹ سال جهان  والیبال  در مسابقات  ایران  سال ۲۰۱۷ 
به مقام قهرمانی رسید. یک سال بعد بازیکنان آن تیم که به 
رده سنی جوانان رسیده بودند در سال ۲۰۱۸ به مدال طلای 
مسابقات زیر ۲۰ سال آسیا دست یافتند. حالا همان تیم در 
مسابقات زیر ۲۱ سال ۲۰۱۹ جهان به مقام قهرمانی و مدال طلا 
دست یافت. هر سه مسابقه هم در کشور بحرین برگزار شد تا این 
کشور خوش یمن برای والیبال ایران، سرزمینی برای تولد یک 

نسل طلایی جدید باشد.
پیش از این ۱۹ دوره مسابقات جوانان جهان برگزار شده بود 
و ایران فقط یک بار در تاریخ توانسته بود به جمع چهار تیم برتر 
آسیا برسد. ایران در آن مسابقات به مدال برنز رسید و بازیکنانی 
داودی،  مثل سیدمحمد موسوی، شهرام محمودی، رحمان 
عبدالرضا علیزاده و آرش کشاورزی را به والیبال کشور معرفی 

کرد.
پس از ۱۲ سال، جوانان والیبال ایران با تاریخ سازی، به مقام 
قهرمانی جهان رسیدند تا خیلی ها را به آینده امیدوارتر کنند. در 
چند سال گذشته که والیبال ایران دوران درخشانی را در سطح 
جهان سپری می کند، بارها این سوال مطرح شده است که اگر 
نسل کنونی بازیکنان ملی پوش کنار بروند، جایگزین مناسبی 
زیر  تیم  حاضر  حال  ستاره های  شاید  دارد؟  وجود  آنها  برای 
۲۱ سال ایران پاسخ مناسبی به این سوال بدهند که بله آینده 

درخشانی در انتتظار والیبال ایران است.
همیشه این دغدغه برای اهالی والیبال وجود داشت که در 
رده های سنی پایه، بیشتر از آنکه کسب مقام و نتیجه تیم اهمیت 

داشته باشد، این موضوع مهم است که چند نفر از بازیکنان 
قابل  بازیکن  آینده  در  و جوانان می توانند  نوجوانان  تیم های 
اعتمادی برای تیم بزرگسالان باشند. در سال های گذشته گاهی 
فقط یک یا ۲ بازیکن از یک نسل تیم نوجوانان و جوانان، به 
آینده درخشانی در سطح بزرگسالان می رسید. اما این بار ماجرا 
متفاوت است. حتی برای دیدن درخشش برخی از این بازیکنان 

در رده بزرگسالان، نیازی نیست منتظر رسیدن آینده باشید.
از سال ۲۰۱۸ ایگور کولاکوویچ سرمربی تیم ملی ایران تلاش 

کرد که راه را برای ورود بازیکنان جوان تر به تیم باز کند. در همان 
سال بود که مرتضی شریفی، امیرحسین توخته و محمدرضا 
حضرت پور توجه او را جلب کردند. این سه بازیکن در فهرست تیم 
ایران در لیگ ملت ها و مسابقات قهرمانی جهان حضور داشتند 
و حتی شریفی یکی از بازیکنان اصلی تیم ملی بود. درخشش 
شریفی در ترکیب تیم ملی باعث شد او به تیم ورونا ایتالیا برود 
و جوان ترین لژیونر تاریخ والیبال ایران در سری آ لقب بگیرد. 

شریفی امسال به تیم بورسا ترکیه ملحق شده است.

امسال هم پوریا یلی و محمدرضا حضرت پور در تیم ملی بازی 
می کردند. حضرت پور لیبروی اصلی تیم ملی ایران است و به 
احتمال زیاد تا سال ها این پست را در تیم ملی ایران بیمه می کند. 
وجود  با  ایران هم  تیم جوانان  کاپیتان  اسفندیار  امیرحسین 
اینکه هنوز در ابتدای راه قرار دارد، تجربه بالا و افتخارات زیادی 
کسب کرده است. طلای نوجوانان آسیا ۲۰۱۴، برنز نوجوانان 
جهان ۲۰۱۵، نقره جوانان آسیا ۲۰۱۶، طلای نوجوانان جهان 
۲۰۱۷، طلای جوانان آسیا ۲۰۱۸، نقره جام کنفدراسیون آسیا 
۲۰۱۸ و طلای جوانان جهان ۲۰۱۹ عناوین تیمی اسفندیار در 
پنج سال اخیر است. او همچنین به عنوان بهترین دریافت کننده 
مسابقات نوجوانان آسیا ۲۰۱۴، جوانان آسیا ۲۰۱۶ و نوجوانان 
جهان ۲۰۱۷ را به دست آورده و عنوان ارزشمندترین بازیکن 
نوجوانان جهان ۲۰۱۷، جوانان آسیا ۲۰۱۸ و جوانان جهان 

۲۰۱۹ را از آن خود کرده است.
در چند سال اخیر هدایت تیم های نوجوانان و جوانان ایران 
بر عهده محمد وکیلی و بهروز عطایی قرار داشته است. این ۲ 
مربی نقش پر رنگی در حرکت چرخه بازیکن سازی در والیبال 
کشور بازی کرده اند. وکیلی به عنوان سرمربی تیم نوجوانان، به 
دنبال یافتن بازیکنان با قد بلند و شرایط جسمی مناسب است 
و همین موضوع باعث شده به تدریج میانگین قدی در والیبال 

ایران بالاتر برود.
شرایط سنی برخی بازیکنان تیم جوانان، هنوز مناسب بازی 
در رده نوجوانان است. مهران فیض، مهدی جلوه، بردیا سعادت 
و امیرحسین توخته می توانند در مسابقات قهرمانی نوجوانان 
مسابقات  و   ۲۰۲۰ آسیا  جوانان  رقابت های   ،۲۰۱۹ جهان 

جوانان جهان ۲۰۲۱ نیز به میدان بروند.

 کارشناس والیبال ایران با اشاره به قهرمانی تیم جوانان ایران در مسابقات جهانی، گفت: 
مربیان ایرانی تاکنون اتفاقات بزرگی را رقم زده اند.

مصطفی کارخانه درباره قهرمانی تیم والیبال جوانان در رقابت های جهانی گفت: با توجه 
به حضور ۳-۴ دوره ام در رقابت های قهرمانی جهان به خوبی می دانم که جوانان ایران 
کار بزرگی انجام دادند. عنوان قهرمانی جهان در رده جوانان به سادگی به دست نمی آید. 
والیبالیست های جوان ایران کار بزرگی انجام دادند. بهروز عطایی سرمربی تیم و فدراسیون 
می دانند چه کاربزرگی انجام داده اند. آنها دل مردم را شاد کردند و امیدوارم بازیکنان جوان 

به حال خود رها نشوند.
*توجه به چشم سرمایه بهترین پاداش است

کارشناس والیبال با تاکید بر اینکه در گذشته نگرانی هایی درباره پشتوانه تیم ملی 
بزرگسال وجود داشت گفت: نگران جایگزین سعید معروف و موسوی بودیم اما حالا با 
قهرمانی جوانان در جهان دیگر جای نگرانی نیست. بهترین پاداش برای این تیم این است 

که مورد توجه قرار بگیرند و به آنها به چشم سرمایه نگاه شود.
*قهرمانی در جهان سنت شکنی بود

وی در پاسخ به این سوال که قهرمانی تیم پیش از آغاز مسابقات قابل پیش بینی بود 
یا خیر؟ گفت: کسب نتیجه در هیچ تورنمنتی را نمی توان پیش بینی کرد اما با توجه به 
بضاعتی که در تیم وجود داشت و اینکه حدود ۶ بازیکن سابقه بازی در تیم بزرگسال را 
داشتند حضور در جمع چهار تیم شدنی بود. اینکه تیم موفق شد در فینال بازی های 

حضور پیدا کند و قهرمان شود سنت شکنی بود.
*با اتحاد و همبستگی می توان کارهای بزرگی کرد

کارخانه افزود: حالا نوبت تیم بزرگسالان است تا بتوانیم عنوان قهرمان جهان را کسب و 
ثابت کنیم والیبال از بهترین تیم های توپی و گروهی در ایران است. به این باور رسیده ایم 
که در رده های سنی والیبال کارهای بزرگ انجام دهیم. مربیان تجربه و آگاهی لازم را دارند، 
شرایط سخت افزاری در فدراسیون مهیا است. ما راه را پیدا کرده ایم. فدراسیون نشان داده 

با خرد جمعی، اتحاد جمعی و همبستگی می توان کارهای بزرگی کرد.
*مربیان ایرانی باید مورد توجه قرار بگیرند

کارخانه که در سال ۲۰۰۷ هدایت تیم جوانان را در رقابت های قهرمانی جهان بر عهده 
داشت و برای نخستین بار عنوان سومی برای ایران به دست آمد در پاسخ به این سوال که آیا 
از پتانسیل مربیان ایرانی به خوبی استفاده می شود؟ گفت: تمام قهرمانی ها و اولین های 
والیبال در رده سنی نوجوانان و جوانان در سطح آسیا و جهان توسط مربیان ایرانی به دست 
آمده است. مربیان ایرانی باید بیش تر مورد توجه قرار بگیرند. به شرط حمایت و باور مربیان 

ایرانی نتایج خوبی به دست خواهد آمد.
*وظیفه سنگینی بر دوش عطایی است

وی در ادامه تاکید کرد: مربیان رده های نوجوانان و جوانان باید بدون تغییر به کار خود 
ادامه دهند. قطعاً وظیفه سنگینی بر دوش بهروز عطایی است. دو سال دیگر مسابقات 
قهرمانی جهان برگزار می شود و از امروز باید به فکر آینده باشیم. تا به امروز ۹۰ درصد کار 
خوب پیش رفته است. امیدوارم به صد درصد برسیم و بدون نگران و دغدغه به راه ادامه 
دهیم. زمان یکه قهرمان جهان می شویم کشورهای دیگر نگران می شوند. امیدوارم آینده 

از آن والیبال باشد.
*آسیب شناسی کنیم

کارشناس والیبال درباره شرایط تیم ملی در مرحله نخست رقابت های انتخابی المپیک 
۲۰۲۰ گفت: سطح رقابت های انتخابی المپیک از مسابقات لیگ ملت ها به مراتب بالاتر 
است، تیم ها با ترکیب کامل، با تمام قوا و بدون ریسک وارد مسابقات خواهند شد. باید 
حواسمان جمع باشد، با جدیت تمرینات را پشت سر بگذاریم و سطح مهارتی را افزایش 

دهیم. نقاط قوت و ضعف شناسایی و آسیب شنایی صورت گیرد.
*والیبال دلسوز و عاشق می خواهد

کارخانه در پاسخ به این سوال که از فردا ثبت نام کاندیداهای والیبال آغاز می شود، 
زمزمه های حضور داورزنی نیز وجود دارد نظر شما چیست؟ گفت: به عنوان عضوی از 

خانواده والیبال نظرم این است فردی باید در انتخابات حاضر شود که دلسوزانه و عاشقانه 
والیبال را حمایت کند. والیبال به فردی نیاز دارد تا این رشته را به جلو هل دهد، انرژی و 

تجربه کافی داشته باشد و از تجربیات و دانشش برای پیشرفت والیبال استفاده کند.
*برنامه بلند مدت نیاز والیبال است

وی تاکید کرد: فرقی نمی کند چه کسی باشد. فقط والیبال به فردی نیاز دارد که روز به 
روز همدلی و همبستگی را در این رشته بیش تر کند. آفت والیبال عدم همبستگی، عدم 
حس دلسوزی و عدم خرد جمعی است. باخرد جمعی به موفقیت خواهیم رسید. دیگر 
زمان برنامه های مقطعی نیست در حال حاضر نیاز به برنامه های میان مدت و بلند مدت 
داریم چرا که والیبال راه خود را پیدا کرده است و برای ادامه موفقیت ها به برنامه بلند مدت 

نیاز داریم.

مصطفی کارخانه:

مربیانایرانیکارهایبزرگیانجامدادهاند

هافبک بلژیکی نراتزوری پذیرفت که از 
این تیم جدا شود.

مائورو  همراه  به  که  ناینگولان  راجا   
از  انضباطی  دلایل  به  بنا  ایکاردی 
تمرینات تیم فوتبال اینتر کنار گذاشته 
شده بودند، پذیرفت که از این تیم جدا 
شود، این در حالی است که این هافبک 
بلژیکی ممکن است به کالیاری بازگردد 
یا به تیمی که در لیگ قهرمانان حضور 

دارد، ملحق شود.
اینتر  ایکاردی،  برخلاف  آسیایی  پیش فصل  اردوی  در  ساله  ناینگولان ۳۱  راجا 
را همراهی کرد، اما در برنامه های تاکتیکی کونته جایی نداشت و در هیچ کدام از 

بازی های دوستانه نراتزوری مورد استفاده قرار نگرفت.

تیم فوتبال بنی یاس امارات در ادامه 
نخستین حضور  در  و  اسپانیا  اردوی 

پاتوسی پیروز شد.
تیم فوتبال بنی یاس در ادامه اردوی 
این  باریوس  لوس  تیم  برابر  اسپانیا 
کشور قرار گرفت و با نتیجه ۲ بر یک 

پیروز شد.
آفریقایی  هافبک  پاتوسی،  آیاندا 
تیم فوتبال بنی یاس و بازیکن پیشین 

استقلال نیز در این مسابقه برای نخستین بار در ترکیب تیم شفر به عنوان هافبک 
هجومی بازی کرد و عملکرد درخشانی داشت.

پاتوسی بارها موفق به ایجاد موقعیت برای مهاجمان تیمش در این بازی شد و 
در نهایت بنی یاس با  نتیجه ۲ بر یک به پیروزی رسید.

باشگاه لیورپول اقدام به جذب یک بازیکن 
جدید کرد.

باشگاه لیورپول ظهر روز )یکشنبه( به طور 
رسمی خبر از به خدمت گرفتن هاروی الیوت 
به  فولام  از  حالی  در  ساله  بال ۱۶  این  داد. 
شد  اضافه  مرسی ساید  سرخپوشان  جمع 
که فصل گذشته در سه بازی برای تیم اصلی 
فولام به میدان رفت. الیوت جوان ترین بازیکن 
تاریخ لیگ برتر انگلیس به هنگام انجام اولین 

بازی اش در این رقابت هاست. او در ماه مِی، زمانی که تنها ۱۶ سال و ۳۰ روز سن داشت 
در بازی فولام مقابل ولورهمپتون به میدان رفت.

این بازیکن انگلیسی سابقه بازی در تیم های زیر ۱۵ سال و زیر ۱۷ سال انگلیس را هم 
دارد.

لیورپولیکبازیکن۱6سالهخریدپیروزییارانشفربادرخششپاتوسیموافقتناینگولانبرایجداییازاینتر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۰۳۹۰ هیات اول / دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کرج  - ناحیه دو  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم عصمت 
ترابی میرزائی فرزند محمد  بشماره شناسنامه ۴۰۷  صادره از کرج در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک ۲۴۹ فرعی از ۳۶۱  اصلی واقع در محمدشهر 
خریداری از مالک رسمی آقای محمد تقی اکبرین محرز گردیده است  لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد . م/۹۸/۶۷۵۴۱/ف 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/04/22 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/05/06 
ایرج فهیمی – رئیس ثبت اسناد و املاک 

----------------------------------------
آگهی ابلاغ اجراییه 139804016045000572/1

کلاسه  پرونده  بدهکار  یاوری   علی  مراد  آقای  به  وسیله  بدین   
۱۳۹۸۰۴۰۱۶۰۴۵۰۰۰۵۷۲/۱ که برابرگزارش مامور ابلاغ شناخته نگردیده اند ابلاغ 
می گردد که برابر قرار داد بانکی بین شما و موسسه مهر ایران مبلغ ۱۸۲/۰۷۰/۰۰۰ ریال 
بدهکار می باشید که بر اثر  عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجراییه نموده 
پس از تشریفات تشریفات قانونی اجراییه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد 
لذا طبق ماده ۱۸/۱۹ آیین نامه اجرایی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ 

انتشار این اگهی که تاریخ ابلاغ اجراییه محسوب است ففط یک نوبت در روزنامه درج و 
منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت 

بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد .
 رئیس اجرای اسناد رسمی کرمانشاه

----------------------------------------
آگهی ابلاغ 

ملی  شماره  به  محمد  فرزند  وندی  احمد  براتی  فرشید  آقایان  به  وسیله  بدین 
۳۳۴۱۲۸۹۰۵۴ صادره از کرمانشاه و عبدالله طهماسبی حسین آبادی فرزند احمد 
ملی  شماره  به  علی  مراد  فرزند  زری  فریده  خانم  و   ۴۹۶۹۴۹۹۹۴۲ ملی  شماره  به 
۳۳۴۰۰۴۱۸۹۱ همگی ساکن : کرمانشاه – خ ولیعصر --بلوار بین کوی ۱۲۳و۱۲۴ 
بن بست دوم کد پستی ۶۷۱۴۷۹۹۳۸۵ ابلاغ می شود که بانک قرض الحسنه مهر 
مبلغ  وصول  جهت   ۵۸۱۱۱۲۴۲۰۴۲۸۹۷۱ شماره  بانکی  داد  قرار  استناد  به  ایران 
۲۵.۱۲۸.۵۰۰ ریال تا تاریخ ۱۳۹۸/۰۲/۰۷ به انضمام خسارت تاخیر متعلقه و از تاریخ 
مذکور تا روز تسویه کامل بدهی طبق مقررات علیه شما اجراییه صادر نموده و پرونده 
اجراییه صادر نموده و پرونده اجرایی به کلاسه۹۸۰۰۲۱۷ در این اداره تشکیل شده و 
طبق گزارش مورخ ۱۳۹۸/۰۲/۲۲ مامور ، محل اقامت شما به شرح متن سند شناخته 
نشده ، لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده ۱۸ آیین نامه اجرا مفاد اجراییه فقط یک 
مرتبه در یکی از روزنامه های کثیر الانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف مدت ده 
روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد ، نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام 

ننمایید ، عملیات اجرایی جریان خواهد یافت . 
رئیس اجرای اسناد رسمی کرمانشاه 

----------------------------------------
 آگهی ابلاغ 

بدین وسیله به آقایان بهروز نور نورایی نام پدر محمد با شماره شناسنامه ۳۷۸ صادره 
از کرمانشاه به نشانی : کرمانشاه : چهار راه رودکی کوی فجر ۲ نبش مدرسه پویندگان 
و مهدی حشمتیان نام پدر خدا مراد با شماره شناسنامه ۲۱۶۹ صادره از کرمانشاه به 
نشانی : کرمانشاه نوکان خیابان جانبازان کوچه شهید نعیمی طبقه همکف مغازه نعیمی 

و علیمراد درویشی نام پدر علی احمد با شماره شناسنامه ۱۷۱۸ صادره از اسلام اباد 
غرب به نشانی : کرمانشاه چهار راه رودکی کوی فجر ۲ نبش مدرسه پویندگان ابلاغ می 

شود که بانک قرض الحسنه مهر ایران به استناد قرار داد بانکی شماره ۱۹۲۳۲۰ جهت 
وصول مبلغ ۲۰۳/۹۴۵/۱۲۰ ریال تا تاریخ ۹۸/۱۰/۱۱ به انضمام خسارت تاخیر متعلقه 
و از تاریخ مذکور تا روز تسویه کامل بدهی طبق مقررات علیه شما اجراییه صادر نموده و 
پرونده اجراییه صادر نموده و پرونده اجرایی به کلاسه فوق در این اداره تشکیل شده و 
طبق گزارش مامور ، محل اقامت شما به شرح متن سند شناخته نشده ، لذا بنا به تقاضای 
بستانکار طبق ماده ۱۸ آیین نامه اجرا مفاد اجراییه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه های 
کثیر الانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف مدت ده روز از تاریخ این آگهی که روز 
ابلاغ محسوب می گردد ، نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید ، عملیات اجرایی 

جریان خواهد یافت . 
رئیس اجرای اسناد رسمی کرمانشاه 

----------------------------------------
آگهی ابلاغ 

بدین وسیله به آقای پیمان قاسمی فرزند مراد به شماره ملی ۳۳۶۹۳۵۰۵۳۱ ساکن 
کرمانشاه – جاده سنندج – شهرک شهید باهنر ایستگاه ۲ کوی لاله اول  و آقای کریم رستمی 
فرزند مراد به شماره ملی ۳۲۵۱۸۴۵۴۵۴ ساکن کرمانشاه – شهرک شهید باهنر – ایستگاه 
دوم کوی لاله اول منزل رستمی ابلاغ می شود که بانک  قرض الحسنه مهر ایران به استناد 
قرار داد بانکی شماره ۵۸۱۴۱۰۱۲۲۲۵۳۲۷ جهت وصول مبلغ ۴۵.۳۲۶.۰۲۰ ریال تا 
ریخ ۱۳۹۶/۰۵/۲۸ به انضمام خسارت تاخیر متعلقه و از تاریخ مذکور تا روز تسویه کامل 
بدهی طبق مقرررات علیه شما اجرایه صادر نموده و پرونده اجراییه به کلاسه ۹۸۰۰۰۱۹ 
در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ ۱۳۹۸/۰۲/۰۳ مامور محل اقامت شما 
به شرح متن سند شناخته نشده لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده ۱۸ آیین نامه اجرا 
مفاد اجراییه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه های کثیر الانتشار محلی آگهی می شود و 
چنانچه ظرف مدت ده روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد ، نسبت به 

پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید ، عملیات اجرایی جریان خواهد یافت . 
رئیس اجرای اسناد رسمی کرمانشاه 

عرفان حاج بابایی

 "همیشه اونجوری نمیشه که ما منتظرشیم." این جمله یکی 
از به یاد ماندنی ترین دیالوگ های سریال شهرزاد بود. واقعیت 
گاهی  و  رود  نمی  پیش  افراد  میل  و  خواست  مطابق  همیشه 
اتفاقات غیرمنتظره ای را در بر می گیرد و در این میان هنر افراد 
این است که با تطبیق خود با شرایط جدید،بتوانند در همان فضا 
بقای خود را تضمین کنند و برای موفقیت بجنگند. مصداق بارز 
جملات بالا را می توان در شرایط فصل قبل و این فصل استقلال 

پیدا کرد.
پارسال در همین ایام وقتی وینفرد شفر تیمش را برای حضور 
در رقابت های لیگ برتر آماده کرد، دیگر خبری از ستاره های 
درخشانی که فصل قبل از آن در استقلال حضور داشتند نبود. از 
سیدمجید حسینی و امید ابراهیمی گرفته تا امید نورافکن و علی 
قربانی و از همه مهم تر،سرور جپاروف و مامه تیام. راهکار شفر 
اما چیزی نبود که استقلالی ها راضی و امیدوار کند. او همچنان 
در همان گذشته شیرین مانده بود و بدون این که به تیم جدید و 

جوانش اعتماد به نفس ببخشد و از آن ها ستاره های جدیدی 
بسازد،همچنان از تیام و جپاروف و باقی ستاره های جدا شده 
می گفت. رسانه ها هم همه از ستاره های فصل قبل می نوشتند 
و کسی به تیم جدید توجه نمی کرد. شفر و دستیارانش واقعیت 
موجود را دیر پذیرفتند. دیر قبول کردند که دیگر تیام و جپاروفی در 
استقلال وجود ندارد و امید ابراهیمی به قطر رفته. همین مسئله 
باعث شد تا آبی ها شروع ضعیفی در لیگ داشته باشند و از لیگ 
قهرمانان آسیا هم حذف شوند. تا اینکه کم کم تیم جدید سر و 
شکل بهتری به خود گرفت و خود را در جدول بالا کشید اما در 
نهایت هم شفر عاقبت خوشی در استقلال نداشت و زودتر از 

موعد مقرر تهران را ترک کرد.
*استراماچونی، 180 درجه متفاوت از شفر

داستان استقلال امسال اما در این مقوله متفاوت است. البته 
ستاره  تعداد  پر  جدایی  هم  پارسال،باز  با  امسال  بارز  شباهت 
های تیم است. از جوانانی مثل نورافکن و صیادمنش و محسن 
کریمی گرفته تا ملی پوشانی مثل پژمان منتظری و احتمالا روزبه 
چشمی،با تجربه هایی مثل خسرو حیدری و سید مهدی رحمتی 

و البته بهترین هافبک لیگ فصل قبل آیاندا پاتوسی. همه این 
ها به انضمام تعداد قابل توجهی از بازیکنان دیگر، برای فصل 
پیش رو پیراهن آبی را بر تن نخواهند کرد و این بزرگترین چالش 
استراماچونی در اولین فصل حضورش در تهران  است زیرا باید 
تیمی جدید با بهره گیری از بازیکنان جوان و کم تجربه بسازد و 
بازهم خبری از حفظ اسکلت و استخوان بندی تیم فصل قبل 
نیست. با این حال استراماچونی نه تنها شروع به غر زدن و گله 
از شرایط نکرده،بلکه بدون هیاهوی رسانه ای و در آرامش دارد 
کار تیمش را پیش می برد. او نه تنها اسمی از ستاره های جدا 
شده استقلال به زبان نمی آورد بلکه تا می تواند به جوانان تیمش 
انگیزه می دهد و آن ها را برای حضوری پر قدرت در رقابت های 

لیگ آماده می کند.
تیمش  آمادگی  وضعیت  مورد  در  استرا  اخیر  های  صحبت 
به خوبی مبنای سرمربی سابق  و جوانانی که در اختیار دارد 
اینترمیلان را در استقلال مشخص می کند: "می خواهم صراحتا 
به شما اعلام کنم که من روی این تیم و جوان هایش خیلی حساب 
شما  به زودی  امیدوارم.  استقلال  موفقیت  به  عمیقا  و  کرده ام 

استقلال را خواهید دید و با من هم عقیده خواهید شد. بسیاری 
نسبت به استقلالی که اکنون شکل گرفته حس امیدوارانه ای 
ندارند، دلیل شان هم جدایی بسیاری از بازیکنان نامی و حضور 
بازیکنان کم نام ونشان و جوان است.ما قدم به قدم جلو رفتیم و 
از بازی های نسبتا آسان تر شروع کردیم و به بازی های سخت تر 
رسیدیم. بازی های دوستانه ای که برگزار کردیم به شناخت من از 

توانایی بازیکنان کمک بسیاری کرد و من کاملا راضی ام."

استقلال امسال با پارسال چه فرقی دارد؟
شفرواسترا؛تفاوتمهم۲نگرش
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واکاوی انگیزه های رئیس جمهوری سابق

تلاش های بی پایان احمدی نژاد برای گریز از پایان
حدود ۶ سال از تحویل مسوولیتش می گذرد، اما او بر حسب عادت دیرینه هر از 
گاهی با طرح اظهارات غیرمعمول و کنش های نامتعارف،  توجه رسانه ها را به خود جلب 
می کند. او چه می خواهد و چه می جوید؟ »محمود احمدی نژاد« هنوز هم قادر است 
به موجب اظهارات و اقداماتی جنجالی و زیر سایه سکوت طیفی از جریانات و چهره های 
سیاسی و نیز نهادهای مسوول، نام خود را در صدر اخبار و تحلیل های رسانه های داخلی 
و خارجی قرار دهد،  اما به چه قیمتی؟یک بار دولت را هدف هجمه های خود قرار می 
دهد، یک بار شمشیر را علیه دستگاه قضا از رو می بندد،  بار دیگر سیاست های نظام را 
هدف انتقاد خود قرار می دهد، .... و این داستان همچنان ادامه دارد.این بار هم سوار بر موج 
مطالبات معیشتی مردم،  بر گزاره »مذاکره با آمریکا« با هدف رفع تحریم متمرکز شده و 
در گفت و گو با روزنامه آمریکایی »نیویورک تایمز« مواضعی خلاف مواضع رسمی نظام 
اتخاذ کرده است. این مواضع تا اندازه ای خارج از چارچوب بود که شایبه »دوگانگی« و 
»شکاف« درون نظام را در رسانه های خارجی مطرح کرد.برخی اما  انگیزه اصلی احمدی 
نژاد از رفتار های اینچنینی را در چارچوب اهداف انتخاباتی و تلاش برای بازگشت به 
قدرت تحلیل می کنند. این در حالی است که برخی ناظران در مورد عدم مواجهه قضایی 
با احمدی نژاد به خاطر رفتارهای خارج از قاعده اش ابراز شگفتی می کنند.چندی پیش 
بود که »عبدالواحد موسوی لاری« وزیر کشور دولت اصلاحات در گفت و گویی رسانه 
ای به این مساله پرداخت و گفت: درحال  حاضر آقای احمدی نژاد تنها کسی است که 
تندترین انتقادها را به حاکمیت می کند، ولی آزاد است و هیچ کسی هم کاری با او ندارد. 
نه جلسه او را به  هم می ریزند، نه او را می گیرند و می بندند، نه اعتراضی به او می کنند و 
این نشان می دهد او چراغ سبزهایی دریافت کرده که این حرف ها را می زند و مشکلی 

هم برایش ایجاد نمی شود.
* رهبری: ترامپ را شایسته مبادله پیام نمی دانم

 احمدی نژاد: ترامپ مرد عمل است و اهل مذاکره
در هنگامه اعمال فشار و تحریم علیه کشورمان از سوی آمریکا برای کشاندن ایران پای 
میز مذاکره و مقاومت جمهوری اسلامی ایران،  احمدی نژاد در گفت و گویی یک ساعته 
با روزنامه نیویورک تایمز،  با بی حاصل خواندن گفت و گو با اروپا،  بر خلاف مواضع رسمی 
نظام  خواستار گفت و گوی مستقیم با آمریکا در مسایل اساسی شد تا به زعم او اختلافات 
ریشه ای میان دو کشور حل شود.به گفته احمدی نژاد،  ترامپ »مرد عمل« و »تاجری« 
است که قادر به محاسبه سود و زیان و تصمیم گیری بر این مبنا است. ما به او می گوییم، 
بگذارید هزینه های بلندمدت هماوردی یا همکاری میان ۲ کشور را محاسبه کنیم و 
کوته بین نباشیم.به گفته احمدی نژاد اگر ترامپ در رویکرد فشار حداکثری خود علیه ایران 
تجدید نظر کند و برخی تحریم ها را بردارد زمینه برای چنین گفت وگویی فراهم می شود.

در حالی رییس جمهوری سابق ایران در رسانه های آمریکایی خود را به عنوان نماینده 
رویکرد سازش کاری در برابر آمریکا در حاکمیت جمهوری اسلامی ایران معرفی کرده 
است که رهبر انقلاب بارها بر سیاست کلی نظام در ارتباط با آمریکا مبنی بر»نه مذاکره، 
 نه جنگ« تاکید کرده اند.غیر قابل اعتماد بودن شخص رییس جمهوری آمریکا و پایبند 
نبودن او به قواعد و اصول روابط بین الملل،  بر غیر قابل اتکا بودن دولت آمریکا مزید شده 
و گفت و گو با این کشور به ویژه در این زمان را به گزینه ای غیر ممکن بدل کرده است.

رهبری چندی پیش در دیدار مسئولان و کارگزاران نظام،  مذاکره با دولت کنونی امریکا 
را »سمّ مضاعف« دانستند. ایشان در دیدار چندی پیش »آبه شینزو« نخست وزیر ژاپن 
در قامت پیام رسان آمریکا،  به صراحت به مذاکره ترامپ پاسخ منفی داده و گفتند: »من 
شخص ترامپ را شایسته مبادله هیچ پیامی نمی دانم و هیچ پاسخی هم به او ندارم و 
نخواهم داد.«رفتارها و موضع گیری های خارج از چارچوب احمدی نژاد در ارتباط با 
آمریکا البته تازگی ندارد و مسبوق به سابقه است. او گویا پیش از این سه بار به شخص 
ترامپ نامه نوشته تا باب تعامل با او را بگشاید؛ یک بار برای تبریک ریاست جمهوری اش، 
 یک بار پس از خروج او از برجام و بار آخر به دنبال تشدید تنش ها میان تهران و واشنگتن. 

اما هر سه نامه بی پاسخ مانده و مورد بی توجهی قرار گرفته است.
* واکاوی انگیزه های رئیس جمهوری سابق

احمدی نژاد در بهره گیری از تاکتیک موج سواری روی مطالبات عمومی،  سابقه ای 
دیرینه دارد؛  چه زمانی که بر موج نارضایتی ها در جریان مناظرات انتخاباتی سوار شد،  چه 
اکنون که معیشت مردم  به گزاره ای پرتکرار در فضای عمومی جامعه تبدیل شده است.

از دید ناظران تمرکز کنونی احمدی نژاد بر مساله مذاکره، را می توان در چارچوب 
تلاش او برای جلب افکار عمومی با اهداف سیاسی و حتی انتخاباتی تفسیر کرد.»یدالله 
طاهر نژاد« عضو شورای مرکزی حزب »کارگزاران سازندگی« به تازگی در گفت و گویی 
رسانه ای در مورد احتمال نامزد شدن احمدی نژاد در انتخابات مجلس شورای اسلامی 
گفت: بعید می دانم خود احمدی نژاد نامزد انتخابات شود، اما رهبری جریان منتسب به 
خود را بر عهده خواهد داشت و خود را برای انتخابات ۱۴۰۰ آماده می کند و اگر بتواند 
در انتخابات مجلس نقش آفرینی قابل دفاعی کند، این زمینه برای او فراهم می شود تا 
در انتخابات ۱۴۰۰، مصمم تر و با انگیزه بیشتری شرکت کند.طاهرنژاد در مورد گفتمان 
احتمالی جریان احمدی نژاد در انتخابات آتی گفت: سابقه نشان داده که رفتار این جریان 
خیلی قابل پیش بینی نیست، اما آنها می توانند از مسائلی که به مذاق جامعه خوش می 
آید و مخاطب جذب می کند مثل مبارزه با فساد و رانت استفاده کنند.موسوی لاری اما 
معتقد است به رغم آزادی عمل احمدی نژاد،  جریان منتسب به او چندان ریشه دار نیست 
که بتواند بر معادلات سیاسی کشور اثرگذار باشد. به گفته این فعال سیاسی،  جریان بهاری 
در انتخابات آتی عددی نیستند، مگر اینکه مردم در انتخابات مشارکت نکنند. اگر مردم در 
مشارکت دچار تردید بشوند و فضا انتخاباتی و مشارکتی نشود آقای احمدی نژاد می تواند 
بخش قابل توجهی از آرای اصولگرایان را کسب کند و اصولگرایان با یک افت جدی روبه رو 
شوند.برخی دیگر از ناظران ، ریشه این رفتارها را در چارچوب تلاش همیشگی احمدی 
نژاد برای جلب نظر رسانه ها و توجه افکار عمومی حتی در سطح جهانی جستجو می 
کنند.از دید کارشناسان جریان شناسی توییت های یک سال اخیر احمدی نژاد،  نکات 
جالبی را به دست می دهد. رییس جمهوری سابق در یک سال گذشته بارها مسایل و 
موضوعات داخلی آمریکا چون ورزش، موسیقی و سیاست را مبنای توییت های خود 
به زبان انگلیسی قرار داده است.احمدی نژاد تداوم حیات سیاسی خود در کشور را در 
جنجال آفرینی و توجه افکار عمومی می جوید. سفرهای استانی این روزهای احمدی 
نژاد،  اقدامات سازماندهی شده در جمع کردن مردم،  طرح اظهارات جنجالی،  مخالفت 
با سیاست های نظام و ...  را می توان در این چارچوب تفسیر کرد.سکوت اصولگرایان و 
گروه های دلواپس در برابر اظهارات و اقدامات خارج از چارچوب احمدی نژاد تا اندازه ای 
عجیب است که برخی ناظران گزاره »چراغ سبز حاکمیت به احمدی نژاد« را مطرح می 
کنند. این در حالی است که همین گروه ها در جریان مذاکرات و توافق هسته ای که 
زیر نظر رهبری انجام شد،  تندترین هجمه ها را علیه دولت و شخص رییس جمهوری و 
وزیر امور خارجه مطرح می کردند و شماری حتی هنوز هم ناجوانمردانه دولتمردان را به 

خیانت به کشور متهم می کنند.

علی تاجرنیا: 

رفتارهای جبهه ای مستمر، نیازمند نو شدن است
یک فعال اصلاح طلب درباره تغییر ساختار و نام شورای عالی سیاست گذاری 
اصلاح طلبان می گوید: رفتارهای جبهه ای مستمر، نیازمند نو شدن و تغییر است ممکن 
است ساختاری همواره کارآمد نباشد. از این جهت نیازمند تغییر و نو شدن است؛ نفس 

این کار شکست نیست.
علی تاجرنیا، عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت درباره اینکه آیا تغییر نام و سازوکار 
شورای عالی اصلاح طلبان و عدم حضور برخی چهره های این جریان در جلسات شورا به 
معنای شکست این تشکل است یا نه، به ایرناپلاس می گوید:  خیر؛ رفتارهای جبهه ای 
مستمر، نیازمند نو شدن و تغییر است. ممکن است یک ساختاری همواره کارآمد نباشد. 
از این جهت نیازمند تغییر و نو شدن است؛ نفس این کار شکست نیست. شکست زمانی 
رخ خواهد داد که این شورا اثربخش نباشد، اما ما بر آن اصرار کنیم. وی ادامه می دهد: من 
معتقدم این روش باید تغییر کند، اما موازنه تغییر باید به سمت تقویت احزاب و تشکل های 
سیاسی باشد، نه اینکه ساختارهایی را تعریف کنیم که بخواهد احزاب اثربخش و تأثیرگذار 
را به حاشیه ببرد. ضمن اینکه معتقدم الگوهایی که تاکنون به کار گرفته  شده است، پاسخگو 
نبوده و باید به دنبال تشکلی فراگیر با ساختار فراکسیونی باشیم.این فعال سیاسی اصلاح طلب 
در پاسخ به اینکه آیا باید تغییر چارچوب با تغییر  چهره های اصلی شورا و جریان اصلاحات 
همراه باشد یا نه، می گوید: ما تا زمانی که در کشور و در دو جریان اصلاح طلبی و اصولگرایی، 
احزاب فراگیر و فراکسیونیزم ایجاد نکنیم، رفتار جبهه ای پاسخگو نیست. هر چه ما پیش 
می رویم، نوع نگاه ها به روش های اصلاحی تغییر می کند؛ چه بسا اختلاف نظر ما نیز بیشتر 
می شود. بنابراین معتقدم ما باید سازوکار جدی تر و سازمانی تری را با این رویکرد که برای همه 
طیف های این جریان، حقوقی را قائل شود، بپذیریم؛ به این معنی که هریک از طیف های 
این جریان از حقوق خود بهره مند شوند. وی با اشاره به اینکه ما در جریان اصولگرایی نیز با 
این معضل مواجه هستیم تصریح می کند: گاهی مشاهده می کنیم جریاناتی ایجاد می شوند 
و ساختارهای پیشین را دچار تغییر می کنند، اما هیچ کس نسبت به خروجی آنها پاسخگو 
نیست. کما اینکه امروزه فردی نسبت به فراکسیون امید و شورای شهر پاسخگویی ندارد. 
این اتفاق از این ناشی می شود که رفتارهای جبهه ای، منتج به انتخاب اصلح و صحیح نشده 
است. با وجود آنکه همه احزاب اصلاح طلب در شورای عالی سیاست گذاری دخیل بودند، 
هیچ کدام از عملکرد آن راضی نبودند.هفته گذشته، آذر منصوری، از اعضای شورای عالی 
سیاست گذاری اصلاح طلبان در مصاحبه ای با جماران از تغییر نام این شورا خبر داد و گفت: 
»ما از ابتدای فعالیت دوره جدید شورای عالی، پیگیر  قانونی شدن این ائتلاف با توجه به 
قانون جدید احزاب بودیم که پس از پیگیری هایی که انجام گرفت، این ائتلاف به جبهه 

اصلاح طلبان ایران اسلامی تغییر نام پیدا کرد.«

نکتـه

خبــر

برخلاف اصولگرایان عرصه سیاسی که عزم خود را برای حضور 
پرقدرت در انتخابات مجلس آینده جزم کرده اند، اصلاح طلبان این 
عرصه بر سر دو راهی شرکت یا عدم شرکت در انتخابات قرار دارند.

مجلس  انتخابات  در  برای حضور  اصلاح طلبان  بلاتکلیفی 
آینده در سخنان چند روز پیش رئیس دولت اصلاحات و رهبر 
این جریان و واکنش ها به آن تبلور بیشتری یافت. آنجا که گفت 
»انتخابات نباید تحریم شود. اصلاح طلبان و مردم ناراضی باید 
فداکاری و ازخودگذشتگی کنند و به خاطر ایران، پای صندوق ها 
بیایند تا جلوی خطر اصلی گرفته شود.« او بلافاصله بعد از این 
درخواست از اصلاح طلبان و مردم ناراضی، اذعان کرد »اصلاح طلبان 
نمی توانند به هر قیمتی وارد انتخابات شوند« و اظهار امیدواری کرد 
»ان شاءالله فضا باز شود و صلاحیت ها تأیید شود.«؛ این سخنان در 
فضای سیاسی با واکنش هایی مواجه شد و فضای مجازی را نیز 
پر کرد. در همان ساعات اول انتشار این خبر، هشتگی اهانت آمیز 
علیه وی، در توییتر ترند اول شد که هرچند می توانست بیانگر 
نقد بخشی از فعالان فضای مجازی به این سخنان باشد، اما بیش 
و پیش از آن، حکایت از فضاسازی سازماندهی شده از سوی 

براندازان و کسانی داشت که علی رغم نگاه رهبر اصلاحات، بیشتر 
می پسندند اصلاح طلبی در جایگاه برانداز بنشیند.  پیش از رئیس 
دولت اصلاحات، برخی دیگر از بزرگان این جریان از حضور مشروط 
در انتخابات دور یازدهم مجلس شورای اسلامی سخن گفته بودند. 
»مشارکت مشروط در انتخابات« تز سعید حجاریان، تئوریسین 
جریان اصلاح طلبی برای شرایط کنونی است. او ابتدای امسال در 
یادداشتی، عقلانی ترین راهبرد اصلاح طلبان برای مواجهه با انتخابات 
آتی را تئوری مشارکت مشروط دانست و گفت:  »اصلاح طلبی 
باید موضع خود در برابر انتخابات را به صراحت و با جزئیات کامل 
اعلام کند. در کوتاه مدت، شاید عقلانی ترین راهبرد را بتوان در 
»مشارکت مشروط«  جست، از فرصت انتخابات استفاده کرد، ولی 
چنانچه شروط مطرح شده برآورده نشد، باید عطای انتخابات را به 
لقایش بخشید«.با طرح پیشنهاد حجاریان، برخی به استقبال آن 
رفتند و برخی دیگر آن را استراتژی شکست خورده قلمداد کردند. 
عبدالله ناصری، عضو شورای مشورتی رئیس دولت اصلاحات یکی از 
چهره های اصلاح طلبی بود که مشارکت مشروط را ضروری دانست 
و تأکید کرد شرط گذاری برای حضور در انتخابات باید جدی گرفته 

شود و اصلاح طلبان نیز برای حفظ هویت تاریخی و حفظ مقبولیت 
گفتمانشان باید بپذیرند که تحت هر شرایطی وارد عرصه انتخابات 
نشوند. برخی نیز مانند عبدالواحد موسوی لاری، نایب رئیس 
شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان، مشارکت مشروط در 
انتخابات را رد و اظهار کرد: افرادی که در جریان اصلاحات به نگاه 
سعید حجاریان گرایش دارند در اکثریت نیستند.هرچند مخالفان 
ایده »مشارکت مشروط«، بر حضور اصلاح طلبان در انتخابات تأکید 
دارند، اما در یک نکته با موافقان این ایده هم عقیده هستند؛ باز بودن 
فضای انتخابات و عدم ردصلاحیت گسترده چهره های اصلاح طلب 
مسئله ای است که جریان اصلاحات یکپارچه بر آن تأکید می کند. 
محمدرضا عارف، رئیس شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان 
تیرماه امسال به متولیان برگزاری انتخابات توصیه کرده بود به گونه ای 
عمل نکنند که یک جریان سیاسی با محدودیت در ارائه کاندیدا 
به دلیل رد صلاحیت روبه رو شود.با این حال، عباسعلی کدخدایی، 
سخنگوی شورای نگهبان آب پاکی را بر دست اصلاح طلبان ریخت 
و در واکنش به برخی از چهره های این جناح که حضورشان در 
انتخابات مجلس آینده را منوط به تأیید صلاحیت  از سوی شورای 

نگهبان دانسته بودند گفت: »شورای نگهبان فقط وظایف قانونی 
خود را انجام می دهد و بر اساس اختیارات قانونی خود عمل می کند. 
ما نگرانی نداریم که کسی بگوید در انتخابات شرکت می کنیم یا نه و 
مردم هم گوششان بدهکار به این مسائل نیست. این اظهارات قوروم 
قوروم های اول انتخابات است. مردم در انتخابات پاسخ روشنی به آنها 
می دهند.«با وجود این، برخی در جناح اصلاح طلب، از جمله رسول 
منتجب نیا، عضو حزب اعتمادملی ناامید نیستند و به دنبال رایزنی 
با شورای نگهبان برای تأییدصلاحیت هرچه بیشتر نامزدهای خود 

برای انتخابات مجلس یازدهم هستند.
از طرف دیگر، بسیاری از چهره های سیاسی و نمایندگان 
فراکسیون امید تاکنون در مصاحبه های متعدد بر این نکته تأکید 
کرده اند که تحریم انتخابات از سوی اصلاح طلبان کارساز نیست 
و نباید وارد این وادی شوند. با این حال، خبرهای منتشر شده از 
شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان نشان می دهد که این نهاد 
انتخاباتی اصلاح طلبان نیز حال خوشی ندارد. حسین کمالی، دبیر 
کل حزب کارگر نیز به ایرنا گفته که دیگر او به همراه جمعی از 

اصلاح طلبان در جلسات شورای عالی شرکت نمی کنند.

سخنگوی دولت درباره موضوع دوتابعیتی ها گفت: درخواستم 
از مجلس شورای اسلامی، به ویژه کمیسیون تحقیق این است که 
از شایعات بی اساس پیروی نکنند زیرا می دانم نظر غالب مجلس و 

هیات رئیسه این نبوده است.
از ظهر دیروز در نشست خبری خود  علی ربیعی« پیش 
اظهارداشت : گزارش تحقیق و تفحص مجلس مراحل، شرایط و 
اعلام خاص خودش را دارد که هیچ کدام از آنها مراعات نشد و به 
یکباره فهرستی به رسانه ها ارائه شد. عنوان آن موضوع را »هیاهو 
برای هیچ« گذاشتم. ربیعی ادامه داد: به عنوان یک فرد رسانه ای 
نه به عنوان سخنگوی دولت می گویم که »واقعا منطقی نیست در 
شرایط فعلی اینقدر جامعه را دچار تنش کنیم، تصویری که از نظام 
اجرایی ارائه می شود در دولت نمی ماند به همه نظام اجرایی تسری 
می یابد.«وی افزود: ارائه تصویر از دوتابعیتی به عنوان بیگانه پرست 
یا وابسته به بیگانه، منطقی و اخلاقی نیست؛ وقتی می گویند که 
»شواهد و قرائن نشان می دهد« و اسم بالاترین مقام ها را می آورند 

جفا به حقوق ملت و آشفته کردن ذهنیت مردم است.
سخنگوی دولت گفت: کسی از این اظهارات به »فرود« نمی افتد 
و کسی هم به »فرازی« نمی رسد. امیدوارم قوه قضایه به همه این 

اظهارات بی کم و کاست رسیدگی کند.
* می خواهند القا کنند مدیران دولتی به خارج وابسته اند 
سخنگوی دولت با تاکید بر این که وجود مدیران دوتابعیتی در 
دولت دولت دروغ است، گفت: نام برخی از اشخاص را که حتی یک 
بار هم پایشان به ایالات متحده نرسیده و بر اساس شواهد و قرائن در 
لیست دو تابعیتی قرار داده اند که خود این افراد در دولت دوتابعیتی 

بودن خود را، تکذیب کردند.
ربیعی با بیان این که در لیست دو تابعیتی های منتشر شده 
اسامی برخی صاحبان کارخانه، عضو هیئت مدیره و بازرگانان نیز 
دیده می شود، گفت: ما از ایرانیان خارج  کشور دعوت می کنیم 
تا سرمایه های خود را به کشور بیاورند، ممکن است آنها تابعیت 
کشورهای دیگر را داشته باشند؛ ما همچینن از سرمایه گذاران 
خارجی با هر تابعیتی البته با شرایط و ضوابط و قوانینی که داریم، 

استفاده می کنیم.
وی گفت: ما موضوع لیست دو تابعیتی ها را پیگیری می کنیم، 
زیرا اصلا اساس آن صحت ندارد، حداقل در مورد دولتی ها عاری 
از صحت و صداقت است.سخنگوی دولت افزود: برخی رسانه های 
خارجی و متاسفانه برخی هم در داخل تا امروز القا می کردند که 
مدیران کشور مشکلات و تخلفات مالی دارند یا ناکارآمد هستند، اما 
امروز با تحلیل محتوا می خواهند القا  کنند که مدیران دولتی وابسته 
به خارج هم هستند؛ این گونه صحبت کردن به نفع مردم نیست و 

مردم و کشور اکنون به آرامش روانی در جامعه نیاز دارند.
* پشت تخریب چهره های نظام سازمان منافقین هستند

ربیعی همچنین در ابتدای  نشست خبری خود با اشاره به 
عملیات مرصاد گفت: یاد شهید صیاد شیزاری را گرامی می داریم. 
امروز ما با روزهای مرصاد بسیار شباهت دارد. آن روزها از مهران تا 
تهران حرکت کردیم.وی ادامه داد: فکر می کردند به روش نظامی و 
کمک های غربی ها از مهران تا تهران حرکت کنند. آن زمان شعار 
مذکور را مطرح کردند، زیرا باور داشتند یک نهاد مدنی در ایران 

وجود ندارد و رژیم تنها است.
ربیعی گفت: امروز هم همین مسئله وجود دارد و فکر می کنند با 
تحریم ما تنها هستیم. باید بدانند مردم در مقابل تحریم ها ایستادگی 
خواهند کرد. این روزها بسیار به مرصاد شباهت دارد و پشت تخریب 

چهره های نظام سازمان منافقین هستند.
سخنگوی دولت بیان کرد: فشارهای تحریمی با این تحلیل 
صورت گرفت که مردم پشت نظام نیستند اما صف های طولانی 

مردم سالاری را رقم زد.
وی تاکید کرد : امروز هم ما در تنگه هستیم و با همان مقاومت 

ایستادگی خواهیم کرد.
*پمپئو می تواند با »مرضیه هاشمی« مصاحبه کند 

وی با اشاره به سفر هفته گذشته محمد جواد ظریف به نیویورک 
و کشورهای آمریکای لاتین گفت:هر جا آمریکا بخواهد دیواری 
بکشد مرزی بسازد و ایران را حذف کند دیپلماسی فعال ما حرکتی 
که سربازان ما در جبهه دیپلماسی در مقابل پل هایی به پا کردند. 
دیپلمات های ما ارتباط میان افکار عمومی ملت ایران و افکار عمومی 

جهان را معماری کردند.
سخنگوی دولت با اشاره به سخنان رئیس جمهوری که گفت 
»ملت ما دیروز در مقطع دفاع مقدس قدرت نظامی خود را به اثبات 
رساندند و امروز این قدرت دیپلماسی و حقوقی و قدرت نرم ما است 
که حرف اول را می زند« افزود: این سخنان با سفرهایی که محمد 
جواد ظریف وزیر خارجه داشت مصداق پیدا کرد.ربیعی افزود: سفر 
ظریف به ۶ کشور )از آمریکا تا منطقه آمریکای لاتین و آفریقا( و 
مذاکرات سنگین او طی دو هفته و حرکات رسانه ای بسیار مهم وی 
در نیویورک، نکات حائز اهمیتی بود که هفته گذشته انجام شد.وی 
گفت: خوشبختانه گفت و گوهای ظریف با رسانه های پربیننده، 
مایک پمپئو وزیر امور خارجه آمریکا را مجبور کرد که درخواست 

کند در رسانه های ایران با مردم گفت وگو کند.
سخنگوی دولت در پاسخ به ادعای وزیر امور خارجه آمریکا 
که »قصد دارد واقعیت را به مردم ایران بگوید«، گفت: خبرنگار ما 
خانم »مرضیه هاشمی« می تواند برود با او مصاحبه کند و چیزی را 
که می خواهد بیان کند.ربیعی تصریح کرد: ما از شنیدن حرف ها 
گریزان نیستیم، کاری که آنها با خبرنگاران ما کردند و رفتاری که با 
خبرنگاران ایرانی در آنجا انجام می دهند نوعی بی احترامی به فضای 

رسانه و گفت وگو هم بوده است.
* ظریف مقابل  محدودیت ها حصر شکنی  کرد

وی با اشاره به ارائه تصویر پویا از جمهوری اسلامی ایران در دنیا 
از سوی دیپلماتهای کشورمان اظهارداشت: ادعای آمریکا و اسرائیل 
که در دنیا منزوی است، هفته گذشته در هم شکست و هر جا 
که آمریکایی ها خواستند مرزی بسازند و دیوار و کروکی بکشند، 
مقامات وزارت خارجه به خصوص دکتر ظریف در مقابل آن ایستاد 

و حصر شکنی کرد.
* مکان های غیرقانونی تولید ارز دیجیتال جمع آوری 

می شود
با اشاره به بررسی موضوع ارزهای  سخنگوی هیات دولت 
دیجیتالی در جلسه دولت گفت: پیچیدگی و دیدگاه ها درباره این 
موضوع زیاد بود و بررسی آن به جلسات آینده احاله شد و باید توجه 
شود که در دوران پیک مصرف برق، از ارزانی آن سوءاستفاده نشود.  
وی افزود: دولت تصمیم گرفت که مکان های غیرقانونی تولید 
ارز دیجیتالی جمع آوری شده و شهرک هایی پیش بینی شود تا 
افرادی که تمایل دارند، در این شهرک ها با گاز، نیروگاه ایجاد کنند 
و با برق تولیدی خود ارز تولید کنند.  ربیعی با تاکید بر اینکه در 
شهرک ها نرخ گاز یارانه ای نخواهد بود، گفت: نباید خود را از ارز 
دیجیتال محروم کنیم، اما این ارز باید سامان یافته و نظام مند شود 

و در این زمینه چند دستگاه باید به نتیجه برسند.
مردم ایران به طعم شیرین پیروزی های جوانان نیاز دارند

سخنگوی دولت با تبریک قهرمانی تیم ملی والیبال جوانان گفت: 
هم دولت و هم رییس جمهوری این پیروزی را تبریک می گوید، 
مشتاق تماشای این بازی بودیم که ظاهرا کارشکنی کشور میزبان 
اجازه پخش مسابقه والیبال را نداد، و این امکان میسر نشد که مانور 

خوب جوانان و شیرینی پیروزی را به کام مردم شیرین تر کنیم.  
وی افزود: امیدواریم این پیروزی ها ادامه داشته باشد؛ مردم ایران 
به طعم شیرین این پیروزی ها نیاز دارند و  این پیروزیها را در همه 

عرصه ها تجربه خواهیم کرد.
تشتت  ایجاد  باعث  سالانه  عملکرد  گزارش  ارائه   *

می شود
سخنگوی دولت در بخش دیگری از این نشست در پاسخ به 
سوال خبرنگار ایرنا مبنی بر اینکه »آیا درخواست مجلس برای ارائه 
گزارش عملکرد سالانه منجر به تضعیف اصل ۵۷ قانون اساسی 
مبنی بر تفکیک قوا نمی شود؟« گفت: ما در دولت با تمام توان به 
قوانین احترام می گذاریم و به آن عمل می کنیم زیرا هر زمان به آن 

نکردیم متضرر شدیم.
ربیعی با بیان اینکه فرصت سوال، استیضاح و تذکر نمایندگان 
مجلس به دولت در قانون پیش بینی شده است، گفت:  اینکه سالانه 
گزارش عملکرد دهیم و پس از آن یک سری رفتارهای دیگر 
ساماندهی شوند را مفید نمی دانیم زیرا معتقدیم این کار نه تنها 
منجر به شفایت نمی شود، بلکه شفافیت را از بین می برد و تشتت 

ایجاد می کند.
وی توضیح داد: آقای امیری این موضوع را در دولت مطرح کرد 
و نامه ای بر اساس همخوان نبودن موضوع با قانون اساسی، خدمت 
رهبری ارسال شد که رهبری آن را به حکمیت حل اختلاف قوا 

ارجاع دادند که آقای ابوترابی مسئولیت آن را بر عهده دارند. هر آنچه 
حاصل ارجاع رهبری به حکمیت حل اختلاف قوا باشد می پذیریم 

و به آن عمل خواهیم کرد.  
ربیعی با تاکید بر اینکه سازکارهای موجود برای پاسخگویی را 
کافی می دانیم، گفت: بخش اعظمی از وقت وزرای دولت صرف 

پاسخگویی می شود.
* حضور ناوگان اروپایی در خلیج فارس پیام خصمانه 

دارد
ربیعی در پاسخ به این سوال که گمانه زنی هایی درخصوص 
دیدار ظریف و وزیر خارجه عمان مبنی بر میانجیگری این کشور 
برای نفتکش بریتانیایی وجود دارد و اینکه بریتانیا اعلام کرده اگر 
ایران نفتکش بریتانیایی را تحویل بدهد اقدام متقابل اتفاق می افتد 
و همچنین گمانه زنی ها در خصوص خانم زاغری اظهار داشت: 
کشورهای مختلفی برای گفت و گوها درخصوص امنیت منطقه به 
جمهوری اسلامی ایران می آیند و البته پیشنهادهای خیرخواهانه ای 
هم مطرح می کنند اما این به معنای قبول میانجیگری نیست؛ بحث 
گفت و گو با سخن گفتن متقابل و انتقال دیدگاه ها است و ما هم به 
این کشورها که خیرخواهانه به ایران سفر می کنند و مذاکراتی انجام 

می دهند احترام می گذاریم.
سخنگوی دولت بیان کرد: مواضع ایران در زمینه کشتی ایرانی 
به سرقت رفته از سوی دولت انگلستان مشخص است و براساس 
یک چارچوب حقوقی اقدام کرده ایم که آنها باید دست از سرقت 
بردارند و کشتی را آزاد کنند قطعا ما هم براساس حسن نیت تصمیم 
می گیریم و این چیزی نیست که ابتدا ما بخواهیم آزاد کنیم و یا آنها 

بخواهد آزاد کنند.
ربیعی عنوان کرد:  به ما گفته شده که اعلام کنید که تضمین 
می کنید این کشتی نفت برای سوریه نخواهد بود البته ما قبلا این 
را اعلام کرده ایم که اصلا مقصدی اعلام نکرده ایم که برای سوریه 
بوده و یا نبوده و اساسا ما این حق را برای یک کشور مجاز نمی دانیم 
تحریمی که یک گروه اعمال کرده و سایر کشورها را وادار کند که 

از آن کشور تبعیت کنند.
سخنگوی دولت تصریح کرد: ما پیش از این هم اعلام کرده 
ایم که مقصد ما سوریه نبوده و هیچ دلیلی نمی بینیم که بخواهیم 
اجرای  نیستیم که سربازان  این  به  قائل  ما  بدهیم.  تضمینی 
تحریم های یک گروه از کشورها هستیم و همانطور که گفتیم 
اعتقادی هم به این موضوع نداریم که هر گروهی بتواند تحریمی 

بگذارد و همه از آن تبعیت کنند.  
وی بیان کرد: چندی پیش هم ما شنیدم که می خواهند یا 
ناوگان اروپایی به خلیج فارس بیاورند. اعتقاد بر این است این قبیل 
اقدامات در شرایط کنونی تهدید کننده است و پیام خصمانه دارد و  
به تنش ها دامن خواهد زد. جمهوری اسلامی ایران از همه کشورها 
دعوت کرده و می کند که از حمایت این رفتارهای تحریک آمیز 

خودداری کنند.
ربیعی گفت: ما کماکان معتقد هستیم که امنیت منطقه توسط 
کشورهای منطقه تامین شود و ایران بزرگترین مدافع تامین امنیت 

کشتیرانی در منطقه خواهد بود.  
سخنگوی دولت افزود: سوالاتی  در زمینه طرح مسکو برای 
تامین امنیت خلیج فارس مطرح بود که این طرح در واقع ضرورت 
تشکیل یک مجمع گفت و گوهای منطقه ای بوده و این پیشنهاد 

بارها توسط وزیر خارجه ایران بیان شده است.
ربیعی خاطرنشان کرد: ما از همکاری همه کشورها در این 
خصوص حمایت می کنیم منتهی ابتکار عمل در کشورهای منطقه 
خواهد بود و از هرگونه ابتکار عملی که به ترتیبات منطقه ای برای 

حفظ امنیت منطقه شود، کاملا استقبال می کنیم.

* از سخنان وزیر بهداشت سوء تعبیر شده است
سخنگوی دولت همچنین درباره حواشی ایجاد شده درباره 
اظهارات وزیر بهداشت گفت: سخنانی که در مورد آقای نمکی 
مطرح می شود منصفانه نیست. وی محب اهل بیت است و افتخار 
این دولت این است که نوکری اهل بیت بخصوص امام حسین 

)ع( را دارد.  
ربیعی جمله معروفی از زنده یاد شریعتی را یادآور شد و افزود: به 
اعتقاد من اشک نه تنها حزن آور نیست بلکه شیوه بیان عشق است 
و در این باره از صحبت های آقای نمکی سوءتعبیر شده است و ما 

نباید سیاسی کاری کنیم.
سخنگوی دولت بیان کرد:  آقای نمکی تلاش هایی را برای ایجاد 
شفافیت در وزارت بهداشت در بخش دارویی که عمدتا، در برگیرنده 
بخش های واردکننده ها و شبکه های است، انجام داده، که ما باید 

از ایشان حمایت کنیم و نباید افراد را متهم کنیم.
ربیعی اظهار داشت:  قطعا بحث وزیر بهداشت در این جهت و در 
حقیقت مطابق با حدیث امام صادق )ع(، که شیعیان ما پاره ای از 
خود ما هستند با غم ما محزون و با شادی ما شاد می شوند، بوده و 

اینکه ما راه و دانش، افزایش شادی در کشور نداریم.  
وی تصریح کرد: بحث آقای نمکی این نبوده که ما چرا عزاداری 
می کنیم زیرا که ما هر چه داریم از اشک معصومین و سیدالشهدا 
است. بلکه منظور وی درخصوص رسانه ها و صدا و سیما است و 
اینکه همه ما در خانواده و آموزش و پرورش باید تجربه شاد زیستن 

را نیز بیاموزیم و بیاموزانیم.
ربیعی بیان کرد: من نیز معتقدم که توسعه به مفهوم قبلی 
معنادار نیست و ما امروز باید نظریه های توسعه ای را دنبال کنیم 
که مردم را شاد و بانشاط کنند در بسیاری از مناطق فولادها و 
پتروشیمی ها توسعه پیدا کرده ولی این طرح ها  شادکامی برای 

مردم نیاورده است.
سخنگوی دولت با بیان اینکه سوء برداشت و اتهام زدن ممنوع 
است، عنوان کرد: آقای نمکی شاعر اهل بیت است و به سبک 
محتشم کاشانی هم شعری را سروده و برای من هم ارسال کرده 

است.
* رفتار نخست وزیر انگلیس را بدون پیش داوری می 

بینیم
وی در ادامه گفت: رییس جمهور هم نخست وزیری بوریس 
جانسون را تبریک گفت و ما منتظر می مانیم که رفتارهای آقای 
جانسون را بدون هیچ پیشداوری و قضاوت ببنیم. امیدواریم که با 
توجه به این که به ایران آمده اند و با فرهنگ ایرانی آشنایی دارند 
مسیر قبلی ها را طی نکنند و رفتارهای خصمانه ای را که به تبعیت 

از آمریکا دنبال می شده را دنبال نکند.
ربیعی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که برخی نمایندگان 
مجلس گفته اند که دولت نمی خواهد مصوبه مجلس را برای 
افزایش حقوق کارمندان اجرا کند گفت: در یکی از برنامه های 
تلویزیونی از سوی یکی از نمایندگان اظهارنظری مطرح شد مبنی بر 
این که دولت مصوبه افزایش حقوق کارکنان را براساس فرمولی که 
مجلس مشخص کرده اجرا نکرده و به همین دلیل رئیس مجلس 
شورای اسلامی نامه تطبین قوانین به رئیس جمهور در مورد نقض 
اجرای قانون درباره افزایش حقوق ها و همچنین همسان سازی 

ارسال کرده است.
وی افزود: این بیانی بود که در رادیو و تلویزیون صورت گرفت و 
گفته اند که بارها از مسوولین دولت خواسته ایم که بیایند مشکلات 
را حل و فصل کنیم و گفتند نامه لاریجانی به روحانی دولت را ملزم 
به اصلاح عملکرد خود در اجرای این قانون می کند. بخشی از این 
موضوع واقعیت دارد ولی متاسفانه نامه لاریجانی را حتی دوستان 
قرائت نکرده بودند. آنچه که آقای لاریجانی به رئیس جمهوری 
نوشتند این بود که در حقیقت ما یک ماده واحده قانون دائمی 
شدن مدیریت خدمات کشوری داریم که در آن بازنشستگان عضو 
هیات علمی آن سقف هفت برابر برای آنها مراعات نمی شده است.  
سخنگوی یادآور شد: امسال دولت این موضوع را در آیین نامه 
بودجه قرار نداده بود. پس از آن هیات تطبیق نامه ای به دولت 
فرستاد و براساس آن گفت که شما حق ندارید که این را در آیین 
نامه قرار ندهید و از نو این بند را اضافه کنید. موضوع فقط هفت برابر 
گرفتن اعضای هیات علمی بوده است نه موضوع کل کارکنان دولت.

وی گفت: آقای لاریجانی نامه نوشتند وگفتند که با ابلاغ این 
نامه، رای مقدماتی هیات بررسی و تطبیق مصوبات دولت با قوانین 
که به شماره ۱۱۲۲۰ مورخ ۱۸ اردیبهشت سال ۹۸ به دولت ابلاغ 
گردیده است و چون مبنی بر اشتباه بوده است کان لم یکن اعلام 
می گردد. لاریجانی نامه هیات علمی را ملغی اعلام کرده  و این 

ارتباطی با افزایش حقوق کل کارمندان نداشت.
سخنگوی دولت افزود: واقعا نباید با روح و روان جامعه  بازی 
کنیم.  آنچه که دولت اجرا کرده واقعا همان مصوبه پیشنهادی 
مجلس بوده است.  اگر مجلس بخواهد می تواند الگو را تغییر دهد. 
استناد کردن به نامه ای که موضوع آن چیز دیگری است و تعمیم 

دادن به یک کلیت درست نیست چرا که واقعیت این نبوده است.

تحریم ؛مشارکت مشروط یاشرکت حداکثری

اصلاح طلبان بر سر دوراهی نحوه مشارکت در انتخابات

سخنگوی دولت  مطرح کرد

انتشار لیست دوتابعیتی ها، هیاهو برای هیچ!

محمدرضـا خبـاز درباره بده بسـتان های نمایندگان گفت: من در طـول این چهار 
دوره ای کـه در مجلـس بـودم متاسـفانه مشـاهده می کـردم هرچـه از عمـر مجلس 
می گذشـت این مسـئله کـه تعـدادی از نمایندگان انتظاراتـی دارند و فعالیتشـان در 
چارچوب وظیفه نمایندگی نیسـت بیشـتر به چشـم می خورد و روز به روز تعداد این 
افـراد افزایـش پیـدا می کـرد تا اینکـه در اوایـل دولت آقـای روحانی به عنـوان معاون 
تقنینـی انتخاب شـدم یعنـی هر گاه مجلس نظـر دولت را می خواسـت من باید نظر 

دولـت را در صحن منعکـس می کردم.
* پشت برخی سوالات نمایندگان، خواسته شخصی نهفته است

نماینده اسـبق مجلـس ادامه داد: در آن مقطع اینکه فعالیـت برخی از نمایندگان 
خـارج از وظیفـه ذاتـی نمایندگی شـان اسـت بـرای ما عینی شـد و این موضـوع را با 
چشـمان خودم مشـاهده کـردم. در این راسـتا یک روز یکـی از معاونین امور مجلس 
یکـی از وزارتخانه هـا حـدود ۱۵ سـوالی کـه از سـوی نمایندگان مطرح شـده بـود را 
بـه مـن نشـان داد و نظـر مـن را درباره این سـوالات پرسـید به او گفتم بـه نظرم این 
سـوالاتی که از وزیر شـما پرسـیده شـده اسـت نه عقلی،نه منطقی، نه شـرعی و نه 
قانونی اسـت چراکه مشـخص است پشت تمامی این سـوالات یک خواسته  شخصی 
یـا حداقـل یک خواسـته ای بـرای حـوزه انتخابیـه اش از بـرق رافت آباد گرفتـه تا آب 
اسـماعیل آباد و خانـه بهداشـت اکبرآبـادو...  وجـود دارد. در ظاهر چنین خواسـته ای 

وجـود نداشـت امـا در باطن می شـد تشـخیص داد این سـوالات در راسـتای وظایف 
نمایندگی طراحی نشـده اسـت.

او ادامـه داد: وقتی بحث  اسـتیضاح مطرح می شـد ما به عنـوان دولت مایل نبودیم 
اسـتیضاح مطرح شـود بنابراین تـلاش می کردیم نماینـدگان امضاهای خـود را پس 
بگیرنـد تـا اتفاقـی رخ ندهـد چراکه اسـتیضاح آخرین تیری اسـت کـه وزارت خانه را 
بـه تزلـزل وا مـی دارد و شـالوده وزارتخانـه به هم می ریـزد بنابراین تـلاش می کردیم 
نمایندگان را قانع کنیم و اگر خواسته های بحق و درستی داشتند آن را مرتفع کنیم 

و بـه آنهـا جامـه عمل بپوشـانیم در آنجا ما به این خواسـته هـا برمی خوردیم.
* نماینـده گفت همسـرم عضو هیات علمی شـود تا امضای اسـتیضاح 

بگیرم پس  را 
خبـاز گفـت: یک نمونـه ای که می توانم برای شـما مثـال بزنم این اسـت که وزیر 
آمـوزش و پـرورش را می خواسـتند اسـتیضاح کننـد کـه من بـا یکـی از نمایندگان 
صحبـت می کـردم و بـه او گفتـم مـن فرهنگـی و معلـم هسـتم و می دانـم ایـن 
موضوع هایـی که شـما در اسـتیضاح بـه آنها اشـاره کردید صحت نـدارد و اگر ممکن 
اسـت شـما امضایتـان را پـس بگیریـد. او در جواب گفـت من به یک شـرط حاضرم 
امضایـم را پـس بگیـرم گفتم  شـرط شـما چیسـت گفت شـرط مـن این اسـت که 
همسـرم کـه مـدرک لیسـانس دارد و در امـوزش و پرورش تدریس می کنـد اگر وزیر 

دسـتور بدهـد که همسـرم عضو هیات علمی دانشـگاه فرهنگیان شـود مـن حاضرم 
امضـای خود را پـس بگیرم.

نماینـده اسـبق مجلـس گفت: یعنی اقـای نماینـده هیچ ایـرادی در وزیـر ندیده 
اسـت فقط به علت آنکه وزیر حاضر نشـده  اسـت همسـر او را به عنوان هیات علمی 
دانشـگاه معرفـی کنـد طرح اسـتیضاح وزیـر را مطرح کـرده اسـت و از آنجـا که این 
خواسـته ناحق و غیرقانونی او انجام نشـده اسـت می خواسـت وزیر را اسـتیضاح کند.

* شورای نگهبان به پاک دستی و پاک چشمی کاندیداها توجه کند
او در ادامـه گفـت: از ایـن نمونه هـا زیـاد اسـت کـه متاسـفانه گـوش بـه گـوش 
می چرخـد و بـا آبـروی مجلـس بازی می کنـد. به نظـرم در ابتـدای کار باید شـورای 
نگهبان به جای تمرکز بر مسـائل سیاسـی بر موضوع پاکدسـتی و پاک چشـمی افراد 

کنند. تکیه 
نماینده کار چاق کن، مصداق شعر »هرچه بگندد نمکش می زنند...« می شود

خباز گفت: مجلس شـورای اسـلامی یک مسـوولیت کم اهمیت نیسـت که این  
چنیـن رفتـار می شـود. به قول حضـرت امام مجلس عصـاره فضائل ملت اسـت اگر 
کسـی قـرار اسـت اسـما عصـاره فضائـل ملـت باشـد و در عمـل کار چاق کن باشـد 
می شـود مصـداق ایـن شـعر کـه هرچـه بگنـدد نمکـش می زننـد وای بـه روزی که 

نمک. بگندد 

محمد رضا خباز: 

برخی نمایندگان کار چاق کن شده اند
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هر پیشه ورى باید از سه ویژگى برخوردار باشد 
تا با آن بتواند كسب روزى نماید: دانش آن كار 
را به كمال بداند؛ در آن پیشه امانتدارى پیش 

گیرد؛ و به زیردستانش محبت ورزد

دوشنبه - 7 مرداد 1398- سال بیست و دوم - شماره  4851

معاون راهداری اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای قم گفت: در حال 
حاضر نبود اعتبار اصلی ترین مانع برای 
ایمن سازی مسیر دسترسی به بیمارستان 
امام رضا )ع( است و اجرای این طرح سه 

هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد.
اکبر سلیمیان افزود: در ابتدا قرار بود 
تردد  برای  صرفاً  دسترسی  مسیر  این 
خودروهای امدادی با ترافیک پایین باشد 
و با در نظر گرفتن همین مساله نیز این 

مسیر با نصب تابلو و سایر تجهیزات ایمن 
در سرتاسر  کرد:  اضافه  سازی شد.وی 
مسیر تابلوهای »عبور ممنوع به استثنا 
خودروهای امدادی« نصب شد و سایر 
خودروها ملزم بودند حدود ۲ کیلومتر 
مسیر را طی کنند و از دوربرگردان بعدی 

به سمت بیمارستان راهی شوند.
مسیر  طراحی  کرد:  تاکید  وی 
خودروهای  برای  کنونی  دسترسی 
آمبولانس ایمن است، ولی پس از احداث 

مسیر شاهد تردد انواع خودروی سبک و 
سنگین از جمله تریلی و تانکر سوخت 

هستیم.
تابلوهای  بارها  داد:  ادامه  سلیمیان 
خودروهای  استثنا  به  ممنوع  »عبور 
امدادی« در طول مسیر نصب شده است، 
ولی شهروندان به تابلوها توجه ندارند و 
این تابلوها بارها توسط برخی افراد سرقت 

شده است.
وی بیان کرد: زیرسازی محور بر اساس 

ترافیک و نوع ماشین صورت می گیرد و 
در حال حاضر سه هزار میلیارد ریال برای 

ایمن سازی این مسیر نیاز می باشد.
بیمارستان مجهز امام رضا )ع( که 
برای  اجتماعی  تأمین  سازمان  توسط 
ارائه خدمات به بیمه شدگان زیر پوشش 
این سازمان تأسیس شده، به دلیل بعد 
مسافت و نامناسب بودن موقعیت مکانی، 
قرار گرفته  از دسترس شهروندان  دور 

است.

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم  مطرح کرد

نبود اعتبار مشکل ایمن سازی مسیر دسترسی به بیمارستان امام رضا )ع(

نامحـرمانه

دریـچه

واکنش آیت الله غرویان به اظهارات مساله دار پناهیان
علیرضاپناهیان از شاگردان آیت الله مصباح اخیراً گفته » باید نیروها را برای پول دار شدن و رئیس 
شدن تربیت کنیم.اگر در انجام امور مالی، اقتصادی و سیاسی با هم اتحاد نداشته باشیم در زمان ظهور 
دچار مشکل می شویم«. این اظهارات بازتاب فراوانی در فضای مجازی و سیاسی کشور داشت و منجر به 
واکنش هایی شد.غرویان که خود نیز از شاگردان آیت الله مصباح به شمار می رود و چندین سال است 
از حلقه نزدیکان او جدا شده، اظهار داشت: این سخنان اقای پناهیان که ما باید نیروها را برای پولدار شدن 
تربیت کنیم، در نظر مردم صورت خوشی ندارد؛ اینکه همان اشراف طلبی و ثروت طلبی می شود که 
بحثی مذموم است.این استاد حوزه علمیه قم اضافه کرد: در روایات دینی و اخلاق دینی ما هم مذمت 
شده که دنبال پول و ثروت باشیم؛ به جای این سخنان، باید دنبال تربیت افراد خدمتگذار و مدبر باشیم 
که هم عالم باشند و هم برخوردار از بینش اجتماعی.وی تاکید کرد: باید چهره ها و نیروهایی تربیت شوند 
که مردمی باشند و به رای مردم، انتخاب مردم و سلیقه مردم احترام بگذارند و دنبال رفاه ملت باشند.

غرویان ادامه داد : این روزها، نگرش مردم به برخی از گروه ها و احزاب منفی شده که ناشی از اختلاس 
های اخیر است؛ الان پدیده شاندیز را می بینید؛ مردم به اینها به خاطر عناوینی که بر پیشانی خود تحت 
عنوان مذهبی و دینی داشتند،  اعتماد کردند، اما کلاه ملت را برداشتند و امروز مردم اعتمادشان را به 

برخی چهره ها از دست داده اند.

حامد زمانی به دادسرا احضار شد
مرکز اطلاع رسانی نیروی انتظامی جمهوری اسلامی اعلام کرد :  حامد زمانی در پی درگیری با 
مأموران فرودگاه به دادسرا احضار شد. به گزارش روز یکشنبه مرکز اطلاع رسانی پلیس،   به دنبال 
درگیری حامد زمانی با مأموران گیت ورود و خروج فرودگاه مهرآباد این خواننده پاپ به دادسرا احضار 
شد.پلیس در گزارش خود افزوده است،  هر کسی که تخلف کند در هر مقامی باشد پلیس طبق قانون 
با وی برخورد می کند.حامد زمانی روز پنجشنبه برای ارائه پاره ای از توضیحات به دادسرای ناحیه ۹ 
فرودگاه مهرآباد احضار شده است.  سردار حسن مهری رئیس پلیس فرودگاه های کشور توضیحاتی را 
درباره ویدیو منتشر شده در فضای مجازی از یک خواننده در فرودگاه مهرآباد ارائه کرد و گفت: ساعت 
۷:۴۵ روز پنجشنبه )۳مردادماه( "حامد زمانی" به همراه شخص دیگری برای پرواز به مقصد کرمان، 
وارد فرودگاه مهرآباد شدند.رئیس پلیس فرودگاه های کشور گفت: دوست این خواننده با ماموران درگیر 

که این موضوع در همان جا حل شد.

امسال 19 نفر در قم غرق شدند
رئیس اورژانس ۱۱۵ قم گفت: از ابتدای امسال ۱۹ نفر به دلیل غرق شدگی در استان قم جان خود را 
از دست داده اند.محمد شهیدی با اشاره حوادث غرق شدگی در قم گفت: همه موارد منجر به فوت غرق 
شدگی ها در سال جاری در فضاهای غیر مناسب برای شنا و یا در سدها، رودخانه ها و استخرهای خانگی 
و کشاورزی بوده اند.وی با اشاره به افزایش آمار مأموریت های مرتبط با غرق شدگی نسبت به بازه زمانی 
در سال گذشته اعلام کرد: در پاره ای موارد افرادی برای کمک به فرد غرق شده خود را به آب می زنند 
که متأسفانه به دلیل عدم آشنایی به فنون نجات غریق خود نیز قربانی می شوند.رئیس اورژانس ۱۱۵ قم 
بیان داشت: همچنین ۱۰ نفر از قربانیان حوادث پیرامون غرق شدگی را کودکان زیر ۱۰ سال به خود 
اختصاص داده اند و عمده حوادث در خارج از محدوده شهر بوده است.وی ادامه داد: هر گاه افرادی که 
فنون نجات غریق را نمی دانند با صحنه غرق شدگی فرد دیگری مواجه شدند لازم است ضمن حفظ 
خونسردی و تماس فوری با ۱۱۵، ابتدا تلاش کنند تا با ابزاری همانند چوب، الوار، طناب یا حلقه نجات 

فرد غرق شده را از آب بیرون کشیده و به نزدیکترین فضای امن برای اقدامات نجات منتقل کنند.

در ایران چقدر بیکار وجود دارد؟ 
مرکز آمار ایران اخیرا در تازه ترین گزارش خود از کاهش ۱۰.۸ درصدی نرخ بیکاری در بهار ۹۸ خبر 
داد.نتایج طرح آمارگیری نیروی کار در بهار ۱۳۹۸ حاکی از آن است که تعداد شاغلان در این فصل 
نسبت به فصل گذشته )زمستان ۱۳۹۷( یک میلیون و ۶۹ هزار و ۷۰۰ نفر و نسبت به فصل مشابه سال 
گذشته )بهار ۱۳۹۷( ۳۲۱ هزار و ۲۹۳ نفر افزایش پیدا کرده است. به گزارش ایسنا،صحبت های وزیر کار 
از کاهش نرخ بیکاری در سه ماهه نخست سال و کاهش تعداد بیکاران به دو میلیون و ۵۰۰ هزار نفر در 
حالی است که گزارش مرکز آمار ایران از وضعیت نیروی کار نشان می دهد که در بهار امسال از مجموع 
۲۷ میلیون و ۳۳۹ هزار و ۴۳۱ نفر جمعیت فعال کشور، ۲۴ میلیون و ۳۸۲ هزار و ۷۴۴ نفر شاغل و ۲ 

میلیون و ۹۵۶ هزار و ۶۸۷ نفر بیکار بوده اند.

زمان اعلام حکم دادگاه نجفی مشخص شد
طبق اعلام منابع قضائی؛ حکم صادر شده از سوی شعبه ۹ دادگاه کیفری استان برای محمد علی 
نجفی به طور رسمی روز سه شنبه از سوی سخنگوی قوه قضائیه اعلام خواهد شد. حمید گودرزی 
وکیل مدافع محمدعلی نجفی در گفتگو با ایسنا، در این باره اظهار کرد: از حکم صادره اطلاعی ندارم و در 
سایت ثنا هنوز این موضوع را چک نکردم.وی افزود: دور از ذهن و بعید نیست که حکم صادره قصاص 
باشد.گودرزی درباره بحث صلح و سازش و مذاکره با خانواده میترااستاد گفت: ما در تلاشیم، ولی هنوز 

در این زمینه به نتیجه نرسیده ایم.

آزادی معاون استاندار لرستان با وثیقه 
حجت الاسلام علی سبزواری مسئول روابط عمومی دادگستری لرستان اظهار کرد: احمد مرادپور، 
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار لرستان، با قرار قانونی وثیقه آزاد شد. وی اضافه کرد: البته تحقیقات 
بعدی پرونده تاحصول نتیجه ادامه دارد. مسئول روابط عمومی دادگستری لرستان بیان کرد: پرونده 
مابقی هنوز تعیین تکلیف نشده است. لازم به ذکر است مرادپور چند روز پیش به اتهام تخلفات مالی از 

سوی ضابطین قضائی بازداشت شده بود و امروز با قرار قانونی وثیقه آزاد شد.

تکذیب صدور مجوز تخریب خانه »شاملو«
مدیر روابط عمومی شهرداری منطقه ۶ تاکید کرد: هیچ گونه مجوزی برای تخریب خانه شاملو 
صادر نشده و شهرداری این منطقه درصدد حفظ این خانه به همین شکل موجود است.پناهی در 
گفتگو با ایسنا، در خصوص اخبار منتشر شده درباره تخریب خانه شاملو گفت: تا به امروز مجوزی 
برای تخریب و نوسازی این ملک صادر نشده است.وی با اشاره به این که مالک فعلی این بنا سازمان 
آب است، اظهار کرد: با توجه به این که این ملک در پهنه میراثی قرار نگرفته، اما به جهت این که واجد 
ارزش تاریخی است و در چارچوب احیای گذر صنایع دستی قرار گرفته، شهرداری منطقه شش نیز 

درصدد حفظ این ملک است.

یادداشت های شهر سیل زده/۵۱
محمد خامه یار

داطلا همراه با پسر جوان عقب مانده اش در خانه ای کوچک که در روستای زوراتیل از توابع بخش 
معمولان است، ساکن شده. حدود سی و پنج خانه این روستا به طور کامل تخریب شده  که به لطف 
خدا در عملیات پاکسازی روستا دستی از نزدیک داشته ایم. خدای متعال  به برو بچه های خوب راه آهن 
قم سلامتی دهد که از آنان دعوت کردم و در قالب یک گروه جهادی به پلدختر آمدند و کار پاکسازی 

خانه های روستا را به عهده گرفتند.
خانه  داطلا پیرزن هشتاد و چند ساله در اثر سیل به طور کامل از بین رفت و خودش و همین پسر 
عقب مانده اش که حالا به من می گوید دو تا زن برایم بگیر... بدون هیچ خانه و کاشانه و  سرپناهی. دا 
طلا گاهی کنار جاده پلدختر  معمولان چادرنشین شده بود و حالا هم در اتاق نگهبانی مدرسه که اتاق 
جمع و جوری است در کنار پسرش زندگی می کند. زندگی او  ساده اما صمیمی است. دا طلا مثل بقیه 
اهالی سیل زده که در هر یک از اتاق های مدرسه روستا زندگی می کنند و تنها از امکانات  اولیه برخوردار 
هستند، روزگار می گذراند. اتاقی که دا طلا در آن به سر می برد هر چند کوچک و نقلی است اما هنوز 
به طور کامل مفروش نیست. تنها یک کولر آبی کوچک آن را خنک می کند. هر بار که به پلدختر می 
روم و از این مسیر عبور می کنم، سری هم به او می زنم و با هدایای مردمی به دیدارش می روم. با زبان 
و لهجه و ادبیاتی که او به کار می برد آشنا نیستم اما از لابه لای حرف هایش نام امام رضا)ع( را می شنوم 

و یقین دارم او با نام مقدس امام رضا)ع( دعا گوی همه ما خواهد بود.
هر بار که به پل دختر می روم، چشم انتظار من و همراهانم است. آرزو دارم به همت خیرین برایش 

خانه ای سروپا کنم.

نظرات  از  اینکه  بیان  با  قم  استاندار 
کارشناسی اصحاب رسانه در مسیر توسعه 
استان استقبال می کنیم گفت: مدیران 
نیز باید با تقویت ارتباط خود با خبرنگاران، 
مشکلات مطرح شده از سوی ایشان را 

بررسی و پیگیری کنند.
نشست  در  سرمست  بهرام  دکتر 
صمیمی با فعالان فضای مجازی استان 
قم طی سخنانی با اشاره به پیشنهادات 
اعضای جلسه اظهار کرد: مدیران استانی 
باید از نظرات موثر فعالان خبری استان 
در راستای پیشبرد برنامه های خود بهره 
ببرند.سرمست بیان کرد: گاهی مسائلی 
باب دل مسئولان  مطرح می شود که 
نیست؛ ولی با این حال بایستی مورد توجه 

قرار گرفته و اصلاح آنها در اولویت کاری 
مدیران اجرایی باشد.

که  است  این  ما  تصور  افزود:  وی 
خبرنگاران یار مدیران و دلسوز مسائل 
از  آنها  رسانی  اطلاع  و  هستند  استان 
معایب را نمایانگر مسئولیت پذیری ایشان 

در حوزه کاری شان می دانیم.
مقام عالی دولت در استان تشکیل 
شوراهای اطلاع رسانی و هماهنگی روابط 
در  نیز  را  اجرائی  دستگاههای  عمومی 
راستای رسیدگی به مسائل مرتبط با حوزه 
ی رسانه ای دستگاه های اجرایی ضروری 
دانشت و ضمن دستور تشکیل کمیته 
فضای مجازی ذیل شورای اطلاع رسانی 
تاکید کرد : روابط عمومی ها باید ضمن 

تبیین سیاست های عملکردی مدیران به 
جامعه، انتقادات، شکایات و پیشنهادات را 
از متن جامعه دریافت و به اطلاع مدیران 

برسانند.
وی همچنین برگزاری نشست خبری 
معاونین استاندار و مدیران دستگاه های 
این  گفت:  و  شد  خواستار  را  اجرایی 
نشست ها نباید به مناسبت های خاصی 
منحصر شود و به صورت برنامه زمانبندی 
اجرا گردد.سرمست در بخش دیگری از 
سخنان خود توجه بیشتر مسئولان به 
مناطق کم برخوردار را در راستای توزیع 
و  دانست  ضروری  امکانات  ی  عادلانه 
خاطرنشان کرد: در منطقه ی پردیسان 
هم مشکلاتی داریم که در تلاشیم با بهره 

گیری از اعتبارات استانی و ملی آنها را 
مرتفع کنیم.وی در ادامه ضرورت برخورد 
با تخلفات در دستگاه های دولتی را مورد 
توجه قرار داد و گفت: گاهی فضاسازی 
ها بر خلاف واقع بوده و بعضی اوقات نیز 
اثبات در مراجع  از  اطلاع رسانی پیش 
قانونی است که باید مراقبت لازم از سوی 
اصحاب رسانه در این رابطه صورت بگیرد.

استاندار قم با بیان اینکه هدف گذاری 
کلان استان تحقق توسعه است گفت: 
معتقدم باید بتوانیم در راستای دستیابی 
به چشم اندازهای تعیین شده از نظرات 
گرو  در  دل  که  کسی  هر  کارشناسی 
پیشرفت کشور و استان قم دارد استفاده 

کنیم.

استاندار قم تاکید کرد

ضرورت برخورد با تخلفات در دستگاه های دولتی 

فیس اپ، اپلیکیشنی سرگرم کننده یا جاسوس؟!کاریکاتور

محمدعلى رجبى

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم :

۱۷۰۰هکتار از شهر قم 
در بافت فرسوده قرار دارد

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم گفت: 
۱۷۰۰هکتار از محدوده شهر قم مشمول بافت فرسوده قم است.

روح الله امراللهی اظهار داشت: بخش های از این بافت توسط اداره کل 
راه و شهرسازی و بخش بیشتری توسط شهرداری قم مورد مطالعه قرار 
گرفته و در زمینه های مختلف از جمله ساماندهی و بهسازی طراحی شده 
است، بخشی از این مطالعات صورت گرفته در بافت تاریخی شهر بوده که 
بحث مرمت شهری مطرح بوده است.وی گفت: تشویق هایی از جنبه های 
مختلف از جمله عوارض ساخت در ادوار مختلف در نظر گرفته شده است 
از جمله شورای اسلامی شهر به دنبال این است که مجدداً بحث قیمت 
های منطقه ای که با افزایش روبرو بوده است را تا حدود زیادی در محدوده 
۱۷۰۰ هکتار بافت فرسوده شامل معافیت های مالیاتی شود که این مسئله 
به زودی تصویب می شود که ساختمانی که در سال های قبل از ۱۳۷۲ 
احداث شده اند که شامل این معافیت ها می شوند.امراللهی افزود: دولت هم 
وام هایی را پیش بینی کرده است که از طریق بانک مسکن پرداخت می 
شود که در ادوار مختلف این وام ها پرداخت شده است اما با وجود همه این 
تمهیدات وضعیت ایده آلی در اصلاح بافت فرسوده قم نداشته ایم زیرا که 
تجدید بنا نسبت به ساخت بنا در یک زمین خالی بسیار کار پردردسری تری 
است به همین خاطر نوعاً افرادی که در زمینه ساخت و ساز ورود پیدا می 
کنند به صورت ناخواسته ترغیب می شوند در بافت هایی که زمین خالی 
است فعالیت کنند و علاقه ای برای ساخت در بافت های قدیمی و فرسوده 
ندارند.رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم افزود: 
با وجود همه این معافیت های که اعمال می شود در عمل در بافت های 
فرسوده اتفاق ایده آلی رخ نمی دهد و یک نارضایتی نسبی وجود دارد.

وی تأکید کرد: تقریباً تمام هسته مرکزی شهر قم شامل بافت فرسوده می 
شود بافت فرسوده به دلیل محدودیت شبکه معابر محدودیت عملیاتی و 
ساختمانی ایجاد می کند و برخی از هزینه های اجرایی و زمان ساخت 

و ساز را زیاد می کند به همین خاطر کمتر مورد استقبال قرار می گیرد.

مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم مطهر:

توسعه شهری قم نامتناسب با فضاهای 
تاریخی شکل گرفته است

مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( گفت: از حدود سال ۱۳۰۸ که شهرداری و بلدیه 
در قم شکل گرفت به تناسب اتفاقات اکثر شهرهای ایران، توسعه شهری با 

برنامه ریزی غیر متناسب با بافت های تاریخی شکل می گیرد.
علیرضا خاکی با بیان اینکه قدمت شهرنشینی در قم به ۷ هزار سال 
قبل برمی گردد، اظهار کرد: ورود حضرت فاطمه معصومه)س( به قم و وفات 
ایشان در این شهر موجب شد قم ظرفیت شگرفی پیدا کرده و به یک 
مرکز مذهبی و معنوی تبدیل شود.مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی و 
زیباسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( با اشاره به تبدیل شدن 
مقبره حضرت معصومه)س( به کانون توسعه شهر قم، تصریح کرد: از حدود 
سال ۱۳۰۸ که شهرداری و بلدیه در قم شکل گرفت به تناسب اتفاقات 
اکثر شهرهای ایران، توسعه شهری با برنامه ریزی غیرمتناسب با بافت های 
تاریخی شکل می گیرد.خاکی با بیان اینکه قم نیز از بحث تقابل سنت و 
مدرنیته در توسعه شهری مستثنی نبوده است، گفت: خیابان آذر نخستین 
خیابانی است که در شهر قم شکل گرفته و بخش عمده ای از بافت تاریخی 
بازار قم را قطع کرده و از بین می برد.وی به توسعه معابر شهری در محدوده 
حرم مطهر و از بین رفتن بافت تاریخی شهر اشاره کرد و افزود: وجود حرم 
مطهر حضرت معصومه)س( به عنوان کانون توسعه شهری، توسعه مرکز گرا 

را در قم محقق می کند.

معاون برنامه ریزی و سرمایه  انسانی شهرداری قم :

سهم مردم از درآمدهای شهری 
به ۷۰۰ میلیارد تومان رسیده است

معاون برنامه ریزی و سرمایه  انسانی شهرداری قم گفت: سهم مردم 
از درآمدهای شهرداری به ۷۰۰ میلیارد تومان رسیده است یعنی مردم 
زمانی که می بینند شهر در حال توسعه است و زیرساخت ها گسترش یافته 
در آبادانی شهر سرمایه گذاری کرده و مشارکت می کنند.محسن رنجبر با 
بیان اینکه از ۵۴۵ میلیارد تومان درآمد شهرداری در سال ۹۳ حدود ۱۵۰ 
میلیارد تومان آن از محل عوارض پرداختی مردم تامین می شده است، 
خاطرنشان کرد: سهم مردم از درآمدهای شهرداری به ۷۰۰ میلیارد تومان 
رسیده است یعنی مردم زمانی که می بینند شهر در حال توسعه است و 
زیرساخت ها گسترش یافته در آبادانی شهر سرمایه گذاری کرده و مشارکت 
می کنند.وی با تاکید بر اینکه شهرداری سالیانه حدود ۲۰۰ میلیارد تومان 
برای نظافت شهری هزینه می کند، خاطرنشان کرد: عوارضی که مردم به 
شهرداری پرداخت می کنند با وجود اینکه انباشت هایی از گذشته داریم 
نزدیک به ۲۰ میلیارد تومان است و مابقی این درآمد از طریق بهای خدمات 
و مباحث ساختمانی است و امیدواریم مردم سرمایه گذاری در شهر داشته 
باشند تا آبادانی شهر را ببینیم.رنجبر با اشاره به اختصاص بودجه ای برای 
سرمایه گذاری در هر منطقه، گفت: شهرداری برای توسعه زیرساخت ها 
باید به تحقق درآمد پایدار توجه کند و یکی از این راه ها سرمایه گذاری 
است. دستورالعمل ویژه ای در حوزه سرمایه گذاری داریم که در جلساتی با 
حضور شهردار و اعضای شورا و متخصصان تصمیمات عاجل در خصوص 

پروژه های سرمایه گذاری گرفته می شود.

شهردار قم :

ظرفیت های فقهی و اسلامی قم
 به گردشگران شناسانده شود

شهردار قم ضرورت آشنایی مردم با فقه و فقاهت و پژوهش های اسلامی 
را مورد توجه قرار داد و گفت: بسیاری از بزرگان دنیای اسلامی در قم 
پرورش یافته اند.دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد با اشاره به ظرفیت های 
گردشگری مذهبی و معنوی قم، گفت: به دنبال تقویت محورهای معنوی 
مذهبی و تاریخی قم هستیم تا قم گردی را تقویت کنیم.شهردار قم ضرورت 
آشنایی مردم با فقه و فقاهت و پژوهش های اسلامی را مورد توجه قرار داد 
و افزود: بسیاری از بزرگان دنیای اسلامی در قم پرورش یافته اند.سقائیان نژاد 
با اشاره به راه اندازی پارک آبی قم، تصریح کرد: پارک هزار هکتاری قم نیز 
در مرحله احداث قرار دارد که ظرفیتی ویژه در حوزه تفریحی است.وی با 
بیان اینکه در حوزه ترافیکی و حمل و نقل پروژه های گسترده ای در قم در 
حال اجرا است، افزود: در سال بیش از هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان بودجه 

عمرانی شهر قم است.

قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری  خبرداد

تکمیل پروژه  سرمایه گذاری تجاری 
مسکونی بلوار شهید روحانی

قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری گفت: سهم مشارکت 
شهرداری در پروژه مسکونی تجاری بلوار شهید روحانی ۴۵ درصد و 
سرمایه گذار ۵۵ درصد بوده که هم اکنون در مراحل پایانی بهره برداری قرار 
دارد.محمدرضا معرفت با اشاره به اقدامات انجام شده در حوزه سرمایه گذاری 
در شهرداری قم، اظهار کرد: در سال های اخیر با تغییرات انجام شده در تیم 
مدیریت شهری رویکرد جدی در حوزه استفاده از توان مردمی در پروژه های 
شهرداری و تقویت حوزه سرمایه گذاری اتخاذ شده است.قائم مقام شهردار 
قم در امور سرمایه گذاری به برخی از پروژه های سرمایه گذاری که در قم 
به سرانجام رسیده است، اشاره کرد و افزود: یکی از پروژه های مشارکتی 
که شهرداری اجرا کرده است قرارداد مشارکت در احداث مجتمع تجاری 
مسکونی بلوک D واقع در بلوار شهید روحانی بوده که اواخر سال ۹۴ آغاز 
شد.معرفت بابیان اینکه حجم سرمایه گذاری در این پروژه به طور تقریبی 
۷۳ میلیارد ریال بوده است، گفت: این پروژه در چهار طبقه شامل یک 
طبقه تجاری و سه طبقه مسکونی با زیربنای ۳ هزار و ۳۳۲ مترمربع اجرایی 

شده است.

اخبــار

پیام آموزشی 
رعایت حق تقدم در رانندگی مثل یک آهنربا 
ایمنی و آرامش را به سوی شما جذب می کند.

پلیس راهوراستان قم - فرهنگ ترافیک

اصلاحیه آگهی مناقصه عمومی مرحله اول 

پیرو آگهی مورخ 98/4/24 و 98/4/3۱ 
موضوع انجام خدمات مشاوره و طراحی 
مجموعه تجاری اداری جنب ساختمان 

شهرداری علاوه بر مشاورین رتبه یک رسته 
تجاری از کلیه مشاورین رتبه 2 رسته تجاری 

نیز جهت شرکت در مناقصه دعوت
بعمل می گردد.

بهروز کاویانی -شهردار شهر اندیشه 

١- خدمات تخصصي اطفال و كودكان با امكانات ويژه 
٢- ارتودنسي ثابت و متحرك با شرايط ويژه پرداخت

٣- درمانهاي زيبايي جهت طراحي خط لبخند شامل لمينيت سراميكي 
ونير كامپوزيت  و بليچينگ)سفيدكردن(مطبي و خانگي

٤- انواع ترميم ها و درمان ريشه )عصب كشي (

كلينيك تخصصي دندانپزشكي آوا

٥- درمانهاي پروتز ثابت و متحرك شامل انواع روكش ها و پلاك ها 
جهت فضاهاي بي دنداني 

٦- درمانهاي دندانپزشكي مخصوص سالمندان محترم
٧- درمان ايمپلنت و جراحي هاي دندانهاي عقل نهفته 

٨- جرم گيري و درمان التهاب و خون ريزي لثه ،جراحي هاي لثه و...

قيطريه- بلوار اندرزگو- نبش كوچه عبدالهی جنوبی - پلاك ٧٢ - ساختمان پارسيان - طبقه اول - واحد6
0٢١٢٢٢٣٥٤06 -0٢١٢٢٣9٨٣6٤

ارائه كليه خدمات دندانپزشكي 

دکتر فلاح سابق

Ava Dental Clinic

طرف قرارداد بابيمه بانكهای 
تجارت،ملت و صادرات
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